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ΣΕΛ. 11με τη Μαρία Δεδούση

Καήκαμε! 
Συγγνώμη, λάθος, 

πνιγήκαμε

O σούπερ Μάριο 
θέλει σχέδιο 

Μάρσαλ για την ΕΕ

EDITORIAL

ΘΑΝAΣΗΣ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ
Των αρχηγών 
το… κιγκλίδωμα

Γράφουν

Η ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΗΣ ΝΕΑΣ ΕΠΟΧΗΣ ΕΡΧΕΤΑΙ ΚΑΘΕ ΜΕΡΑ ΣΤΟ EMAIL ΣΑΣ

ΣΕΛ. 2

ΝAΝΤΙΑ
ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟYΛΟΥ 

AΡΘΡΟ

Κατέθεσα την υποψηφιότητά μου,
γιατί πιστεύω ότι μαζί 

με όλους μπορώ να οδηγήσω 
το ΠΑΣΟΚ στη νίκη!

ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΤ. ΣΤΥΛΙΑΝΟΥ
Η έκθεση Ντράγκι 
για την Ευρωπαϊκή Ένωση

ΒΑΣΙΛΙΚΉ ΤΣΙΝΤΖΟΥ
Κάμαλα Χάρις ενάντια 
στον Ντόναλντ Τραμπ

ΑΛΕΞΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΠΟΥΛΟΣ 
Ειρήνη και Δικαιοσύνη. 
Ανθρώπινα Δικαιώματα, 
Ελλάδα και Διεθνής Κοινωνία Κρατών

ΣΕΛ. 20-22

ΣΕΛ.  20

Ο ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΣ 
ΓΙΑ ΤΗΝ ΠΑΙΔΕΙΑ

Αγιασμός 
με 6,6 δισ. ευρώ 

στα σχολεία ΣΕΛ.  5

Ο «ΣΟΥΛΤΑΝΟΣ» ΦΟΒΑΤΑΙ 
ΚΑΙ ΤΗ ΣΚΙΑ ΤΟΥ 

Πάλι ο Ερντογάν 
«μυρίστηκε» 
πραξικόπημα 

ΣΕΛ.  16

ΕΚΛΟΓΕΣ ΠΑΣΟΚ 

Ποιοι «μνηστήρες» 
δεν θέλουν κόσμο 

στις κάλπες

ΟΙ ΛΕΠΤΕΣ ΙΣΟΡΡΟΠΙΕΣ 
ΚΑΙ ΟΙ ΚΟΚΚΙΝΕΣ ΓΡΑΜΜΕΣ

2+1 αγκάθια
στη συνάντηση 

Μητσοτάκη - Ερντογάν

ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ 

«Έτσι θα ξανα-
ζωντανέψουμε 

το ΕΣY» 
Όλες οι αλλαγές 

σε μισθούς, 
απογευματινά
χειρουργεία, 

εφημερίες 

ΣΕΛ.  12

ΣΕΛ.  4
ΣΕΛ.  15

οι 230.000 ευρώ 
που δάνεισε 
στον ΣΥΡΙΖΑ
ο Κασσελάκης; 
• Έχει πάρει πίσω τα λεφτά 
ή πρόκειται να τα απαιτήσει;

• Έλεγξε κάποιος αν ήταν 
νόμιμη η διαδικασία 

του δανείου; 

ΤΙ ΑΠEΓΙΝΑΝ

ΣΕΛ.  13
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«P»

O
πρώην κεντρικός τραπεζίτης της Ευρώπης και πρώην
πρωθυπουργός της Ιταλίας Μάριο Ντράγκι συνέταξε
μια οικονομοτεχνική έκθεση για το μέλλον της Ευρώ-

πης, η οποία πέρασε στα ψιλά των μέσων ενημέρωσης και μέ-
χρι τώρα δεν έχει δοθεί η δέουσα προσοχή στα όσα έγραψε ο
πρώην διοικητής της ΕΚΤ.

Στην έκθεση ο Ντράγκι ζητά μια πολύ πιο συντονισμένη
βιομηχανική πολιτική, ταχύτερες αποφάσεις και μαζικές
επενδύσεις για να αποτραπεί η περαιτέρω καθυστέρηση της
Ευρώπης έναντι των ΗΠΑ και της Κίνας. Σύμφωνα με τον
Ντράγκι, η Ευρώπη χρειάζεται να αυξήσει τις επενδύσεις της
κατά έως και πέντε ποσοστιαίες μονάδες του ΑΕΠ -ή έως και
800 δισεκατομμύρια ευρώ ετησίως- και να υπάρξει πολύ στε-
νότερος συντονισμός μεταξύ των ευρωπαϊκών χωρών για να
εξασφαλιστεί η αποτελεσματική χρήση των πόρων. Αναφέρει
ότι η έκθεσή του προτείνει μια «νέα βιομηχανική στρατηγική
για την Ευρώπη» με 170 διαφορετικές βασικές προτάσεις. Βε-
βαίως, θα μου πείτε ότι ο κ. Ντράγκι αργά τα σκέφτηκε όλα αυ-
τά αφού όσο ήταν στο κέντρο λήψης αποφάσεων της ΕΚΤ δεν

έκανε τίποτα προς αυτή την κατεύθυνση. Κάλλιο αργά παρά
ποτέ βέβαια. Ουσιαστικά χτυπάει «καμπανάκι» για «υπαρξια-
κό πρόβλημα» στην οικονομία της ΕΕ.

Μιλώντας στις Βρυξέλλες, προειδοποιεί ότι η παραγωγικό-
τητα της Ευρώπης είναι «ασθενής, πολύ ασθενής» και τονίζει
ότι η ανάπτυξη επιβραδύνεται εδώ και πολύ καιρό. Σύμφωνα
με τον Ντράγκι, το παγκόσμιο εμπόριο επιβραδύνεται και γί-
νεται λιγότερο ανοιχτό προς τις ευρωπαϊκές χώρες, ενώ η Ευ-
ρώπη έχει χάσει τον κύριο προμηθευτή φθηνής ενέργειας, τη
Ρωσία. Επιπλέον, για πρώτη φορά μετά τον Δεύτερο Παγκό-
σμιο Πόλεμο η Ευρώπη πρέπει να επενδύσει περισσότερο
στην άμυνα. Ένα ακόμη εμπόδιο, προσθέτει, είναι ότι αυτή εί-
ναι η πρώτη χρονιά που η Ευρώπη δεν μπορεί να βασιστεί
στην αύξηση του πληθυσμού για να ενισχύσει την ανάπτυξη. Η
έκθεση του Ντράγκι αναμένεται να επηρεάσει τη συζήτηση
για την ανταγωνιστικότητα της ΕΕ, μια από τις προτεραιότητες
της επόμενης Ευρωπαϊκής Επιτροπής, η οποία πρόκειται να
αναλάβει καθήκοντα αργότερα φέτος. Η πρόεδρος της Ευρω-
παϊκής Επιτροπής, Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν, δήλωσε ότι

υπάρχει «ευρεία συναίνεση», πως το ζήτημα της βελτίωσης
της ανταγωνιστικότητας της Ευρώπης πρέπει να είναι «στην
κορυφή της ατζέντας μας και στο επίκεντρο των δράσεών
μας». Επισημαίνει την ανάγκη κινητοποίησης ιδιωτικών κε-
φαλαίων για τη χρηματοδότηση της καινοτομίας μέσω της δη-
μιουργίας μίας πραγματικής «Ένωσης αγορών κεφαλαίων».
«Το πραγματικό διαθέσιμο εισόδημα ανά κάτοικο έχει αυξη-
θεί σχεδόν επί δύο φορές στις Ηνωμένες Πολιτείες σε σχέση
με την Ευρώπη από το 2000», προειδοποιεί ο πρώην πρό-
εδρος της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας στην έκθεση αυ-
τή, τη σύνταξη της οποίας ζήτησε η πρόεδρος της Κομισιόν.
Όμως ακόμα και η ιδέα περί έκδοσης κοινού χρέους είναι
κόκκινη γραμμή για πολλές χώρες της βόρειας Ευρώπης, με
προεξάρχουσα τη Γερμανία, που εξακολουθούν να φοβούνται
ότι θα υπερχρεωθούν για να συμπληρώσουν τις καθυστερή-
σεις των χωρών του ευρωπαϊκού νότου. Συνεπώς ο Μάριο
Ντράγκι αναγνωρίζει ότι αυτό το σχέδιο δεν είναι εφικτό,
εκτός «αν συντρέξουν οι πολιτικές και θεσμικές συνθήκες».
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Ο κ. Ντράγκι αργά τα
σκέφτηκε όλα αυτά, αφού

όσο ήταν στο κέντρο
λήψης αποφάσεων της

ΕΚΤ δεν έκανε τίποτα προς
αυτή την κατεύθυνση

O σούπερ Μάριο 
θέλει σχέδιο Μάρσαλ 

για την ΕΕ
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Μ
ε χαμηλά τον πήχη των προσδοκιών
θα προσέλθει ο πρωθυπουργός Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης στη νέα συνάν-

τησή του με τον Τούρκο πρόεδρο Ερντογάν, πι-
θανότατα τη Δευτέρα 23 Σεπτεμβρίου στη Νέα

Υόρκη, στο περιθώριο της Συ-
νόδου του ΟΗΕ.  Το μέγα ερώ-
τημα είναι αν οι δυο άνδρες
θα βουτήξουν στα «βαθιά νε-
ρά» ή θα μείνουν στα «ήρεμα
νερά» που έχουν διαμορφω-
θεί το τελευταίο διάστημα.
Αρκετοί εκτιμούν ότι δεν θα
ανοίξει πολύ η βεντάλια. Το
πιθανότερο είναι οι δυο αρ-

χηγοί να εξουσιοδοτήσουν τους υπουργούς
Εξωτερικών τους να ξεκινήσουν τη διαδικασία
των ουσιαστικών συζητήσεων, ώστε στην επό-
μενη συνάντηση, του Δεκεμβρίου, στην Άγκυ-
ρα, να αρχίσει να σχηματοποιείται η κατάσταση
των ελληνοτουρκικών σχέσεων.

Τι θα συζητήσουν
Η Αθήνα προετοιμάζεται ωστόσο εντατικά

για το νέο τετ α τετ των δύο ηγετών, καθώς αυτή
τη φορά είναι πολύ πιθανό να τεθούν στο τρα-
πέζι τα «δύο συν ένα αγκάθια» των ελληνο-
τουρκικών σχέσεων και συγκεκριμένα η οριο-
θέτηση υφαλοκρηπίδας και ΑΟΖ, τα χρονοδια-
γράμματα που θα ακολουθηθούν και βεβαίως
οι εξελίξεις στο Κυπριακό, οι οποίες αναμέ-
νονται ραγδαίες το επόμενο διάστημα. Άλλω-
στε, την ίδια μέρα της συνάντησης Μητσοτάκη
- Ερντογάν θα πραγματοποιηθεί και η συνάν-
τηση του Κύπριου προέδρου Νίκου Χριστο-
δουλίδη με τον γενικό γραμματέα του ΟΗΕ Αν-
τόνιο Γκουτέρες, ο οποίος είναι πολύ πιθανό να
αναλάβει πρωτοβουλία για την επανέναρξη
των συνομιλιών για το Κυπριακό με τη Λευκω-
σία και την τουρκοκυπριακή πλευρά, αν και
μέχρι στιγμής παραμένει το ερώτημα αν θα
βρεθεί στην έδρα του ΟΗΕ και ο ηγέτης του
ψευδοκράτους Ερσίν Τατάρ. Σύμφωνα με τις
τελευταίες πληροφορίες, πάντως, δεν αναμέ-
νεται τριμερής συνάντηση υπό τον γενικό
γραμματέα πριν από τον Οκτώβριο, αφού ο κ.
Γκουτέρες θέλει να προηγηθούν οι κατ’ ιδίαν
συναντήσεις του με τον Νίκο Χριστοδουλίδη
και τον Ερσίν Τατάρ.

Το τελευταίο δεκαήμερο του Σεπτεμβρίου
θα είναι ιδιαίτερα πυκνό πολιτικά, αφού μία
μέρα αργότερα αναμένεται να πραγματοποι-
ηθεί και η τριμερής συνάντηση Ελλάδας - Κύ-
πρου - Αιγύπτου. 

Η Τουρκία δεν κρατάει τον λόγο της 
Αν και όλο το τελευταίο διάστημα η Άγκυρα

δεν δείχνει συνέπεια έργων και λόγων, η Αθή-
να προσέρχεται στη συνάντηση με τη βούλη-
ση της δημιουργίας του εδάφους, πέραν της
συζήτησης για θέματα χαμηλής πολιτικής
(Μεταναστευτικό, Πολιτική Προστασία κά) και
το χρονοδιάγραμμα για τα επόμενα, καθορι-
σμένα βήματα διαλόγου (θετική ατζέντα,
ΜΟΕ, πολιτικός διάλογος, διεξαγωγή Ανώτα-

του Συμβουλίου Συνεργασίας τον Δεκέμβριο
στην Άγκυρα) να διερευνηθεί και η πιθανότη-
τα να δοθεί εντολή στους δύο ΥΠΕΞ να ξεκινή-
σουν διάλογο για την οριοθέτηση θαλάσσιων
ζωνών. 

Όπως τονίζουν κυβερνητικά στελέχη, η
συγκυρία «στη μεγάλη εικόνα» θεωρείται θε-
τική, αφού στο πεδίο επικρατεί ηρεμία τους
τελευταίους 18 μήνες και η μία και μόνη «κρί-
ση» που καταγράφηκε, το επεισόδιο της Κά-
σου, διευθετήθηκε με έντονο διπλωματικό πα-
ρασκήνιο, ενώ υπήρξε και ρηματική διακοί-
νωση της Αθήνας προς την Άγκυρα, χωρίς
όμως να υπάρξουν ορατές εντάσεις. Η ελληνι-
κή πλευρά θεωρεί σε κάθε περίπτωση πως
όσο παραμένει η εκκρεμότητα της οριοθέτη-
σης τέτοιες κρίσεις θα συμβαίνουν και ότι αυ-
τή η συζήτηση θα πρέπει να γίνει, ώστε η ηρε-
μία στις ελληνοτουρκικές σχέσεις να αποκτή-
σει πιο μόνιμα χαρακτηριστικά. Το έχει διαμη-
νύσει, άλλωστε, πολλάκις ο υπουργός Εξωτε-
ρικών Γιώργος Γεραπετρίτης ότι «η οριοθέτη-
ση των θαλάσσιων ζωνών είναι απαρέγκλιτη

προϋπόθεση για μακρά και βιώσιμη ειρήνη
στην περιοχή». Το Μέγαρο Μαξίμου και το
υπουργείο Εξωτερικών, ωστόσο, δεν παρα-
γνωρίζουν τη δυσκολία του εγχειρήματος,
αφού τα θέματα που είναι πιθανό να τεθούν σε
συζήτηση και συγκεκριμένα η οριοθέτηση
υφαλοκρηπίδας και η ΑΟΖ είναι και εξαιρετι-
κά δύσκολα και καθοριστικά για τις ευρύτερες
γεωπολιτικές ισορροπίες στην περιοχή. Άλ-
λωστε, η Άγκυρα ουδέποτε από τη Μεταπολί-
τευση μέχρι σήμερα έχει μετακινηθεί από τις
μονομερείς διεκδικήσεις της σε βάρος της Ελ-
λάδας αλλά και από την αναθεωρητική της
ατζέντα μέσω της οποίας επιδιώκει αλλαγή
του status quo στο Αιγαίο. Τα τελευταία χρό-
νια, μάλιστα, σταθερά και επίμονα εμπλουτίζει
τη ρητορική της με πρόσθετες μονομερείς
αξιώσεις, με αιχμή το παράνομο τουρκολιβυ-
κό μνημόνιο, το οποίο ο Ρετζέπ Ταγίπ Ερντο-
γάν επιχειρεί να επιβάλει de facto αλλά και de
jure, ενώ το παζλ των εξελίξεων συμπληρώ-
νουν και οι πιέσεις των ΗΠΑ και της ΕΕ για
εκατέρωθεν συμβιβασμούς. 

Η παράμετρος του Κυπριακού 
Πέραν των δύο παραπάνω «αγκαθιών», είναι

προφανές ότι οι όποιες εξελίξεις επηρεάζονται
και από την κινητικότητα στο Κυπριακό, το
οποίο… μοιραία επηρεάζει τις ελληνοτουρκι-
κές σχέσεις, αφού για την Αθήνα είναι μείζον
ζήτημα της εξωτερικής πολιτικής της χώρας.
Και μέχρι στιγμής, τα μηνύματα δεν είναι
ευοίωνα, με την Τουρκία και το ψευδοκράτος να
επιμένουν ότι θα προσέλθουν στη διαδικασία
επανέναρξης των συνομιλιών μόνο στη βάση
της απαίτησής τους για το μοντέλο των δύο κρα-
τών. Ενδεικτικό της δυσκολίας είναι ότι στην τε-
λευταία συνάντηση Μητσοτάκη - Ερντογάν, τον
Ιούλιο στη Νέα Υόρκη, το Κυπριακό ήταν κατά
γενική εκτίμηση «ο ελέφαντας στο δωμάτιο».

Το μήνυμα Μητσοτάκη 
σε Ερντογάν ενόψει της συνάντησης 

«Δεν είχα ποτέ αυταπάτες για τη δυσκολία
της προσέγγισής μας με την Τουρκία», δήλωσε
ο πρωθυπουργός κατά την πρόσφατη συνέν-
τευξή του στη ΔΕΘ, προσθέτοντας ότι είναι ση-
μαντικό ότι υπάρχει ηρεμία σε θάλασσα και αέ-
ρα, καλύτερη συνεργασία για τη διαχείριση του
μεταναστευτικού ζητήματος αλλά και αμοιβαία
οφέλη από τη χορήγηση της visa express για
επίσκεψη Τούρκων πολιτών σε νησιά μας.

«Αναγνωρίζω με απόλυτη σαφήνεια ότι ο
πυρήνας του τουρκικού αναθεωρητισμού δεν
έχει αλλάξει. Η “Γαλάζια Πατρίδα” παραμένει
στο τραπέζι και συνιστά μια ευθεία αμφισβή-
τηση κυριαρχίας και κυριαρχικών δικαιωμά-
των της χώρας. Αυτό είναι ένα ζήτημα το οποίο
πάντα το θέτω και θα εξακολουθώ να το θέτω
στον πρόεδρο Ερντογάν και αποτελεί και τη
βασική αιτία και τη βασική δυσκολία για να
μπορέσουμε να μπούμε στον πυρήνα της συ-
ζήτησης της μεγάλης μας διαφοράς, που αφο-
ρά την οριοθέτηση υφαλοκρηπίδας και ΑΟΖ,
θαλάσσιων ζωνών δηλαδή, στο Αιγαίο και στην
Ανατολική Μεσόγειο», πρόσθεσε με έμφαση ο
Κυριάκος Μητσοτάκης. 

Η Αθήνα προετοιμάζεται εντατικά για το νέο τετ α τετ
των δυο ηγετών, πιθανόν στις 23 Σεπτεμβρίου, 

καθώς θα συζητηθούν η οριοθέτηση υφαλοκρηπίδας και ΑΟΖ 

Τα 2+1 αγκάθια 
των ελληνοτουρκικών 

σχέσεων 

της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com



ττης Κάλιας Αλεξανδρίδου 

Γ
ια τη «χρονιά του σχολείου» μιλούν
στην κυβέρνηση, καθώς το πρώτο
κουδούνι, που χτύπησε χθες, έδωσε

το σήμα αρχής για μια νέα πραγματικότητα
σε όλες τις βαθμίδες της εκπαίδευσης. 

Ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης
μίλησε για μεγάλες αλλαγές και ο υπουρ-
γός Παιδείας Κυριάκος Πιερρακάκης για
πολυάριθμες και πυκνές αλλαγές, που
εκτείνονται σε όλο το εύρος της εκπαιδευ-
τικής διαδικασίας. Χαρακτηριστικό της έμ-
φασης που η κυβέρνηση είναι αποφασι-
σμένη να δώσει στα σχολεία και τους μα-
θητές, το στοιχείο που παρουσίασε ο
υπουργός Επικρατείας Μάκης Βορίδης,
σύμφωνα με το οποίο η κυβέρνηση έχει
αυξήσει από τα 5,6 δισ. στα 6,6 δισ. τη δα-
πάνη για την Παιδεία.

Ο πρωθυπουργός έδωσε το «παρών» για
τον καθιερωμένο αγιασμό στην έναρξη της
νέας σχολικής χρονιάς στο 2ο Δημοτικό
Σχολείο Γλυφάδας, δίνοντας τα εύσημα
στον δήμαρχο Γιώργο Παπανικολάου.

«Ξέρω πολύ καλά ότι δεν είναι όλα τα
σχολεία της χώρας όπως είναι το 2ο Δημο-
τικό, θέλουμε όμως όλα τα σχολεία της χώ-
ρας να γίνουν σαν το 2ο Δημοτικό από
πλευράς υποδομών», τόνισε ο πρωθυ-
πουργός κάνοντας ιδιαίτερη αναφορά
στους διαδραστικούς πίνακες, που τοπο-
θετούνται ως μια μεγάλη καινοτομία, που
διασφαλίζει ένα τελείως διαφορετικό μά-
θημα, όπως είπε. Ο Κυριάκος Μητσοτάκης
τόνισε ότι έως σήμερα έχουν τοποθετηθεί
30.000 τέτοιοι πίνακες και απομένουν
6.000 ακόμα, που θα είναι έτοιμοι μέχρι το
τέλος του έτους.

Το κινητό στην τσάντα
Για μια ακόμη φορά, ο πρωθυπουργός

επέμεινε στη χρήση κινητών, που από φέ-
τος απαγορεύεται μέσα στα σχολεία. «Θέ-
λω να κάνουμε μια συμφωνία, και αναφέ-
ρομαι ειδικά στα μεγαλύτερα παιδιά, αυτά
τα οποία μπορεί να έχετε ήδη κινητό τηλέ-
φωνο, να συμφωνήσουμε ότι την ώρα που
είμαστε στο σχολείο το κινητό είναι στην
τσάντα. Να το συμφωνήσουμε αυτό; Θα το
συμφωνήσουμε και να μας βοηθήσουν και
οι γονείς και οι δάσκαλοι σε αυτή την κα-
τεύθυνση», είπε απευθυνόμενος στους μι-
κρούς μαθητές. 

Στις σχολικές υποδομές και το πρόγραμ-
μα «Μαριέττα Γιαννάκου» στάθηκε ο
υπουργός Παιδείας Κυριάκος Πιερρακά-
κης. «Θα επενδύσουμε στα σχολεία μας.
Κάθε χρόνο θα προσπαθήσουμε να είμα-
στε καλύτεροι, με περισσότερους μόνι-
μους εκπαιδευτικούς, με καλύτερες σχολι-

κές υποδομές. Να ξέρετε ότι είστε η μεγα-
λύτερή μας επένδυση για το μέλλον», επι-
σήμανε χαρακτηριστικά.

Τέσσερις δράσεις 
Στο μήνυμά του για την έναρξη της νέας

σχολικής χρονιάς, ο κ. Πιερρακάκης έδω-
σε έμφαση σε τέσσερις επιμέρους δράσεις
που προχωρούν στον χώρο της παιδείας,
τοποθετώντας στην κορυφή το πρόγραμμα
αυτό. «Το πρόγραμμα “Μαριέττα Γιαννά-
κου” συνιστά ένα έργο το οποίο κάνει την
καθημερινότητά σας καλύτερη και, κυ-
ρίως, ασφαλέστερη», υπογράμμισε, τονί-
ζοντας ότι «τα σχολεία μας πρέπει να έχουν
και σύγχρονα εργαλεία και αξιόπιστες
υποδομές -και πρέπει να τα αποκτήσουν
και τα δύο μαζί, σε όσο το δυνατόν πιο σύν-

τομο χρόνο. Ήδη από τη φετινή χρονιά θα
δείτε τις πρώτες παρεμβάσεις», δεσμεύτη-
κε ο υπουργός Παιδείας.

Η δεύτερη δράση, την οποία δίνεται έμ-
φαση είναι το Ψηφιακό Φροντιστήριο, που
στόχο έχει να δοθεί σε κάθε παιδί η δυνα-
τότητα να επαναλάβει όποιο κομμάτι της
ύλης επιθυμεί, μέσα από εύληπτες ψηφια-
κές παραδόσεις, βιντεοσκοπημένες ή σε
ζωντανή μετάδοση. Η τρίτη δράση αφορά
την αντιμετώπιση της ενδοσχολικής βίας
και εκφοβισμού, καθώς, όπως επισημαίνει
ο κ. Πιερρακάκης, «η νέα χρονιά βρίσκει
τις σχολικές μονάδες, τους εκπαιδευτι-
κούς και τα παιδιά να διαθέτουν μια σειρά
από νέα εργαλεία, ώστε κανένα παιδί να
μην είναι μόνο του». Η τέταρτη δράση σχε-
τίζεται με τις αλλαγές στον νέο κανονισμό

λειτουργίας των σχολείων, για παράδειγμα
στην απαγόρευση των κινητών. Ο υπουρ-
γός Παιδείας απευθύνεται και στους εκ-
παιδευτικούς, με τη δέσμευση ότι το
υπουργείο θα συνεχίσει να βρίσκεται στο
πλευρό τους, αλλά και να υλοποιήσει όλες
τις εξαγγελίες που έχουν γίνει. 

10.000 διορισμοί 
Η σχολική χρονιά ξεκινά με 10.000 διορι-

σμούς εκπαιδευτικών όλων των ειδικοτή-
των, που θα ενισχύσουν το δημόσιο σύστη-
μα εκπαίδευσης από την πρώτη ημέρα της
λειτουργίας των σχολείων. Οι διορισμοί
μόνιμου διδακτικού προσωπικού τη φετινή
χρονιά είναι σχεδόν ισάριθμοι με όσους
έγιναν αθροιστικά το 2022 (8.254) και το
2023 (3.693), αλλάζοντας την αναλογία με-
ταξύ μόνιμων εκπαιδευτικών και αναπλη-
ρωτών, δείχνοντας τη στρατηγική βούληση
της κυβέρνησης να επενδύσει στο ανθρώ-
πινο δυναμικό. Στόχος του υπουργείου
Παιδείας είναι να συνεχιστούν οι μόνιμοι
διορισμοί εκπαιδευτικών με την ίδια έντα-
ση και τα επόμενα χρόνια. 
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Ο πρωθυπουργός Κυριακός Μητσοτάκης συνοδευόμενος
από τον υπουργό Παιδείας Κυριάκο Πιερρακάκη 

βρέθηκε στο 2ο Δημοτικό Σχολείο Γλυφάδας 

Αγιασμός… με 6,6 δισ. ευρώ
δαπάνη για την Παιδεία 
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«Το καλάθι του μαθητή εντάχθηκε στον πολύ αυ-
στηρό νόμο για το περιθώριο κέρδους, που αν
παραβιαστεί θα επιβληθούν πρόστιμα που
φτάνουν μέχρι και τα 6 εκατ. ευρώ», τόνισε
ο υπουργός Ανάπτυξης Τάκης Θεοδωρικά-
κος μιλώντας στον ΣΚΑΪ με αφορμή το
πρώτο κουδούνι για τη νέα σχολική χρονιά. 

Σύμφωνα με τα επίσημα στοιχεία, οι τιμές στα
προϊόντα των βασικών σχολικών προϊόντων που συμ-

περιλαμβάνονται στο καλάθι του μαθητή είναι φέτος
μειωμένες σε σχέση με πέρσι κατά 5% με 10%.

«Το στοίχημα στο υπουργείο Ανάπτυξης είναι
η συμβολή σε ένα νέο παραγωγικό μοντέλο
για την Ελλάδα, για βιώσιμη και ισόρροπη
ανάπτυξη σε όλες τις περιφέρειες της χώρας»

τόνισε ο κ. Θεοδωρικάκος. 
«Οι καμπάνες στην Ευρώπη ηχούν πολύ δυνατά»

σημείωσε, κάνοντας ιδιαίτερη αναφορά στο περιεχό-

μενο της έκθεσης Ντράγκι. «Οι προτάσεις Ντράγκι
αποτελούν μια θετική προοπτική για την Ευρώπη και
μας αφορούν» υπογράμμισε ο υπουργός Ανάπτυξης
και αναφέρθηκε στη βιομηχανική πολιτική, τον νέο
αναπτυξιακό νόμο που σχεδιάζεται για να ενισχυθούν
παραγωγικές επενδύσεις στον δευτερογενή τομέα
της οικονομίας και την επένδυση 45 εκατ. ευρώ για
τον εκσυγχρονισμό 20 βιομηχανικών πάρκων με
20.000 θέσεις εργασίας. 

Θεοδωρικάκος: «Φθηνότερο από πέρσι το καλάθι του μαθητή» - Τι είπε για την έκθεση Ντράγκι

της Κάλιας Αλεξανδρίδου

Τ
ο τείχος στον Έβρο θα κατασκευαστεί
ακόμη και χωρίς ευρωπαϊκή χρηματο-
δότηση, μόνο από εθνικούς πόρους,

διαμήνυσε ο πρωθυπουργός, καλώντας τους
Ευρωπαίους εταίρους μας να αναλάβουν τις
ευθύνες τους στη διαχείριση του Μεταναστευ-
τικού. Ο Κυριάκος Μητσοτάκης επεσήμανε ότι
τα σύνορα της Ελλάδας είναι και ευρωπαϊκά
σύνορα και η φύλαξηή τους αφορά στο σύνολο
του ευρωπαϊκού χώρου, γεγονός που καθιστά
αυτονόητη την ευρωπαϊκή συμμετοχή. 

Ο πρωθυπουργός αναφέρθηκε στα γεγονότα
του Μαρτίου του 2020, εκφράζοντας την ευγνω-
μοσύνη του προς τον καγκελάριο Καρλ Νεχά-
μερ που η Αυστρία ήταν από τις πρώτες χώρες
που στάθηκε τότε στο πλευρό της Ελλάδας, όταν,
όπως είπε, «αντιμετωπίσαμε οργανωμένες επι-
θέσεις μεταναστευτικών ροών», λέγοντας ότι τα
γεγονότα εκείνα οδήγησαν και στην αλλαγή
στάσης της Ευρώπης στο Μεταναστευτικό. 

Περιγράφοντας την κατάσταση σήμερα, ο κ.
Μητσοτάκης σημείωσε ότι έχουμε λιγότερες
ροές και αποτελεσματική φύλαξη των συνό-
ρων, πάντοτε με σεβασμό στην ανθρώπινη ζωή.
«Το μήνυμα είναι σαφές. Δεν είναι δυνατό να
καθορίζουν οι άθλιοι διακινητές ποιοι θα ει-
σέρχονται στην ΕΕ. Και αυτό πρέπει να αποτε-
λεί προτεραιότητα για όλα τα κράτη της Ευρώ-
πης» διαμήνυσε ο πρωθυπουργός, υπογραμ-
μίζοντας ότι η Ελλάδα έχει κάνει πολλά βήματα
προς αυτή την κατεύθυνση. 

Η χρηματοδότηση 
των κέντρων υποδοχής

Ο κ. Μητσοτάκης έθεσε ακόμη ζήτημα χρη-
ματοδότησης των κέντρων υποδοχής, στέλνον-
τας το μήνυμα ότι αν δεν υπάρχει ευρωπαϊκή
συνεισφορά, τίποτα δεν εγγυάται την επάρκεια
πόρων για τη λειτουργία τους. «Η Ελλάδα δεν
θα επωμιστεί ένα δυσανάλογα μεγάλο βάρος
λόγω του γεγονότος ότι βρίσκεται στα ευρω-
παϊκά σύνορα. Η Ελλάδα δαπανά σημαντικούς
πόρους για τη φύλαξη των συνόρων και υπο-
στηρίζεται από ΕΕ για όσους φτάνουν στην Ελ-
λάδα. Το να έχει κανείς κέντρα υποδοχής στα
νησιά είναι μια βαριά και ακριβή διαδικασία και
είναι λογικό η ΕΕ να χρηματοδοτεί αυτή τη δια-
δικασία» σημείωσε χαρακτηριστικά. 

Επίσης, κλήθηκε να σχολιάσει και την από-
φαση της γερμανικής κυβέρνησης να βάλει
φρένο στα επιδόματα όσων μεταναστών έρ-
χονται από άλλες χώρες της ΕΕ και έχουν κα-
ταγραφεί εκεί. «Δεν είναι δική μας δουλειά να
υποδείξουμε σε οποιοδήποτε ευρωπαϊκό κρά-
τος-μέλος την επιδοματική πολιτική», είπε, ση-
μειώνοντας ότι «σήμερα στην Ευρώπη υπάρ-
χουν χώρες που έχουν πολύ μεγάλη έλξη και
τραβούν μετανάστες και πρόσφυγες που έχουν
δικαίωμα να μετακινηθούν νόμιμα. Αυτό πρέ-
πει να απασχολήσει την ίδια τη Γερμανία, εμείς

δεν θα υποδείξουμε πώς θα οργανώσει το κοι-
νωνικό της κράτος».

Τόνισε ότι «δεν μπορεί κανείς να έχει την
απαίτηση από την Ελλάδα που μόλις βγήκε από
την κρίση να έχει πιο ευνοϊκό πλαίσιο προστα-
σίας για τους πρόσφυγες από ό,τι έχει για τους
Έλληνες πολίτες», ενώ σημείωσε πως «δεν εί-
ναι σωστό να κινηθούμε σε ad hoc εξαιρέσεις
από τη Σένγκεν, που δεν θα επιτρέψουν την
ελεύθερη διακίνηση πολιτών. Η εφαρμογή του
Συμφώνου πρέπει να είναι η πρώτη προτεραι-
ότητα».

«Δεν νοούνται εκπτώσεις 
από το Κράτος Δικαίου» 

Στο επίκεντρο της συνάντησης βρέθηκε και η
ευρωπαϊκή προοπτική των Δυτικών Βαλκανίων,
με τον Κυριάκο Μητσοτάκη να στέλνει μήνυμα
υποστήριξης, υπενθυμίζοντας ωστόσο την ελ-
ληνική θέση για ευθυγράμμιση όλων των χω-
ρών με τις ευρωπαϊκές αξίες. Όπως τόνισε, κά-
θε «φάντασμα εθνικισμού» στα Δυτικά Βαλκά-
νια πλήττει την ευρωπαϊκή ιδέα, επισημαίνον-
τας με νόημα ότι τα υποψήφια κράτη είναι ότι
δεν νοούνται εκπτώσεις από το Κράτος Δικαίου
και την τήρηση συγκεκριμένων συμφωνιών.

Επισημαίνοντας ότι υπάρχουν πολλές προ-
κλήσεις για την Ευρώπη, ο κ. Μητσοτάκης σχο-
λίασε και την έκθεση Ντράγκι, κάνοντας λόγο για
προτάσεις ουσίας, επαναλαμβάνοντας τη θέση
της Αθήνας ότι τομείς όπως η άμυνα θα πρέπει
να τύχουν ευρωπαϊκής χρηματοδότησης.

Στην ατζέντα των επαφών του πρωθυπουρ-
γού με τον καγκελάριο Νεχάμερ βρέθηκαν
ακόμα οι εξελίξεις σε όλα τα μέτωπα όπως το
ενεργειακό, οι εξελίξεις στην Ουκρανία και η
κατάσταση στη Μέση Ανατολή. 

Η επίσκεψη του πρωθυπουργού στη Βιέννη
είναι η πρώτη σε ευρωπαϊκή πρωτεύουσα μετά
τις ευρωεκλογές και την έναρξη της νέας ευ-
ρωπαϊκής περιόδου και πραγματοποιήθηκε
πριν από τη συνεδρίαση του Ευρωπαϊκού Συμ-
βουλίου που έχει προγραμματιστεί για τις 17-18
Οκτωβρίου. Κυριάκος Μητσοτάκης και Καρλ
Νεχάμερ ανήκουν στην πολιτική οικογένεια
του Ευρωπαϊκού Λαϊκού Κόμματος, με τον
καγκελάριο της Αυστρίας να συμφωνεί, κατά
τις κοινές δηλώσεις, με τον Έλληνα πρωθυ-
πουργό, ότι η χώρα μας θα πρέπει να ενισχυθεί
από την Ευρώπη στην αντιμετώπιση και διαχεί-
ριση του Μεταναστευτικού.

Ο πρωθυπουργός κατά 
τη συνάντησή του με 
τον Αυστριακό καγκελάριο
έστειλε μήνυμα για δίκαιο 
επιμερισμό του βάρους 
των μεταναστευτικών ροών 
μεταξύ των χωρών της ΕΕ

ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ ΑΠΟ ΒΙΕΝΝΗ

«Οι Ευρωπαίοι 
να αναλάβουν τις 
ευθύνες τους για 

το Μεταναστευτικό»
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Το Πανεπιστήμιο της Σορβόννης (του Université Sorbonne
Paris Nord) προχωρά το σχέδιο για την εγκατάστασή του
στην Ελλάδα το αμέσως προσεχές διάστημα, επιβεβαιώνον-
τας τις δηλώσεις που έκανε τους τελευταίους μήνες ο
υπουργός Παιδείας Κυριάκος Πιερρακάκης περί ξένων
κρατικών πανεπιστημίων που εκδηλώνουν σοβαρό ενδιαφέ-
ρον να προχωρήσουν στην ίδρυση παραρτημάτων στη χώρα
μας. Όπως τόνιζε ο υπουργός, «εμείς αυτό που κάνουμε με
τη νομοθετική πρωτοβουλία δεν είναι να φέρουμε μόνο ιδιω-
τικά πανεπιστήμια. Σε πολλές χώρες διεθνώς -σίγουρα στην
Ευρώπη- τα κρατικά πανεπιστήμια είναι καλύτερα από τα μη
κρατικά. Για την Ελλάδα, πάντως, τα δημόσια πανεπιστήμια

είναι η ναυαρχίδα της τριτοβάθμιας εκπαίδευσης σε κάθε
σενάριο». Μάλιστα, ο υπουργός είχε προαναγγείλει την
έλευση του κορυφαίου γαλλικού πανεπιστημίου παρουσιά-
ζοντάς το στην κορυφή του καταλόγου με τα υποψήφια ΑΕΙ
που βρίσκονταν πιο κοντά στην Ελλάδα. Ο σχεδιασμός του U-
niversité Sorbonne Paris Nord προβλέπει επένδυση 10
εκατ. ευρώ σε δύο φάσεις, με στόχο τη δημιουργία δύο πανε-
πιστημιουπόλεων, μίας στα βόρεια προάστια της Αθήνας και
άλλης μίας στον Πειραιά. Μάλιστα, έχει ήδη αγοραστεί η
έκταση στο Μαρούσι όπου θα ανεγερθεί εξ υπαρχής το συγ-
κρότημα κτηρίων του πανεπιστημίου, ενώ έχουν αποκτηθεί
και τα κτήρια που θα στεγάσουν το παράρτημα στον Πειραιά.

Το Πανεπιστήμιο της Σορβόννης έρχεται στην Ελλάδα

Οι «πραξικοπηματίες» του Τσίπρα
Πασίγνωστο τρολ του ΣΥΡΙΖΑ, για το οποίο ακούγονται… πολλά πε-

ρίεργα, «καρφώνει» ο στιχουργός Νίκος Μωραΐτης, μετά τις διαδι-
κτυακές επιθέσεις του προς τον Στέφανο Κασσελάκη. Ο υποστηρι-
κτής του έκπτωτου προέδρου με ανάρτησή του στην πλατφόρμα Χ
επιτέθηκε στη «Marka2‼» με αφορμή όσα είχε αναφέρει νωρίτερα ότι
ο Κασσελάκης παρέλαβε τον ΣΥΡΙΖΑ στο 17,9% και τον παρέδωσε στο
9%. Οι αρχηγοί παραδίδουν ποσοστά εκλογών και όχι δημοσκοπήσε-
ων, ανέφερε μεταξύ άλλων ο Νίκος Μωραΐτης, που έκανε λόγο για

ισχυρισμούς των πραξικοπηματιών που δεν έχουν σχέση με την πραγματικότητα. Τα καρφιά του Νίκου Μωραΐτη στρά-
φηκαν και προς τον Αλέξη Τσίπρα, καθώς στο τέλος της ανάρτησής του αναφέρει ότι οι πραξικοπηματίες τον συναντούν
συχνά. Δεν σας κρύβω ότι το απολαμβάνω όλο αυτό. 

Ο υφυπουργός 
που έφερε… τη βροχή

Το απόγευμα της Τρίτης συνεδρίαζε στη
Βουλή η Υποεπιτροπή Υδάτινων Πόρων με
θέμα την αντιμετώπιση
της λειψυδρίας με προ-
σκαλεσμένους ειδι-
κούς επιστήμονες αλλά
και εκπροσώπους της
κυβέρνησης. Μεταξύ
αυτών και ο υφυπουρ-
γός Εσωτερικών Βασί-
λης Σπανάκης. Την ώρα
λοιπόν που ο υφυπουρ-
γός πήρε τον λόγο για
να παρουσιάσει τις δράσεις που έχει ετοι-
μάσει το υπουργείο του για την αντιμετώπι-
ση του φαινομένου, άρχισαν τα μπουμπου-
νητά. Ο θόρυβος ήταν τόσο έντονος που ο
υφυπουργός έκανε μια μικρή παύση. Όταν
λοιπόν άρχισε και πάλι να μιλά, τότε άνοιξαν
κυριολεκτικά οι ουρανοί. Το καλύτερο όμως
ήταν όταν τελείωσε η επιτροπή και ο κ. Σπα-
νάκης ήρθε τετ α τετ με τους δημοσιογρά-
φους που του έκαναν πλάκα λέγοντας ότι εί-
ναι «η λύση για τη λειψυδρία».

Ο ουδέτερος
Βαγγέλης 

Αυστηρά ουδέτερος
θα παραμείνει μέχρι να
ολοκληρωθεί η κούρσα
για τη διαδοχή στο ΠΑ-
ΣΟΚ- ΚΙΝΑΛ ο πρώην
πρόεδρος του κόμμα-
τος Βαγγέλης Βενιζέ-
λος. Το έχει αποφασίσει
και το έχει διαμηνύσει
προς κάθε κατεύθυνση. Και ίσως θα είναι ο
μοναδικός, αφού όλα τα υπόλοιπα ιστορικά
στελέχη του Κινήματος, βδομάδα με την
εβδομάδα, θα αρχίσουν να παίρνουν θέση
υπέρ του ενός ή του άλλου υποψηφίου. 

Υπό στενή παρακολούθηση ο ΟΠΕΚΕΠΕ 

Σ ε μια δραστική κίνηση
προχώρησε ο υπουρ-
γός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίμων, ο οποίος,
από το βήμα της Βουλής, ανα-
κοίνωσε χθες την απόφασή
του να τεθεί σε επιτήρηση για
περίπου έναν χρόνο ο ΟΠΕΚΕ-
ΠΕ, προκειμένου να υλοποι-
ηθούν μια σειρά διορθωτικών
μέτρων που περιλαμβάνονται
στο Σχέδιο Δράσης, που έχει
καταρτιστεί! Με την κίνησή
του αυτή ο Κώστας Τσιάρας
στέλνει ένα ουσιαστικό και
ηχηρό μήνυμα στον αγροτικό
κόσμο ότι η κυβέρνηση διορ-
θώνει αδυναμίες και καθυ-
στερήσεις στο σύστημα πλη-
ρωμών των δικαιούχων παρα-
γωγών, οι οποίοι με το δίκιο
τους εξέφρασαν μεγάλα πα-
ράπονα κατά το παρελθόν! Το επίσης σημαντικό είναι ότι
σύμφωνα με τη ρητή διαβεβαίωση του υπουργού η από-
φαση για την επιτήρηση του ΟΠΕΚΕΠΕ δεν θα διαταράξει
και δεν έχει καμία επίπτωση και αρνητική συνέπεια στη

λειτουργία του οργανισμού, που συνεχίζει απρόσκοπτα
και αδιάλειπτα τις πληρωμές όλων των καθεστώτων, χω-
ρίς κανένα πρόβλημα μέχρι την ολοκλήρωση της εφαρμο-
γής του Σχεδίου Δράσης.
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ΓΙΑ ΝΑ ΞΕΡΕΤΕ…

Οι συζητήσεις 
των καναλαρχών
με το… κουτσό
άλογο

Δ
ιαβάζω και
εγώ όπως
αρκετοί ότι

ο φυσικός ηγέτης
του ΣΥΡΙΖΑ (ο άχα-
στος Τσίπρας) μιλά-
ει λέει με καναλάρ-
χες. Σιγά την είδη-
ση, ρε παιδιά. Λες
και είχε σταματήσει
να μιλάει… Αλλού είναι το θέμα. Τι τους υπόσχε-
ται και τι του ζητούν οι συγκεκριμένοι επιχειρη-
ματίες-καναλάρχες; 

Έπειτα από έξι εκλογικές ήττες ακόμα και τις
εποχές που ήλεγχε σχεδόν όλο το μιντιακό σύστη-
μα, τι μπορεί να τους υποσχεθεί σήμερα; Έχασε
πρώτα τις ευρωεκλογές και τις αυτοδιοικητικές
εκλογές τον Μάιο του 2019 κι αμέσως μετά, τον
Ιούνιο, τις εθνικές εκλογές (τρεις ήττες). Έκανε
πως δεν κατάλαβε τίποτα, συνέχισε με τα ίδια στε-
λέχη και στο ίδιο μοτίβο για άλλα τέσσερα χρόνια
κι έφτασε το 2023 σε δύο νέες συντριπτικές ήττες
σε διαδοχικές εθνικές εκλογές, παραδίδοντας
ένα κόμμα βαθιά διχασμένο. 

Ο Τσίπρας είναι ο μοναδικός αρχηγός στην ιστο-
ρία της Μεταπολίτευσης που κατάφερε όντας στην
αντιπολίτευση να μειώσει την εκλογική δύναμη
του κόμματός του σχεδόν στο μισό (από 32% στο
17%), ενώ ο αντίπαλός του που κυβερνούσε αύξη-
σε τα ποσοστά του! 

Η διαφορά ΝΔ – ΣΥΡΙΖΑ στις εκλογές του 2023
έφτασε στο 23%, ποσοστό πρωτοφανές στη Μετα-
πολίτευση. Με αυτόν μιλάνε οι καναλάρχες; 

Κόμμα χωρίς λεφτά 
δεν φτιάχνεται 
Ο πρόεδρος Στέφανος θα δει τις δημοσκοπή-
σεις που έχει παραγγείλει (κάτι που αποκάλυ-
ψε ο Παύλος Πολάκης) και θα αποφασίσει αν
θα κάνει δικό του κόμμα. Όπως θα διαβάσετε
σήμερα στις σελίδες του πολιτικού ρεπορτάζ
της «Political» για τον ΣΥΡΙΖΑ, τα πρώτα γκά-
λοπ τα διάβασε ο Κασσελάκης και τραβάει τα
μαλλιά του με τα πενιχρά αποτελέσματα… Εγώ
όμως θα ρωτήσω κάτι άλλο: Λεφτά πού βρήκε
για κόμμα; Αυτός δεν είχε να πληρώσει τα λει-
τουργικά έξοδα του ΣΥΡΙΖΑ. Δεν έβρισκε λε-
φτά ούτε για να πάει στη ΔΕΘ, κόμμα θα κάνει;
Η «δεξαμενή» των επιχειρηματιών που τον
έφεραν στην Ελλάδα δεν πρόκειται όπως μα-
θαίνω να δώσει άλλο πακέτο, ενώ στο Αμέρικα
που βγήκε για δανεικά στην ομογένεια δεν μά-
ζεψε τίποτα. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ 
και οι… αγιασμοί 

Χθες κάνοντας ρεπορτάζ, έπεσα πάνω
στις δηλώσεις των πολιτικών αρχηγών στο
πλαίσιο των αγιασμών στα σχολεία. Από
αυτά που διαπί-
στωσα, ευχήθη-
κε στα παιδιά
μας, μετά τον
αγιασμό, ακόμη
και ο γραμματέ-
ας του ΚΚΕ που
δεν πιστεύει
στον Θεό. Άρχι-
σα να προβληματίζομαι, αναζητώντας μία
δήλωση συντρόφου από τον ΣΥΡΙΖΑ. Προ-
σπάθησα να δω αν πήγε κάποιος εκπρόσω-
πος του κόμματος σε έναν από τους χιλιά-
δες αγιασμούς της χώρας. Έστω, ρε σύν-
τροφοι, ο πρόεδρος της ΚΟ, Νίκος Παππάς.
Τσάμπα έψαχνα. Ουδείς. Τελικά, είδαμε
μία δήλωση από τη γραμματέα της Κεντρι-
κής Επιτροπής της Κουμουνδούρου, Ράνια
Σβίγκου (πού τη θυμηθήκατε άραγε;). Εί-
παμε παιδιά, να βαρέσετε... διάλυση, αλλά
έτσι όπως το πάτε στο τέλος δεν θα μείνει
κανείς να κλείσει την πόρτα.

Στο ΠΑΣΟΚ ψάχνουν
έναν… νέο Καμμένο
Όπως μου έλεγε παλαιός «πρασινοφρου-
ρός», στο ΠΑΣΟΚ ξέρουν πολύ καλά ότι
όποιος κι αν εκλε-
γεί πρόεδρος, δεν
μπορεί να οδηγήσει
το Κίνημα σε τροχιά
πρωθυπουργίας. Το
ΠΑΣΟΚ δεν μπορεί
να κάνει κάτι άλλο
από τη δεύτερη θέ-
ση. Άρα ο στόχος τους είναι ένας αρχηγός
που όχι μόνο θα φέρει ένα καλό ποσοστό,
αλλά να μπορεί να παζαρέψει όσες περισ-
σότερες καρέκλες μπορεί σε ένα ενδεχό-
μενο συνεργασίας. Ψάχνουν ρόλο συγκυ-
βερνήτη α λα Πάνο Καμμένο. Κανείς τους
δεν έχει στόφα πρωθυπουργού. Καλό
«διαπραγματευτή» για τα υπουργεία ψά-
χνουν για να μπουν σε κάποιο κυβερνητικό
σχήμα… 

Ο καβγάς Παππά –
Ζαχαριάδη στην ΠΓ
Η συνεδρίαση της Πολιτικής Γραμματείας
δεν είχε καμία σχέση με εκείνες του 11μη-
νου της προεδρίας του Στέφανου Κασσελά-
κη, δεν ήταν όμως και ανέφελη. Μια φράση
του Κώστα Ζαχαριάδη, ο οποίος αναφερόταν
στα λάθη του έκπτωτου προέδρου, ήταν αρ-
κετή για να «βγάλει από τα ρούχα του» τον
Νίκο Παππά. Συγκεκριμένα ο επικεφαλής
της «Ανοιχτής Πόλης» ανέφερε ότι ο Στέφα-
νος Κασσελάκης στις αλλαγές που έκανε
στην Κοινοβουλευτική Ομάδα (όταν καρατό-
μησε τον Σωκράτη Φάμελλο) τοποθέτησε
«δικούς του ανθρώπους. Το σκορ ήταν 10-0».
Ο Νίκος Παππάς, που με τις συγκεκριμένες
αλλαγές βρέθηκε πρόεδρος της Κοινοβου-
λευτικής Ομάδας του ΣΥΡΙΖΑ, εξανέστη κα-
λώντας τον Κώστα Ζαχαριάδη να ανακαλέσει
και δηλώνοντας πως «δεν ήμουν ούτε είμαι
άνθρωπος του Κασσελάκη». Γελάει όλος ο
κόσμος με τον Παππά…

Όσα από τα μέλη της κυβέρνησης
ήλπιζαν σε έναν ήρεμο χειμώνα μάλ-
λον θα πρέπει να το ξεχάσουν! Δεν
τους βλέπω να αράζουν στις καρέ-
κλες. Ο πρωθυπουργός Κ. Μητσοτά-
κης είναι αποφασισμένος να αλλάξει
την εικόνα της κυβέρνησής του δρα-
στικά και άμεσα και έχει δώσει ρητή
εντολή σε όλους τους υπουργούς να «τρέξουν» τις πολιτικές
που έχουν στους τομείς ευθύνης τους. Με δεδομένο, δε, ότι
έχει μπει για πολλοστή φορά μπροστά στη μάχη, είναι προ-
φανές ότι δεν πρόκειται να κάνει εκπτώσεις. Παρακολουθεί,
καταγράφει και βαθμολογεί…

Χ
ρο

νι
κό

 τ
ο

υ
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υ
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Λένε κάποιοι ότι ο «αρχηγός των ατά-
κτων» (κάτι σαν καρικατούρα του αρ-
χηγού του ΕΛΑΣ), ο Χρήστος ο Σπίρ-
τζης, θα προτείνει για πρόεδρο του ΣΥ-
ΡΙΖΑ τη φίλη του τη Ρένα Δούρου και
θα παλέψει για τη στήριξή της κλπ.

Μάλλον δεν τον ξέρετε καλά τον Σπίρ-
τζη. Ο Χρηστάρας δουλεύει μόνο για
τον εαυτό του και για κανέναν άλλον.
Εδώ όταν αποχώρησε ο Τσίπρας νόμι-
ζε ότι θα του δώσουν το δαχτυλίδι για
να γίνει πρόεδρος ο ίδιος!

Το
..

. 
Π

ρό
σω

πο

Με τι ενθουσιάστηκε ο πρέσβης της Αιγύπτου;

Τ
ο ότι ο πρωθυπουργός είναι ιδιαίτερα αγαπητός από μι-
κρούς και μεγάλους είναι γνωστό και αποδεικνύεται κά-
θε φορά που πραγματοποιεί κάποια επίσκεψη σε σημεία

με αρκετό κόσμο. Χθες βρέθηκε στον αγιασμό στο 2ο δημοτικό
σχολείο της Γλυφάδας. Μετά την ολοκλήρωση του Αγιασμού, ο
πρωθυπουργός πλησίασε τους μαθητές και τους γονείς, με τους
περισσότερους από αυτούς να ζητούν μία φωτογραφία με τον
Κυριάκο Μητσοτάκη, ο οποίος δεν χάλασε κανένα χατίρι. 

Τα μικρά παιδιά ρωτούσαν τον πρωθυπουργό τι ομάδα εί-

ναι, με τον ίδιο να απαντάει «Ολυμπιακός», ενώ όταν είδε κι-
νητά στα χέρια μαθητών, τους σχολίασε: «Τι είπαμε; Τα κινητά
στην τσάντα όσο είμαστε στο σχολείο». Τότε ένας μικρός μα-
θητής χαμογελώντας του απάντησε: «Είναι της μαμάς μου, κ.
Μητσοτάκη». Ο Κυριάκος Μητσοτάκης μίλησε και με γονείς,
ενώ νωρίτερα είδε και τον δήμαρχο της Γλυφάδας, τον οποίο
συνεχάρη για την εξαιρετική πορεία υλοποίησης των έργων
αναβάθμισης των υποδομών σε σχολεία αλλά και γήπεδα για
τα μικρά παιδιά.

Ενθουσιασμένος με την τηλεοπτική σειρά
MAESTRO είναι ο πρέσβης της Αιγύπτου στην
Αθήνα, Ομάρ Αμέρ Γιούσεφ. Η καλογυρισμένη
σειρά που έχει αναδείξει τις ομορφιές της Ελλά-
δας στους Παξούς εντυπωσίασε και τον δραστή-
ριο πρέσβη, ο οποίος σε κάθε ευκαιρία μιλά με τα
καλύτερα λόγια για τη χώρα μας και πόσο σημαν-
τικό είναι να αναδειχθούν οι ελληνοαιγυπτιακές
σχέσεις με πολιτιστικές και άλλες εκδηλώσεις.
Άλλωστε και σε διπλωματικό επίπεδο οι διμερείς
σχέσεις είναι άριστες.

Ο θρύλος 
των δύο ομιλιών 

Ακόμα ψάχνουν τον άνθρωπο που
συμβούλεψε τον Στέφανο Κασσελάκη
να μη «σηκώσει» το γάντι που του πέτα-
ξαν «87» και Πολάκης για εκλογές και
να καταλήξει να τρέχει πίσω από τις εξε-
λίξεις έκπτωτος. Ο «θρύλος» λέει ότι το
πρωί του Σαββάτου, στον 9ο όροφο του
ξενοδοχείου που λάμβανε χώρα η Κεν-
τρική Επιτροπή του ΣΥΡΙΖΑ, ο Στέφανος
Κασσελάκης είχε μπροστά του εισηγή-
σεις για δύο ομιλίες. Η μια ήταν ενωτική
μεν, κατέληγε όμως να μη σηκώσει το
γάντι για εκλογές, έχοντας σκοπό να
πείσει την «γκρίζα ζώνη» της ΚΕ να μην
τον καταψηφίσει. Η δε δεύτερη ήταν
επιθετική, κατέληγε όμως στην εξαγγε-
λία εκλογών μαζί με τον οδικό τους χάρ-
τη. Αν πιστέψουμε αυτή την αφήγηση, ο
Στέφανος Κασσελάκης αποφάσισε να
κάνει μια… μείξη των δύο, χάνοντας τε-
λικά τα αυγά και τα πασχάλια.

Θα «καπελώσει» 
τον Νίκο στη ΔΕΘ; 

Οι οπαδοί και το περιβάλλον του Στέ-
φανου Κασσελάκη συνεχίζουν -όπως
σας έχω γράψει- να κατηγορούν τον Νί-
κο Παππά για την ήττα του έκπτωτου
προέδρου στη συ-
νεδρίαση της Κεν-
τρικής Επιτροπής
του περασμένου
Σαββατοκύρια-
κου. Αν πιστέψει
κανείς τη φήμη
που θέλει τον Στέ-
φανο Κασσελάκη
να ανακοινώνει τις
αποφάσεις του για
το πολιτικό του μέλλον την ερχόμενη
Κυριακή, ίσως να συμμερίζεται και ο
ίδιος τις συγκεκριμένες εκτιμήσεις. Κι
αυτό καθώς η Κυριακή είναι η μέρα που
ο Νίκος Παππάς ως πρόεδρος της Κοι-
νοβουλευτικής Ομάδας του ΣΥΡΙΖΑ θα
δώσει τη συνέντευξη Τύπου στη Διεθνή
Έκθεση Θεσσαλονίκης. Λέτε να θέλει ο
έκπτωτος να «καπελώσει» τον κύριο 13-
0, κάνοντας ας πούμε μια συνέντευξη
Τύπου την ίδια μέρα; Μπέρδεμα… 

Ο αρχηγός των ατάκτων 

Τι συζήτησε ο Μητσοτάκης με μαθητές στη Γλυφάδα
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Θα μας τρελάνουν 
στο ΠΑΣΟΚ 

Μ
ετά τον Ανδρουλάκη που έχει κατά

καιρούς πει ότι θα διώξει τον Κυριάκο

Μητσοτάκη και δεν κατάφερε να

νικήσει ούτε τον Κασσελάκη, και η Μιλένα

Αποστολάκη μάς έλεγε ότι είναι έτοιμη για

πρωθυπουργός, τελικά όμως έμεινε από λάστιχο

στα μισά της διαδικασίας. Αμέσως μετά ήρθε η

Άννα Διαμαντοπούλου που είναι κι εκείνη έτοιμη

να αναλάβει τη χώρα! Τελικά αυτό δεν είναι

κόμμα, είναι μήτρα πρωθυπουργών. Μόνο ο

Γιάννης Κανελλάκης δεν έχει πει ότι είναι

έτοιμος να κυβερνήσει…
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M ια γυναίκα έχει ανέβει στην οροφή του αυτοκινήτου της
για να σωθεί από τα ορμητικά νερά που το έχουν παρασύ-
ρει. Παραδίπλα περνάει ένα ταξί, ακυβέρνητο μέσα στον

χείμαρρο. Και λίγο πιο πέρα, ένας άντρας με ένα μωρό στην αγκαλιά πα-
σχίζει να διασχίσει τα νερά.
Πες τώρα ότι στα διηγούνται
όλα αυτά -τα οποία υπάρχουν
σε βίντεο- χωρίς να σου πουν
πού έγιναν. Υπήρχε ποτέ περί-
πτωση να ερχόταν στο μυαλό
σου η λέξη «Αμπελόκηποι»;

Με την πρώτη 
βροχούλα αυτά

Είναι απολύτως βέβαιον ότι
τις επόμενες ημέρες, που θα
έρθουν κι άλλες, πολλές βρο-
χούλες, θα ακούσουμε πολλά
και διάφορα για «φαινόμενα
της κρύας λίμνης», κύματα
«τύπου Π», «Φι και Χι ίσον Ψι
τετράγωνο», «δεν έχουν ξα-
ναγίνει αυτά στο γνωστό σύμ-
παν» και άλλες επιστημονικο-
φανείς ή και επιστημονικές,
πλην ακατανόητες εξηγήσεις,
που καμία δεν απαντά στο μο-
ναδικό δικό μας ερώτημα: 

Γιατί πνιγόμαστε;
Αρχικά, πάντα πνιγόμασταν.

Δεν το λέω για καλύτερο αυτό,
για χειρότερο το λέω. Δίπλα
στους Αμπελόκηπους μεγά-
λωσα, από παιδί θυμάμαι να
περιμένω το σχολικό και να
φτιάχνω χάρτινες βαρκούλες που τις αμόλαγα στη Μιχαλακο-
πούλου ή την Παπαδιαμαντοπούλου και λογικά έφταναν στην
Αμοργό με το ίδιο ρεύμα. Τότε ήταν άλλη εποχή, όμως, λιγότερα
τα φρεάτια. Στο μεταξύ, εγώ έμενα στα όρια δύο δήμων, ο αποδώ
δήμος ας πούμε δεν μάζευε τα σκουπίδια, το απέναντι πεζοδρό-
μιο λαμπίκο, ή ο αποδώ δήμος καθάριζε τα φρεάτια, το απέναντι
πεζοδρόμιο γινόταν ναύσταθμος μόλις έβρεχε και άλλα τέτοια
χαριτωμένα.

Μικρή λεπτομέρεια: Ανάμεσα σε όλους τους δημάρχους των δύο αυ-
τών όμορων δήμων, υπήρξε και ένας που με διαφορά λίγων ετών τους
διοίκησε αμφότερους. Τίποτε δεν άλλαξε, σας το λέω τίμια. 

Πέρασαν χρόνια από τότε, ακούσαμε εκατομμύρια δεσμεύσεις για
έργα και κόντρα έργα που προφανώς ή δεν έγιναν ποτέ ή δεν επαρκούν,
ήρθε και η κλιματική αλλαγή -που ο Τραμπ δεν την αποδέχεται και οι άλ-

λοι θα πάνε να τον ξαναβγάλουν πρόεδρο-, κάψαμε και το τελευταίο
πουρνάρι στα βουνά, συνεπεία όλων αυτών πνιγόμαστε πιο πολύ από
ποτέ και δεν ξέρουμε τι να κάνουμε, πέραν του να κοιταζόμαστε. 

Στο Γαλάτσι μπήκαν οι άνθρωποι σε ένα λεωφορείο να πάνε σπίτια
τους και δεν μπορούσαν να
βγουν, ενώ το λεωφορείο είχε
ακινητοποιηθεί, διότι με τους
μουσώνες είχε ξεχειλίσει ο
Βραχμαπούτρας. 

Τι εννοείτε «δεν περνάει ο
Βραχμαπούτρας από το Γαλά-
τσι»; Αφού τον είδα. 

Μα, βαράει, 
λέει, το 112

Ωραία. Άμα βρέχει κάθε
δεύτερη μέρα, λοιπόν, θα βα-
ράει το 112, θα κλεινόμαστε
στα σπίτια μας, ούτε στις δου-
λειές μας θα πηγαίνουμε ούτε
τίποτε. Δεν έχω βασικές αν-
τιρρήσεις, αρκεί να πληρώνε-
ται ο κόσμος. Ωραία θα περά-
σουμε. 

Βγαίνουν και τα ΜΜΕ και
γράφουν «απίστευτες εικόνες
από την Αθήνα», σιγά τις απί-
στευτες. Απίστευτες είναι την
πρώτη φορά. Άντε και τη δεύ-
τερη. Πες, βαριά βαριά και την
τρίτη. Την εκατοστή φορά που
βλέπεις τα ίδια, αγαπητά
ΜΜΕ, δεν τα λέμε «απίστευ-
τα», τα λέμε «ρουτίνα». Και
δεν το κάνεις πρωτοσέλιδο.

Πρωτοσέλιδο το κάνεις, πλέον, όταν ΔΕΝ θα γίνει. 
Όταν, δηλαδή, θα βρέξει και όλα θα είναι σχετικά νορμάλ, δεν θα

πνιγόμαστε, δεν θα τρέχουμε πανικόβλητοι, δεν θα γίνουν οι δρό-
μοι χείμαρροι, θα μπορούμε να κυκλοφορήσουμε, τα φρεάτια θα
είναι καθαρά και ικανά να μαζέψουν τα νερά, και όλα αυτά τα βα-
ρετά και ευρωπαϊκά. 

Μέχρι τότε, έχουμε καταντήσει χειρότεροι από τους Άγγλους
που μιλάνε διαρκώς για τον καιρό, με το Poseidon System, ή

όποια άλλη εφαρμογή προτιμά κανείς αγκαλιά, να κοιτάμε με πανικό
μην και βρέξει, μην και κάνει ζέστη, μην και χιονίσει, μην και φυσήξει
λίγο παραπάνω. 

Ζούμε πράγματι στην ωραιότερη χώρα του κόσμου. Αρκεί να έχει 25
βαθμούς, άπνοια, αίθριο καιρό και γενικά ιδανικές συνθήκες. Που κι
αυτό ελέγχεται. Ίσως δεν καταφέρουμε να το αντιμετωπίσουμε.

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Καήκαμε! 
Συγγνώμη, λάθος,

πνιγήκαμε



Σ
την κατάρριψη των επιχειρημάτων της
αντιπολίτευσης περί «διάλυσης του Εθνι-
κού Συστήματος Υγείας» προχώρησε

χθες η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υγείας,
κατά τη διάρκεια συνέντευξης Τύπου. Όπως εξή-
γησαν, η πραγματική εικόνα του ΕΣΥ είναι τελεί-
ως διαφορετική από αυτή που παρουσιάζεται
από συνδικαλιστές αλλά και εκπροσώπους κομ-
μάτων της αντιπολίτευσης, ενώ τόνισαν πως «δεν

καταρρέει το ΕΣΥ».
«Πιστεύω ότι υπάρχει μια

προσπάθεια από συνδικαλι-
στές της Αριστεράς να δημι-
ουργηθεί στην κοινή γνώμη η
εντύπωση ότι η κυβέρνηση
Μητσοτάκη δεν ενδιαφέρεται
για το ΕΣΥ και το έχει αφήσει
στη μοίρα του», ανέφερε αρχι-
κά ο υπουργός Υγείας Άδωνις

Γεωργιάδης, τονίζοντας πως περίπου 80.000 άν-
θρωποι εξυπηρετούνται καθημερινά στο ΕΣΥ, το
οποίο μετρά πάνω από 100 νοσοκομεία, 300 Κέν-
τρα Υγείας και ένα πολύ εκτεταμένο δίκτυο υπη-
ρεσιών. 

«Είναι δυνατόν να μην έχει ποτέ μια αστοχία;
Είμαστε εδώ για να λύσουμε τις αστοχίες και να
τις κάνουμε λιγότερες. Είναι παράλογο να κατη-
γορούμαστε για κρυφό σχέδιο διάλυσης του
ΕΣΥ», είπε χαρακτηριστικά. Στη συνέχεια τόνισε
πως «η κριτική για να έχει αξία πρέπει να είναι
καλόπιστη και να βασίζεται σε πραγματικά δεδο-
μένα. Η προπαγάνδα είναι ψευδής. Ο πρωθυ-
πουργός και εμείς έχουμε αγωνία για τη δημόσια
υγεία και το ΕΣΥ. Πρέπει να αντισταθούμε στην
απαξίωση του συστήματος όχι για πολιτικούς λό-
γους αλλά για να μην κλονιστεί η εμπιστοσύνη
του κόσμου σε αυτό. Δεν μπορούμε να ακούμε
ότι είμαστε αδιάφοροι, ότι θέλουμε να διαλύσου-
με το ΕΣΥ και να το ιδιωτικοποιήσουμε» και όπως
δήλωσε, «το ΕΣΥ δεν αφήνει ποτέ κανέναν μόνο
του και αβοήθητο».

Απογευματινά χειρουργεία
Ο κ. Γεωργιάδης, ερωτηθείς για τα απογευμα-

τινά χειρουργεία, προχώρησε στην ανακοίνωση
πως η κυβέρνηση έχει ήδη λάβει θετική απάντη-
ση από τα τεχνικά κλιμάκια του Ταμείου Ανά-
καμψης αναφορικά με τη χρηματοδότηση
ύψους περίπου 60 εκατ. ευρώ σχετικά με τα
37.500 απογευματινά χειρουργεία. Απαντώντας
στις αιτιάσεις της αντιπολίτευσης ξεκαθάρισε
πως η θεσμοθέτηση των δωρεάν απογευματι-
νών χειρουργείων είχε ανακοινωθεί πολλούς
μήνες πριν, ενώ δεν δίστασε να παραδεχθεί πως
έπεσε έξω σχετικά με το πόσο οι ευρωεκλογές
θα επηρέαζαν τις διαδικασίες έγκρισης της χρη-
ματοδότησης.

«Το πρόγραμμα αφορά 37.000 πολίτες που πε-
ριμένουν πάνω από τέσσερις μήνες έως και έναν
χρόνο για να χειρουργηθούν», τόνισε, προσθέ-
τοντας: «Αναμένεται η τελική απόφαση της ΕΕ για

τους πόρους του Ταμείου Ανάκαμψης. Έχουν ήδη
δεσμευτεί τα 51 εκατ. ευρώ που απαιτούνται».
Σύμφωνα με τον ίδιο, αυτή η απόφαση αναμένε-
ται το αργότερο έως το τέλος του έτους.

Επίσης, ο υπουργός Υγείας διευκρίνισε ότι
επειδή αναμένεται ο όγκος των δωρεάν χειρουρ-
γείων να είναι αυξημένος -τουλάχιστον στην αρ-
χή της εφαρμογής τους- αρκετά από αυτά θα
μπορούν να γίνονται και στον ιδιωτικό τομέα.
«Εξετάζουμε και το ενδεχόμενο για κάποιες
επεμβάσεις, όπως ο καταρράκτης, για παράδειγ-
μα, να δώσουμε voucher στους δικαιούχους,
ώστε να κάνουν εντελώς δωρεάν αυτές τις επεμ-
βάσεις όπου επιθυμούν», επεσήμανε.

Επιπλέον, ανακοινώθηκε πως αλλάζει ο τρό-
πος χρηματοδότησης των δημόσιων νοσοκομεί-
ων, καθώς από το 2025 θα εφαρμόζεται παντού
το σύστημα DRG, δηλαδή τα νοσηλευτικά ιδρύ-
ματα θα λαμβάνουν χρηματοδότηση με βάση το
έργο που παράγουν. Σύμφωνα με τον υφυπουργό
Υγείας κ. Θεμιστοκλέους, μεταξύ 2023 και 2024
τα νοσοκομεία χρηματοδοτήθηκαν με επιπλέον
480 εκατ. ευρώ και ο συνολικός τομέας της Υγεί-
ας με επιπλέον 980 εκατ. ευρώ. 

Επίσης, προαναγγέλθηκαν αλλαγές στα Τμή-
ματα Επειγόντων Περιστατικών και στο εφημε-
ριακό σύστημα των νοσοκομείων της Αττικής για
την καλύτερη κατανομή των περιστατικών. Σύμ-
φωνα με τον κ. Γεωργιάδη, το συντομότερο δυ-

νατό το υπουργείο Υγείας θα είναι έτοιμο να πα-
ρουσιάσει ένα νέο σχέδιο εφημεριών.

Ενίσχυση προσωπικού
Βάσει των αναλυτικών δεδομένων που παρου-

σιάστηκαν από τον υφυπουργό Υγείας Μάριο Θε-
μιστοκλέους για την κατάσταση που επικρατεί
σήμερα, τονίστηκε πως οι επαφές με το Σύστημα
Υγείας είναι 2,5 φορές ο πληθυσμός της χώρας
μας, αφού πρόκειται για 25 εκατ. πολίτες που κά-
θε χρόνο απευθύνονται στο ΕΣΥ. Επιπλέον, τόνισε
πως για πρώτη φορά επί των ημερών της διακυ-
βέρνησης του Κυριάκου Μητσοτάκη, από το 2019
και μετά, το ΕΣΥ έχει ενισχυθεί σε τόσο μεγάλο
βαθμό. Αναλυτικά, το 2019 υπηρετούσαν στο ΕΣΥ
78.272 άτομα, ενώ αυτή τη στιγμή υπηρετούν
86.138. «Ο Ευαγγελισμός έχει 165 γιατρούς πα-
ραπάνω, το Ιπποκράτειο Θεσσαλονίκης 190 για-
τρούς περισσότερους», σημείωσε ο κ. Θεμιστο-
κλέους.

Επιπρόσθετα, τόνισε πως έχουν προκηρυχθεί
περίπου 12.500 θέσεις, από τις οποίες οι περίπου
1.200 απέβησαν άγονες, για αυτό και το υπουρ-
γείο προχωρά σε συγκεκριμένα κίνητρα ενίσχυ-
σης προβληματικών ειδικοτήτων και περιοχών. 

Επίσης, δόθηκαν στη δημοσιότητα τα στοιχεία
σχετικά με τις μηνιαίες απολαβές των γιατρών
που παρουσιάζουν αύξηση, ενώ πρόκειται να
αυξηθούν περαιτέρω μετά την εφαρμογή των πιο

πρόσφατων μέτρων (οικονομικά κίνητρα άγονων
περιοχών και αυτοτελής φορολόγηση των εφη-
μεριών των γιατρών).

Η εισοδηματική στήριξη των γιατρών ξεκινά
από τον Δεκέμβριο του 2022 όταν έλαβαν μεσο-
σταθμική αύξηση 10%. Τον Ιανουάριο του 2024
ενισχύθηκε ο βασικός μισθός των γιατρών του
ΕΣΥ κατά 70 ευρώ και τον Φεβρουάριο θεσπίστη-
κε αύξηση των εφημεριών κατά 20%. Ήδη με την
αυτοτελή φορολόγηση των εφημεριών με συντε-
λεστή 22%, που ανακοινώθηκε από τον πρωθυ-
πουργό το περασμένο Σάββατο κατά τη διάρκεια
της ομιλίας του στη ΔΕΘ, το μηνιαίο ποσό για
εφημερίες πρόκειται να αυξηθεί κατά 100 με 200
ευρώ.

Μπόνους 30.000 ευρώ 
σε νέους γιατρούς 

Η υπουργός αναπληρώτρια Υγείας Ειρήνη
Αγαπηδάκη ανακοίνωσε πως μέχρι το τέλος της
εβδομάδας πρόκειται να τεθεί σε δημόσια δια-
βούλευση το νομοσχέδιο για τον προσωπικό για-
τρό και για την Πρωτοβάθμια Φροντίδα Υγείας
(ΠΦΥ). Η κυρία Αγαπηδάκη στάθηκε με συνοπτι-
κό τρόπο στα βασικά σημεία της νέας ρύθμισης,
όπως τα οικονομικά κίνητρα ύψους 30.000 ευρώ
τον χρόνο σε νέους γιατρούς που θα επιλέξουν τη
γενική ιατρική ή την παθολογία, τη στελέχωση
του συστήματος του προσωπικού γιατρού με
2.500 γιατρούς ακόμη, ώστε, όπως είπε, όλοι οι
πολίτες να έχουν τον προσωπικό τους γιατρό και
την ίδρυση επτά πανεπιστημιακών Κέντρων
Υγείας που θα αναλάβουν και το κομμάτι της τη-
λεϊατρικής στα νησιά.

Επίσης, ανακοίνωσε ότι για πρώτη φορά ενι-
σχύεται και το κομμάτι της περίθαλψης των παι-
διών και σε πρώτη φάση θα υπάρξει δωρεάν κά-
λυψη για περισσότερα από 500.000 παιδιά.

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com
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Στην εξειδίκευση των μέτρων που ανακοίνωσε 
ο πρωθυπουργός στη ΔΕΘ προχώρησε ο υπουργός Υγείας - 

Οι αλλαγές σε μισθούς, απογευματινά χειρουργεία, 
εφημερίες και τα κίνητρα για τις άγονες περιοχές 

ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ  

«Έτσι ξαναζωντανεύουμε το ΕΣΥ» 



E
να από τα φλέγοντα ζητήματα που
απασχόλησαν τους προηγούμε-
νους μήνες το οικοσύστημα της

Κουμουνδούρου ήταν βεβαίως το δάνειο
των 230.000 ευρώ του Στέφανου Κασσελά-
κη προς το κόμμα, αλλά και οι θολές διαδι-
κασίες με τις οποίες δόθηκε για να πληρω-
θούν οι υπάλληλοι. Έκτοτε, ποτέ δεν μάθα-
με αν τελικά οι διαδικασίες του δανείου
ήταν νόμιμες και τι απέγιναν αυτά τα λεφτά.
Επιστράφηκαν στον κ. Κασσελάκη; Θα…
επιστραφούν; Θα τα απαιτήσει ο ίδιος; Και
από ποιους(;), αφού το κόμμα είναι υπό
διάλυση. Ακόμα βέβαια δεν έχουμε μάθει
ούτε ποιο όργανο του ΣΥΡΙΖΑ ενέκρινε το
εν λόγω δάνειο…

Σε αυτά τα ερωτήματα είναι υποχρεωμέ-
νος να απαντήσει ο έκπτωτος πλέον πρό-
εδρος του κόμματος ή έστω κάποιος από τη
γραμματεία της ΚΕ. Επισήμως από την
Κουμουνδούρου ακόμα δεν έχουν απαντή-
σει ούτε καν ποιος ήταν αυτός που έβαλε
την υπογραφή του για λογαριασμό του
κόμματος, ώστε να δοθεί το συγκεκριμένο
δάνειο, καθώς το ποσό που δάνεισε ο κ.
Κασσελάκης ξεπερνά κατά πολύ τη δυνα-
τότητα της δωρεάς.

Θυμίζουμε ότι το όλο θέμα είχε προκα-
λέσει πολιτικό σεισμό τον Δεκέμβριο του
2023, λίγες μέρες πριν από την Πρωτοχρο-
νιά του 2024, όπου ο ΣΥΡΙΖΑ δεν είχε χρή-
ματα να πληρώσει τους εργαζόμενους στα
κομματικά media. Τότε λοιπόν εμφανίστη-
κε ως από μηχανής θεός ο πρόεδρος Κασ-
σελάκης και μέσω εξωχώριας εταιρείας
είχε βάλει περίπου 230.000 ευρώ στη Left
Media. 

Η εκδίωξη του τότε 
οικονομικού διευθυντή 

Ο τότε οικονομικός διευθυντής του ΣΥΡΙ-
ΖΑ, ο κ. Θύμιος Γεωργόπουλος, ο οποίος
στη συνέχεια αποπέμφθηκε από το κόμμα,
είχε ισχυριστεί ότι δεν πληρώθηκαν οι ερ-
γαζόμενοι από τα λεφτά του κ. Κασσελάκη
και ότι το δάνειο επιστράφηκε στον τότε
πρόεδρο. 

Σε σχετική επιστολή του ο πρώην οικο-
νομικός διευθυντής του ΣΥΡΙΖΑ έγραφε:
«Για την αποκατάσταση της αλήθειας, λοι-
πόν, δηλώνω (και δεν διαρρέω) με ονομα-
τεπώνυμο Θύμιος Γεωργόπουλος:

* Το δάνειο του Στέφανου Κασσελάκη
μπήκε στον λογαριασμό της Left Media ΑΕ
το απόγευμα της Παρασκευής 29/12/2023,
ενώ το δώρο Χριστουγέννων των εργαζο-
μένων στα ΜΜΕ είχε καταβληθεί ήδη την
Πέμπτη 21/12/2023 και η μισθοδοσία των
εργαζομένων για Δεκέμβριο την Παρα-
σκευή το πρωί 29/12/2023.

Ποιος διέρρεε, λοιπόν, και ποιος επιμέ-
νει εδώ και τρεις μήνες ότι οι εργαζόμενοι

δήθεν πληρώθηκαν μισθούς και δώρο από
τα χρήματα του προέδρου Στέφανου Κασ-
σελάκη;

Ο Θύμιος Γεωργόπουλος;
* Το δάνειο επιστράφηκε την Πέμπτη

4/1/2024 μόλις μας έγιναν γνωστά τα στοι-
χεία του λογαριασμού που έπρεπε να κατα-
τεθεί η επιστροφή της (αχρησιμοποίητης)
τραπεζικής οφειλής.

Ποιος διέρρεε, λοιπόν, ότι ακόμα το δά-
νειο δήθεν δεν έχει επιστραφεί;». 

Οι μισές απαντήσεις του Στέφανου 
Εδώ τα πράγματα μπλέκουν ακόμα πε-

ρισσότερο, διότι η απάντηση που έδωσε
το γραφείο του κ. Κασσελάκη με non pa-
per (και όχι  με επίσημη ενημέρωση)

έκανε λόγο για ψεύδη Γεωργόπουλου. 
Πηγές της Κουμουνδούρου ανέφεραν

εκείνες τις ημέρες τα εξής:
«Ο κ. Γεωργόπουλος ισχυρίστηκε πως τα

χρήματα καταβλήθηκαν από εξωχώρια
εταιρεία (offshore), ενώ γνωρίζει καλά ότι
η OSIOS LLC είναι αλλοδαπή εταιρεία με
έδρα το Μαϊάμι της Φλόριντα των ΗΠΑ.
Υποστήριξε πως το δάνειο της εταιρείας
μπήκε στον λογαριασμό της Left Media AE
το απόγευμα της Παρασκευής 29/12/2023,
μετά την καταβολή της μισθοδοσίας των
εργαζομένων, ενώ η αλήθεια είναι (την
οποία γνωρίζει άριστα) ότι 20.000 ευρώ εί-
χαν μπει στο ταμείο στις 21/12/2023 (για
την καταβολή τμήματος του δώρου Χρι-
στουγέννων) και 210.000 ευρώ στις

29/12/2023 και ώρα 09.01 πμ, με την κατα-
βολή της μισθοδοσίας στους εργαζόμε-
νους να ξεκινά περίπου μιάμιση ώρα αργό-
τερα (10.26 πμ). Εννοείται πως λόγω της
προέλευσης του εμβάσματος και του val-
uer, τα χρήματα είχαν αποσταλεί δύο ημέ-
ρες νωρίτερα αντίστοιχα, τόσο για το δώρο
όσο και για τη μισθοδοσία».

Η ενημέρωση από την Κουμουνδούρου
κατέληγε ως εξής: «Γίνεται πλέον σαφές
σε όλους, μετά και τη σημερινή ανάρτηση
του κυρίου Γεωργόπουλου, αφενός μεν ότι
η απομάκρυνσή του ήταν απολύτως επιβε-
βλημένη (και μάλλον καθυστερημένη) και
αφετέρου ότι ο πρόεδρος Στέφανος Κασ-
σελάκης καθώς και ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ θα προ-
σφύγουν άμεσα εναντίον του στη Δικαιο-
σύνη για όλα όσα ψευδή και δυσφημιστικά
διατύπωσε σήμερα». 

Καμία αναφορά για το αν τα χρήματα επι-
στράφηκαν… 

Ποιος έλεγε την αλήθεια τελικά δεν μά-
θαμε ποτέ. Το θέμα «θάφτηκε» από την
επικαιρότητα και τελικά δεν γνωρίζουμε αν
πήρε πίσω τα χρήματά του ή αν πρόκειται
να τα ζητήσει τώρα που δεν είναι πλέον
πρόεδρος. Επίσης δεν μάθαμε αν ήταν
σύννομη η όλη διαδικασία. 

Τόσο ο κ. Κασσελάκης όσο και ο νέος
πρόεδρος της ΚΟ του ΣΥΡΙΖΑ, ο καταδικα-
σμένος κ. Νίκος Παππάς, οφείλουν να δώ-
σουν σαφείς και αναλυτικές απαντήσεις
για όλα τα παραπάνω. 

Σε κάθε περίπτωση, τα παραστατικά για
τα χρήματα αυτά δεν έχουν παρουσιαστεί
δημοσίως πουθενά. Ούτε πώς μπήκαν ούτε
πώς βγήκαν. 
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Έχει πάρει πίσω τα λεφτά ή πρόκειται να τα απαιτήσει; 
Έλεγξε κάποιος αν ήταν νόμιμη η διαδικασία του δανείου; 

Τι απέγιναν 
οι 230.000 ευρώ που 
δάνεισε στον ΣΥΡΙΖΑ

ο Κασσελάκης; 
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Η
συνεδρίαση της Πολιτικής Γραμμα-
τείας της Τετάρτης παρήγαγε απτά
αποτελέσματα. Αρχικά έδωσε, μέσω

ενός μικρού συμβιβασμού, τις ημερομηνίες
τόσο του Έκτακτου Συνεδρίου όσο και της
εκλογής προέδρου, τις οποίες το όργανο θα ει-
σηγηθεί στην Κεντρική Επιτροπή του κόμμα-
τος που θα συνεδριάσει σε δύο εβδομάδες.
Από την 1η μέχρι την 3η Νοεμβρίου θα πραγ-

ματοποιηθεί το Συνέδριο, στις
24 του Νοέμβρη θα γίνει ο α’
γύρος της εκλογής και την 1η
Δεκεμβρίου ο δεύτερος. 

Η ψηφοφορία επί του συγ-
κεκριμένου σχεδίου και το
18-3 που καταγράφηκε υπέρ
της εισήγησης είδε τον Παύλο
Πολάκη, τη Θεοδώρα Τζάκρη

και την Ολυμπία Τελιγιορίδου να ψηφίζουν
διαφορετικά από την πλειοψηφία, στην ίδια
κατεύθυνση που κινείτο και ο Στέφανος Κασ-
σελάκης, της άμεσης δηλαδή προσφυγής στην
κάλπη ώστε να μην προλάβει να «κρυώσει» η
υπόθεση. Από την άλλη στελέχη που στήριξαν
τον Στέφανο Κασσελάκη, όπως ο Νίκος Παπ-
πάς και η Ράνια Σβίγκου, όπως φάνηκε και από
τη στάση τους μετά την Κεντρική Επιτροπή, πέ-
ρασαν στην ψηφοφορία στο πλευρό των «87». 

Οργιάζουν οι φήμες
Η απόφαση της Πολιτικής Γραμματείας για

Συνέδριο και εκλογή προέδρου που δεν θα
τραβά μέχρι το 2025 αλλά και τα γκάλοπ που ο
Παύλος Πολάκης υπαινίχθηκε πως έχει πα-
ραγγείλει ο Στέφανος Κασσελάκης δίνουν
πλέον όλες τις πληροφορίες που ο έκπτωτος
πρόεδρος χρειάζεται για την απόφασή του.

Ο Κασσελάκης έχει δεχθεί πιέσεις από τους
οπαδούς του για νέο κόμμα, όμως η δημοσκό-
πηση που έχει στα χέρια του για το εγχείρημα
δεν είναι πολύ αισιόδοξη. Το ενδεχόμενο κόμ-
μα του μπαίνει μεν στη Βουλή, αλλά… οριακά. 

Ο Στέφανος Κασσελάκης μπορεί βέβαια και
να το είχε αποφασίσει, όμως το πρόβλημα βρί-
σκεται στα logistics μιας τέτοιας κίνησης. Τρία
χρόνια μακριά από τις επόμενες εκλογές, με
δυνατότητες να αποσπάσει όχι περισσότερους
από 6 βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ, άρα χωρίς κρατι-
κή χρηματοδότηση και με τον ίδιο να μην είναι
εκλεγμένος βουλευτής, το πρόβλημα είναι
προφανές. Το περιβάλλον του βέβαια ισχυρί-
ζεται ότι αν χρειαστεί χρηματοδότηση θα
υπάρξει, αλλά αυτό μοιάζει περισσότερο με
ευχή παρά με δεδομένο. 

Φήμες μάλιστα που κυκλοφόρησαν το με-
σημέρι της Τετάρτης ήθελαν τους συνεργάτες
του έκπτωτου προέδρου να ψάχνουν για ηλε-
κτρονική διεύθυνση για το νέο κόμμα με το
όνομα «Δημοκρατικό» στα πρότυπα των Αμε-
ρικανών «Democrats», όμως και αυτές ελέγ-
χονται είτε ως ανακριβείς είτε ως προθέσεις
των ίδιων και λιγότερο του Στέφανου Κασσε-
λάκη. 

Το ίδιο περιβάλλον σχολιάζοντας τα όσα
συνέβησαν στην Κεντρική Επιτροπή του πε-
ρασμένου Σαββατοκύριακου και έχοντας
στα χέρια τους το αποτέλεσμα της Πολιτικής
Γραμματείας και ποιοι ψήφισαν τι, μετά τον
Νίκο Παππά, έριχναν ανάθεμα και στους
πρώην συμμάχους του Στέφανου Κασσελά-
κη, Ράνια Σβίγκου και Νίκο Σκορίνη, χρεώ-
νοντάς τους την «υβριδική» μισή μυστική
και μισή φανερή ψηφοφορία. 

Πάντως, ο έκπτωτος πρόεδρος για την ώρα
τηρεί σιγήν ιχθύος και… συσκέπτεται με τον
Τάιλερ «ταμπουρωμένος» στο… στρατηγείο
των Σπετσών.

Η επαναπροσέγγιση 
με τη Νέα Αριστερά 

Την ίδια ώρα τα στελέχη των «87» έκλειναν
-μέσω των τηλεοπτικών τους δηλώσεων- το
«μάτι» στη Νέα Αριστερά. Και αν και η επανα-
συγκόλληση των δύο χώρων δεν θα είναι τό-
σο απλή όσο ακούγεται, ίσως τα μέλη του ΣΥ-
ΡΙΖΑ που αποχώρησαν κατά τη διάσπαση
πειστούν να πάρουν μέρος στην ανάδειξη του
προέδρου στην Κουμουνδούρου στρεφόμε-
να κατά του ανθρώπου που τους οδήγησε
εκτός κόμματος. 

Η Όλγα Γεροβασίλη ήταν ένα από τα στελέ-
χη που «άνοιξαν» την πόρτα στους πρώην

συντρόφους, ενώ στην τηλεοπτική της συ-
νέντευξη απαρίθμησε ακόμα κάμποσα από
τα «στραβά» του έκπτωτου προέδρου.

«Άνοιξε θέματα διαφθοράς και μαύρων
ταμείων» στον ΣΥΡΙΖΑ, «κατηγόρησε τον
Αλέξη Τσίπρα ότι τον υπονομεύει», «η ιστο-
ρία με το ψηφοδέλτιο επικρατείας», «τοξικές
αναρτήσεις», «η διαγραφή του Χρήστου
Σπίρτζη», «αποφάσισε να διχάσει και την
Κοινοβουλευτική Ομάδα», «δημιουργούσε
καθημερινά φανταστικούς εχθρούς», ήταν
μόνο μερικά από αυτά που χρέωσε η βου-
λευτής Άρτας στον Στέφανο Κασσελάκη, ενώ
τόνισε με νόημα πως «τα πράγματα έχουν
πολιτικές αλλά πολλές φορές και ψυχολογι-
κές ερμηνείες». 

Η ίδια μιλώντας για την απόφαση των στε-
λεχών της Νέας Αριστεράς που αποχώρησαν
και αν τώρα δικαιώνονται, η Όλγα Γεροβασί-
λη απάντησε: «Κι εγώ το είδα, αλλά έχω επι-
λέξει έναν διαφορετικό δρόμο. Αν δεν είχαν
φύγει, ενδεχομένως ο Στέφανος Κασσελά-
κης να είχε φύγει και νωρίτερα. Και να ήταν
και πιο ισχυρός ο ΣΥΡΙΖΑ». 

Η επικεφαλής της πρώην εσωκομματικής
αντιπολίτευσης -και πλέον πλειοψηφίας στα
όργανα του κόμματος- εξέφρασε ακόμα την
εκτίμησή της τόσο για τον πιθανό υποψήφιο
Σωκράτη Φάμελλο όσο και για τον Νικόλα
Φαραντούρη, που έχει κάνει σαφές ότι εν-
διαφέρεται να είναι υποψήφιος. Δεν ήταν
ίδια η στάση της για τον Παύλο Πολάκη, για
τον οποίο αρκέστηκε να πει πως… έχουν συ-
νυπάρξει αρκετά χρόνια στον ΣΥΡΙΖΑ. 

«Κατάληψη» στο γραφείο του Τσίπρα από τον Παππά
Στο πρώην γραφείο του Αλέξη Τσίπρα στη Βουλή, το οποίο χρησιμοποιούσε ως αρ-

χηγός της αξιωματικής αντιπολίτευσης και εκμεταλλευόταν στη συνέχεια και ο
Στέφανος Κασσελάκης, αν και εξωκοινοβουλευτικός, εγκαταστάθηκε ο Νίκος
Παππάς μετά την καθαίρεση του προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ. Ο επικεφαλής της ΚΟ
του ΣΥΡΙΖΑ έσπευσε να εκμεταλλευθεί το «κενό» και εγκαταστάθηκε από χθες
στο γραφείο 69 που βρίσκεται στο ισόγειο του Κοινοβουλίου, αφού πρώτα μετα-
φέρθηκε από το γραφειάκι του δευτέρου ορόφου στο δίχωρο γραφείο του πρώην
πρωθυπουργού. Να σημειωθεί ότι στο γραφείο αυτό δεν είχε εγκατασταθεί ουδέπο-
τε ο Σωκράτης Φάμελλος, αφού δεν του το είχε παραχωρήσει ο Στέφανος Κασσελάκης. Σ.Π.

του Αντώνη 

Αναστασόπουλου
antonis.anastasopoulos@gmail.com

Το κρυφό γκάλοπ
Κασσελάκη για 

το νέο του κόμμα

ΜΟΝΟΣ ΣΤΗ «ΔΕΞΑΜΕΝΗ» ΤΩΝ ΣΠΕΤΣΩΝ

Τι δείχνουν τα στοιχεία 
της δημοσκόπησης που έχει 

στα χέρια του ο έκπτωτος
πρόεδρος για τη δημιουργία 

νέου πολιτικού φορέα



Τ
ο μέγεθος της συμμετοχής των ψηφοφόρων
είναι ο καθοριστικός παράγοντας για το
αποτέλεσμα των εκλογών στο ΠΑΣΟΚ.

Σύμφωνα με τις πρώτες εκτιμήσεις, μια μειωμέ-
νη συμμετοχή φαίνεται να ευνοεί τον Νίκο Ανδρου-
λάκη, αφού θα πρόκειται για ένα αυστηρό κομματι-
κό περιβάλλον, στο οποίο η νυν ηγεσία μοιάζει να
έχει πλεονέκτημα. Το γεγονός αυτό βέβαια για ορι-
σμένους παρατηρητές περιορίζει την πολιτική εμ-

βέλεια του κόμματος, προκα-
λώντας σκέψεις για ένα μικρό
και ευέλικτο κόμμα. Στην περί-
πτωση όμως που η ψαλίδα ανοί-
ξει και η συμμετοχή είναι μεγά-
λη, κάτι που με τα μέχρι τώρα
μηνύματα είναι πολύ πιθανό να
συμβεί, τότε η ανατροπή του
σκηνικού θα πρέπει να θεωρεί-
ται δεδομένη.

Σε αυτό το τοπίο όμως και πάλι υπάρχουν διακυ-
μάνσεις. Αν ένας αριθμός ψηφοφόρων θα είναι
κοντά στο όριο της τελευταίας εκλογικής αναμέτρη-
σης του δεύτερου γύρου, δηλαδή 205.000, εκεί η
ζυγαριά γέρνει προς την πλευρά των Χάρη Δούκα
και Παύλου Γερουλάνου. 

Ανοδική τάση 
Στο ενδεχόμενο ο πήχης να δείξει ακόμη πιο

ανοδική τάση, κάτι που επίσης είναι πολύ πιθανό, αν
σκεφθεί κανείς ότι στον πρώτο γύρο των εκλογών
του 2021 είχαν ψηφίσει πάνω από 270.000 άτομα,
τότε το πολιτικό περιβάλλον γίνεται πιο ευνοϊκό για
την Άννα Διαμαντοπούλου.

Το πολιτικό τοπίο αποκτά νέα χαρακτηριστικά
που ενεργοποιούν τα πολιτικά ανακλαστικά πολι-
τών που δείχνουν να θέλουν να στείλουν το δικό
τους μήνυμα. Σε συνδυασμό με την αδρανοποίηση
που υπάρχει στον ΣΥΡΙΖΑ και την ισχνή αντιπολί-
τευση, ενδεχομένως να δοθεί μια ακόμη ευκαιρία
στο ΠΑΣΟΚ. 

Δεν είναι τυχαίο ότι ο διευθυντής της Opinion
Poll Ζαχαρίας Ζούπης σε μια από τις δημόσιες πα-
ρεμβάσεις του είχε υποστηρίξει πως ένα βασικό
στοιχείο είναι ότι έχει φανεί μεγάλη δυναμική για
μεγάλη συμμετοχή, μη αποκλείοντας μια ενδεχό-
μενη συμμετοχή κοντά στις 400.000.

Ο νικητής του ντιμπέιτ
Ένας άλλος καθοριστικός παράγοντας είναι η πα-

ρουσία των υποψηφίων στο τηλεοπτικό ντιμπέιτ.
Ακόμη πάντως δεν έχει υπάρξει συμφωνία για την
ημερομηνία, αλλά ακούγεται έντονα για την 24η Σε-
πτεμβρίου. Μπορεί οι τηλεοπτικές αναμετρήσεις
πολιτικών να μην είναι ελκυστικές για τους πολίτες,
όμως λειτουργούν καταλυτικά στην εξαγωγή συμ-
περασμάτων. Στο πλαίσιο αυτό, το κάθε λάθος θα εί-
ναι ολέθριο. Η εικόνα των υποψηφίων και πολύ πε-
ρισσότερο ο πολλαπλασιασμός των μηνυμάτων την
επόμενη μέρα θα συμβάλουν στη διαμόρφωση μιας
τεκμηριωμένης άποψης. Τα φώτα ενδεχομένως να
είναι στραμμένα στο δίπολο Ανδρουλάκη - Δούκα
και αυτό μπορεί να είναι και το μειονέκτημα για τους
δυο υποψηφίους. Απεναντίας, το δίδυμο Γερουλά-
νος - Διαμαντοπούλου θα ποντάρει στη μέθοδο, στη
γνώση και στην πολιτική αποφεύγοντας περιττές

εντάσεις. Η Νάντια Γιαννακοπούλου με τη μαχητι-
κότητα που τη διακρίνει αλλά και ο Μιχάλης Κατρί-
νης με τη μέχρι τώρα στρατηγική του αναμένεται να
«παίξουν… ΠΑΣΟΚ» με δυναμική και ένταση. 

Πάντως στη δημοσκόπηση της GPO για το STAR,
στο ερώτημα προς ψηφοφόρους του κόμματος εάν
θέλουν να παραμείνει πρόεδρος ο Νίκος Ανδρουλά-
κης ή να εκλεγεί κάποιος άλλος, το 59% των ερωτη-
θέντων ζητά να αλλάξει η ηγεσία, το 35,2% να παρα-
μείνει ο κ. Ανδρουλάκης, ενώ δεν απάντησε το 5,8%.

Οι εθνικοί στόχοι Ανδρουλάκη 
Ο κ. Ανδρουλάκης μίλησε χθες στο Βελλίδειο στο

πλαίσιο της ΔΕΘ και σήμερα θα παραχωρήσει την
καθιερωμένη συνέντευξη Τύπου. Σε μια επίδειξη
ενότητας, στο Βελλίδειο παρακολούθησαν την ομι-
λία του Γερουλάνος, Διαμαντοπούλου και Γιαννα-
κοπούλου. Οι κ. Δούκας και Κατρίνης δεν παρευρέ-
θηκαν λόγω υποχρεώσεων στο δημοτικό συμβού-
λιο και προγραμματισμένης εκδήλωσης αντίστοιχα.

Ο κ. Ανδρουλάκης παρουσίασε ένα «προοδευτι-
κό στρατηγικό σχέδιο για το τώρα και το αύριο της
Ελλάδας» το οποίο περιλαμβάνει τους εξής εθνι-
κούς στόχους: 
• Ισχυρή ελληνική περιφέρεια - φρένο στη δημο-
γραφική αιμορραγία.
• Πρόσβαση σε φθηνή και ποιοτική κατοικία.
• Αποτελεσματική προστασία του εισοδήματος

των πιο ευάλωτων και των μεσαίων στρωμάτων.
• Μέτρα-ασπίδα έναντι της ακρίβειας.
• Σύγχρονο κοινωνικό κράτος στο πλευρό του πολίτη.
• Παιδεία.
• Νέο παραγωγικό πρότυπο με ισχυρό πρωτογενή
τομέα.
• Έμπρακτη στήριξη στις μικρομεσαίες επιχειρήσεις.
• Αποκατάσταση της εμπιστοσύνης στους θεσμούς
και τη Δικαιοσύνη.

Γερουλάνος: «Πατριωτική οικονομία»
«Πατριωτική είναι μια οικονομία, η οποία επεν-

δύει ενεργά στα συγκριτικά πλεονεκτήματα της κά-
θε περιοχής και ανοίγει αγορές για ελληνικά προ-
ϊόντα στο εξωτερικό και τις ελληνικές υπηρεσίες,
εδώ», ανέφερε σε συνέντευξή του στον τηλεοπτικό
σταθμό ΔΙΟΝ της Θεσσαλονίκης ο Παύλος Γερου-
λάνος και συμπλήρωσε δίνοντας συγκεκριμένα πα-
ραδείγματα: «Ενώ έχουμε καταφέρει να πάμε προ-
ϊόντα της ελληνικής γης στα καλύτερα εστιατόρια
και στα καλύτερα σουπερμάρκετ του κόσμου, η κυ-
βέρνηση δεν έχει πάρει ένα τηλέφωνο, ώστε να μά-
θει πώς έγινε και να μπορέσει να βάλει άλλα δέκα
ελληνικά προϊόντα σε αυτά τα ράφια και σε αυτά τα
εστιατόρια».

Ενωτικό κάλεσμα Διαμαντοπούλου 
Η Άννα Διαμαντοπούλου μιλώντας σε ένα θερ-

μό πολυπληθές ακροατήριο στη Νέα Σμύρνη
έστρεψε το βλέμμα της στην επόμενη μέρα. «Θέ-
λουμε ένα ΠΑΣΟΚ που θα αλλάξει ριζικά τη σχέ-
ση του με την κοινωνία, το διαδίκτυο, τη διεθνή
του παρουσία, που δεν θα είναι εσωστρεφές, που
θα έχει μια σύγχρονη σοσιαλδημοκρατία του
21ου αιώνα, που θα απευθύνει πρόσκληση στους
ανθρώπους που δεν το ψηφίζουν από το 2012»,
είπε χαρακτηριστικά και έστειλε ενωτικό κάλε-
σμα για συμμετοχή στις κάλπες του Οκτωβρίου
επισημαίνοντας σε όλους τους τόνους ότι πρέπει
«να πάμε σε αυτές τις εκλογές με πολιτικό πολιτι-
σμό και συντροφικότητα, και να κάνουμε καθαρό
ότι σε αυτές τις εκλογές μπορούμε να ψηφίσουμε
για τον επόμενο πρωθυπουργό».

Ξεδιπλώνοντας τις σκέψεις της για την Ελλάδα
του 21ου αιώνα και το σχέδιό της για την αναδιάταξη
της χώρας, η κ. Διαμαντοπούλου προέταξε πέντε
βασικά στοιχεία: Ισχυρό κράτος, παραγωγική ανα-
διάρθρωση, δημοκρατία, αναδιανομή του πλούτου
και κοινωνικό κράτος, το οποίο χαρακτήρισε ως «το
διαμάντι στην κορόνα».

Κατρίνης: «Μόνο ισχυρό ΠΑΣΟΚ» 
Το δικό του σχέδιο για το ΠΑΣΟΚ και τη χώρα

παρουσίασε χθες ο Μιχάλης Κατρίνης σε μια
μεγάλη εκδήλωση στην Αθήνα. «Όσοι θέλουν
ένα μικρό ΠΑΣΟΚ του 13% και του 15%, ένα κλει-
στό και φοβικό ΠΑΣΟΚ, ας μην ψηφίσουν εμέ-
να. Έχουν επιλογή… Εγώ θέλω να είμαι η επι-
λογή αυτών που θέλουν ένα ισχυρό ΠΑΣΟΚ που
θα αναλάβει την πρωτοβουλία για τη δημιουργία
της μεγάλης παράταξης», είπε μεταξύ άλλων ο
κ. Κατρίνης.
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Ποιους ευνοούν η μεγάλη και 
η μικρή συμμετοχή στις κάλπες

E Κ Λ Ο Γ Ε Σ Π Α Σ Ο Κ

του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου

aantonopoulos10@gmail.com 

Το πού «θα κάτσει η μπίλια» της προσέλευσης των πολιτών 
στις εσωκομματικές εκλογές του ΠΑΣΟΚ είναι το στοιχείο 

που θα δώσει τα «κλειδιά» της Χαρ. Τρικούπη στη νέα ηγεσία



Σ
ενάρια για συνωμοσία με σκοπό ένα νέο

πραξικόπημα κατά του Ταγίπ Ερντογάν

επανέρχονται στο προσκήνιο στην Τουρ-

κία και προκαλούν ερωτήματα, τόσο εσωτερικά

όσο και διεθνώς, καθώς ο υπουργός Άμυνας

της Τουρκίας Γιασάρ Γκιουλέρ «οδεύει» σε πα-

ραίτηση σύμφωνα με τα τουρκικά ΜΜΕ, ενώ οι

δηλώσεις του Ερντογάν για «εκκαθαρίσεις» στις

τουρκικές Ένοπλες Δυνάμεις έχουν προκαλέ-

σει κύμα αντιδράσεων.

Σύμφωνα με τα τουρκικά μέσα ενημέρωσης,

οι μυστικές υπηρεσίες παρέδωσαν στον Ερντο-

γάν έκθεση στην οποία αναφέ-

ρεται ότι αξιωματικοί του

στρατού τον υπονομεύουν. Στη

συνωμοσία μάλιστα συμμετεί-

χαν και 300 από τους 650 μα-

θητές της στρατιωτικής σχο-

λής. Πρόκειται για την τάξη

των αξιωματικών που κατά την

αποφοίτησή τους πριν από λί-

γες ημέρες ύψωσαν τα ξίφη τους και φώναξαν

«είμαστε οι στρατιώτες του Κεμάλ».

Ο Τολγκά Σαρντάν, αρθρογράφος στο T24,

γράφει: «O μόνος που δεν έχει μιλήσει για το

θέμα των αποφοίτων είναι ο υπουργός Άμυνας

Γιασάρ Γκιουλέρ και η σιωπή δείχνει κάτι. Ο

υπουργός Άμυνας έχει ακυρώσει όλα του τα

ραντεβού και δεν μιλάει σχεδόν με κανέναν.

Μάλιστα ακούγεται έντονα ο ισχυρισμός πως

θα ζητήσει την αποχώρησή του από τα καθή-

κοντά του και αυτό κυκλοφορεί από το Σαββα-

τοκύριακο».

Εκκαθαρίσεις στον στρατό
Από την άλλη, ο πανεπιστημιακός Ναΐμ

Μπαμπούργολου δήλωσε ότι «από τη στιγμή

που ξεκίνησαν έρευνες αποδείχθηκε πως πα-

ραβιάζεται ο εσωτερικός κανονισμός του στρα-

τεύματος. Φαίνεται πως η προεδρία δεν εμπι-

στεύεται τον υπουργό Άμυνας, ο οποίος μάλλον

θα παραιτηθεί».

Όλα αυτά συμβαίνουν μόλις λίγες ημέρες με-

τά τις δηλώσεις του Ερντογάν για εκκαθαρίσεις

στον τουρκικό στρατό, οπότε εύλογα τίθεται το

ερώτημα αν είναι και αυτό ένα καλοστημένο

σχέδιο του «σουλτάνου» για υπονομευτές και

συνωμότες που θέλουν το κακό του και κατά

συνέπεια το κακό της Τουρκίας.

Δεν είναι η πρώτη φορά άλλωστε που ο Τούρ-

κος πρόεδρος ανακαλύπτει «πραξικόπημα»

εναντίον του και πάντα σε στιγμές που ετοιμάζε-

ται να προχωρήσει σε καρατομήσεις στον κρατι-

κό μηχανισμό. Υπενθυμίζεται ότι αίσθηση είχαν

προκαλέσει τον περασμένο Μάιο οι πληροφο-

ρίες ότι αποτράπηκε απόπειρα συνωμοσίας -ή

κατά ορισμένους κύκλους ακόμη και απόπειρα

πραξικοπήματος- εις βάρος του κυβερνητικού

συνασπισμού που στηρίζει τον πρόεδρο Ρετζέπ

Ταγίπ Ερντογάν, με εμπλοκή ανθρώπων της μα-

φίας και στελεχών της αστυνομίας.

Το θέμα είχε μεταδοθεί από πολλά έγκυρα

πρακτορεία εγείροντας ερωτήματα αν ήταν άλ-

λο ένα «μαϊμού» πραξικόπημα που είχε μεθο-

δευτεί από τον Ερντογάν με στόχο νέες εκκαθα-

ρίσεις και συγκέντρωση ακόμη περισσότερων

εξουσιών στα χέρια του, πιθανώς και αποδόμη-

ση της αντιπολίτευσης. 

Η πρώτη βαρυσήμαντη πολιτική αντίδραση

σχετικά με την υπόθεση είχε έρθει από τον κυ-

βερνητικό εταίρο του Ερντογάν και αρχηγό του

Κόμματος Εθνικιστικής Δράσης (ΜΗΡ) των

Γκρίζων Λύκων Ντεβλέτ Μπαχτσελί. Στην ομι-

λία του στην Κοινοβουλευτική Ομάδα του ΜΗΡ,

ακούστηκε από τα χείλη του Μπαχτσελί η λέξη

«πραξικόπημα»: «Γνωρίζουμε όλα τα παράνο-

μα δίκτυα επαφών και σχέσεων. Βρίσκεται σε

εξέλιξη μια συνωμοσία που δεν μπορεί να

προσπεραστεί με την παύση από τα καθήκοντά

τους μερικών διευθυντών της αστυνομίας.

Στην πραγματικότητα, ο στόχος είναι το Κόμμα

Εθνικιστικής Δράσης, το ΑΚΡ, η Λαϊκή Συμμα-

χία και, σε τελική ανάλυση, η Τουρκία. […]

Όποιος προστατεύει και υπηρετεί τη συνωμο-

σία αυτή για τη διαπόμπευση έντιμων ονομά-

των με μυστικές καταθέσεις μαρτύρων και με

την επιδίωξη να επισκιάσει τη δεδηλωμένη

βούληση του έθνους είναι προδότης, είναι

αλήτης και οι προεκτάσεις τους στην αστυνο-

μία, το δικαστικό σώμα και τα μέσα ενημέρω-

σης πρέπει να αντιμετωπιστούν. Για να τους

δείξουμε τι σημαίνει επιχείρηση “Καθαρά Χέ-

ρια”. Είναι θέμα ύπαρξης και τιμής του κράτους

δικαίου να το δείξουμε αυτό σε όλους και να

τους βάλουμε όλους στη φυλακή».

«Πλησιάζει η στιγμή που 
θα πληρώσουν το τίμημα»

Ο Ντεβλέτ Μπαχτσελί «έδειξε» ως αυτουρ-

γούς της συνωμοσίας τούς γκιουλενιστές (FE-

TO), τους οπαδούς δηλαδή του ιεροκήρυκα

Φετχουλάχ Γκιουλέν, τους οποίους η Άγκυρα

κατηγορεί για την απόπειρα πραξικοπήματος

του 2016: «Πλησιάζει η στιγμή που θα πληρώ-

σουν το τίμημα και δεν θα μπορέσουν να ξεφύ-

γουν τα προδοτικά μέλη της FETO στο εσωτερι-

κό και στο εξωτερικό και οι λεγόμενοι δημοσιο-

γράφοι που έχουν πουληθεί και στρατολογηθεί

ως εκπρόσωποί τους».

Στην υπόθεση αναφέρθηκε εμμέσως και ο

ίδιος ο πρόεδρος Ερντογάν, κατά την ομιλία του

στην Κοινοβουλευτική Ομάδα του ΑΚΡ: «Δεν

μπορούμε και δεν θα επιτρέψουμε να επανεμ-

φανιστούν φαινόμενα χειραγώγησης μέσω της

γραφειοκρατίας, τα οποία ξεπεράσαμε τα τε-

λευταία 21 χρόνια ως αποτέλεσμα επίπονων

αγώνων. Παρακολουθούμε κάθε περιστατικό

που ήρθε πρόσφατα στην επικαιρότητα σε όλες

του τις διαστάσεις μέχρι την παραμικρή λεπτο-

μέρεια. Όποιος παρεκκλίνει από τον νόμο,

όποιος κάνει λάθος, θα βρεθεί οπωσδήποτε προ

των ευθυνών του με βάση τον νόμο. Δεν υπάρ-

χει καμία δικαιολογία για να μην κάνει κανείς το

καθήκον του απέναντι στη χώρα και το έθνος.

Για εμάς, κάθε δευτερόλεπτο είναι διαπίστευμα

από το έθνος μας και οφείλουμε να το ξοδεύου-

με για το έθνος μας».
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Νέα σενάρια συνωμοσίας κατά 
του Τούρκου προέδρου από έκθεση
των μυστικών υπηρεσιών με… 
στοιχεία για υπονομευτές του Ταγίπ -
Με το ένα πόδι εκτός κυβέρνησης 
ο υπουργός Άμυνας Γιασάρ Γκιουλέρ

του Βαγγέλη

Κατσορίδα

vkatsoridas@political.gr

Πάλι ο Ερντογάν 
«μυρίστηκε» 
πραξικόπημα 

Ο «ΣΟΥΛΤΑΝΟΣ» ΦΟΒΑΤΑΙ ΚΑΙ ΤΗ ΣΚΙΑ ΤΟΥ 



ΠΕΜΠΤΗ 12 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΔΙΠΛΩΜΑΤΙΑ17

«Δ
εν θεωρούμε ότι υφίσταται
κίνδυνος για τη ματαίωση του
έργου» σημείωσε ο υπουρ-

γός Εξωτερικών Γιώργος Γεραπετρίτης,
αναφερόμενος στο καλώδιο ηλεκτρικής
διασύνδεσης της Κύπρου με την Ελλάδα,
μετά και τις προχθεσινές διαβουλεύσεις
για το έργο που έγιναν στη Λευκωσία. 

«Η Ελλάδα είναι σαφέστατα της άποψης
ότι το έργο θα συνεχιστεί κανονικά», τόνισε
και πρόσθεσε πως η χώρα μας περιβάλλει
με απόλυτη εμπιστοσύνη αυτό το έργο. Άλ-
λωστε ελληνική είναι η εταιρεία που
το έχει αναλάβει. Επεσήμανε, δε,
πως το πρόγραμμα της ηλεκτρικής
διασύνδεσης Ελλάδας-Κύπρου εί-
ναι ένα έργο κοινού ενδιαφέροντος
για την ΕΕ, έχει περιβληθεί με τον
μανδύα της ΕΕ, η οποία και χρηματο-
δοτεί ένα μέρος του. 

Το έργο, όπως υπενθύμισε ο κ. Γε-
ραπετρίτης, είναι εξαιρετικά σημαντικό,
ιδίως για την Κύπρο, γιατί αίρει την ενερ-
γειακή απομόνωσή της, ενώ υπογράμμισε
ότι το καλώδιο θα περνά μέσα από χωρικά
ύδατα Ελλάδας και Κύπρου και μέσα σε
διεθνή ύδατα ελληνικής ΑΟΖ. 

«Η απόλυτη στρέβλωση»
Ερωτηθείς για τα γεγονότα της Κάσου,

απάντησε ότι υπήρχε προγραμματισμός για
να βγει στην ελληνική ΑΟΖ το ιταλικό πλοίο
και η έρευνα την οποία διεξήγαγε ολοκλη-
ρώθηκε κανονικά, παρά το ότι «η Τουρκία,
η οποία επικαλείται αξιώσεις που προκύ-
πτουν από το παράνομο και ανυπόστατο
τουρκολιβυκό μνημόνιο, έστειλε πολεμικά
πλοία που βρίσκονταν σε απόσταση και
επιτηρούσαν την κατάσταση».

Όπως όμως ξεκαθάρισε ο υπουργός, «σε
24 ώρες είχαμε την αποχώρηση των τουρ-
κικών πλοίων, δεν αναγνωρίστηκε καμία

από τις τουρκικές αξιώσεις, δεν υπήρξε
καμία αναγνώρισή τους. Δεν δόθηκε καμία
άδεια από την Τουρκία ούτε θα μπορούσε
να ζητηθεί από την ελληνική πλευρά», ση-
μείωσε. Άλλωστε, όπως πρόσθεσε, η ίδια η
εταιρεία εξέδωσε ανακοίνωση ότι η έρευ-
να ολοκληρώθηκε απολύτως, 100% με βά-
ση τον προγραμματισμό που έχει τεθεί. 

«Η απόλυτη στρέβλωση που γίνεται είναι
ότι δήθεν αναγνωρίσαμε αξιώσεις. Ψευ-
δές. Δήθεν υπήρξε κρίση, και αυτό ψευ-
δές. Δήθεν δεν ολοκληρώθηκε η έρευνα,

και αυτό ψευδές», ανέφερε και συμ-
πλήρωσε: «Η έρευνα διεξάγεται κα-
νονικά, σύμφωνα με τον προγραμ-
ματισμό, δεν υπήρξε καμία υπανα-
χώρηση και βοηθάει προφανώς και
το γεγονός ότι έχουμε διαύλους επι-

κοινωνίας». 
Ο υπουργός Εξωτερικών τόνισε ότι

«η πόντιση καλωδίων προστατεύεται
απολύτως, αυτού του τύπου η ηλεκτρική
καλωδίωση είναι αναγκαία ώστε να παρέ-
χονται ουσιαστικές υπηρεσίες στους πολί-
τες. Είναι απολύτως προστατευμένη από το
διεθνές δίκαιο». 

Αμερικανική εμπλοκή
Σύμφωνα με τους καλά γνωρίζοντες τα

του θέματος στην Κύπρο, η Άγκυρα διά της
ισχύος θα μπορούσε να σταματήσει ένα
σημαντικό έργο στο οποίο είναι εμπλεκό-
μενες η Κυπριακή Δημοκρατία και η Ελλά-
δα. Αυτό βέβαια δεν είναι καθόλου εύκολο,
καθώς στο έργο για την Ηλεκτρική Διασύν-
δεση Κύπρου-Κρήτης δεν εμπλέκονται
μόνο η Ελλάδα και η Κύπρος, αλλά και η
Ευρωπαϊκή Ένωση.  

Η τοποθέτηση της Αμερικανίδας πρέ-
σβειρας στη Λευκωσία υπέρ του έργου
δείχνει ότι θα υπάρξει και εμπλοκή των
Αμερικανών. H κυρία Τζούλι Φίσερ ανέφε-

ρε ότι η ηλεκτρική διασύνδεση αποτελεί
σημαντική ευκαιρία για την Κύπρο, για τον
εφοδιασμό της με ηλεκτρική ενέργεια και
για να μπει τέλος στην ενεργειακή της απο-

μόνωση. Η εμπλοκή των ΗΠΑ θα είναι μάλ-
λον επιχειρηματική, αλλά στην Ουάσιγκτον
πάντα προστατεύουν τα οικονομικά τους
συμφέροντα. 

ΓΙΩΡΓΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ

«Η ηλεκτρική διασύνδεση Ελλάδας-Κύπρου έχει περιβληθεί 
με τον μανδύα της ΕΕ» δήλωσε ο υπουργός Εξωτερικών - Η στήριξη

των ΗΠΑ, τροχοπέδη στα απειλητικά σχέδια της Τουρκίας 

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

«Δεν υπάρχει 
κίνδυνος ματαίωσης

του έργου»
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Τ
α τελευταία 24ωρα τα βλέμματα ανώτα-
των αξιωματούχων της Ευρωπαϊκής
Ένωσης έχουν στραφεί προς την Ανατο-

λική Μεσόγειο, αναμένοντας εξελίξεις στο έρ-
γο της ηλεκτρικής διασύνδεσης Ελλάδας-Κύ-
πρου που έχει χρηματοδοτηθεί ήδη από τις
Βρυξέλλες. 

Τα «τερτίπια» των Τούρκων ωστόσο και οι
παράνομες διεκδικήσεις τους στην περιοχή
μέσω του αυθαίρετου τουρκολιβυκού μνημο-

νίου, όπως και η αποστολή
δυνάμεων πριν από έναν μή-
να περίπου για να εμποδίσουν
την πόντιση του καλωδίου
από ιταλικό ερευνητικό σκά-
φος, θέτουν σε κίνδυνο την
υλοποίηση του μεγαλόπνο-
ου έργου και δημιουργούν
προβληματισμό και ανησυχία

τόσο στη Λευκωσία, που ζυγίζει πλέον τους γε-
ωπολιτικούς κινδύνους και το ενδεχόμενο να
μετακυλήσει το κόστος της μη υλοποίησης
τους έργου στους Κύπριους καταναλωτές, όσο
και στην Αθήνα για τις επιθετικές πρακτικές
της Άγκυρας.

Η Αθήνα παρακολουθεί τις εξελίξεις και εί-
ναι έτοιμη να απαντήσει σε οποιαδήποτε επι-
θετική ενέργεια της Τουρκίας και για τον λόγο
αυτό φροντίζει να στέλνει συνεχώς μηνύματα
αποτροπής. 

Πλοία και μαχητικά 
στην «καυτή ζώνη»

Από το 2020 η Ελλάδα, η Γαλλία, η Κύπρος
και η Ιταλία έχουν συμφωνήσει στην ανάπτυξη
κοινών στρατηγικών στην περιοχή της Ανατο-
λικής Μεσογείου. Τότε ήταν η περίοδος της
πολύμηνης κρίσης με την Τουρκία, με την ει-
σβολή του «Oruc Reis» στην ελληνική υφαλο-
κρηπίδα, όταν σύμμαχοι έσπευσαν στην πε-
ριοχή αναπτύσσοντας ισχυρές δυνάμεις και
διαμηνύοντας στην Άγκυρα πως τα νταηλίκια
έχουν όριο. 

Από τότε η άσκηση με την ονομασία «Euno-
mia» καθιερώθηκε, με την τετραμερή συμμα-
χία Ελλάδας-Κύπρου-Γαλλίας-Ιταλίας να ενι-
σχύεται κάθε χρόνο και παράλληλα να προ-
σαρμόζεται στις σύγχρονες προκλήσεις. 

Όπως αναφέρει το ΓΕΕΘΑ, «η άσκηση ‘‘Eu-
nomia’’ ξεκίνησε το 2020 ως τετραμερής πρω-
τοβουλία για την αντιμετώπιση της ασταθούς
κατάστασης στην Ανατολική Μεσόγειο και ανα-
φέρεται στη συλλογική πρόθεση και δέσμευση
των τεσσάρων χωρών στην εφαρμογή και στον
σεβασμό του Διεθνούς Δικαίου της Θάλασσας
(UNCLOS), στην προαγωγή και διατήρηση της
σταθερότητας στην περιοχή, καθώς και στη συ-
νεισφορά τους στη διασφάλιση της ελευθερίας
της ναυσιπλοΐας».

H αεροναυτική άσκηση «Eunomia 2024»
λοιπόν ξεκινά σήμερα, 12 Σεπτεμβρίου, και θα
ολοκληρωθεί στις 18 του μήνα, έχοντας εκτε-
λέσει μια σειρά από σενάρια στην πιο «καυτή»

ίσως περιοχή της Μεσογείου. Νοτιοανατολικά
της Καρπάθου και της Κάσου, εκεί όπου πριν
από λίγο καιρό οι Τούρκοι έστειλαν ισχυρές
δυνάμεις του πολεμικού τους ναυτικού για να
εμποδίσουν το ιταλικό ερευνητικό σκάφος
«Ievoli Relume» να ποντίσει καλώδιο, η τετρα-
μερής συμμαχία θα αναπτύξει ισχυρές μονά-
δες επιφανείας και υποβρύχια, ενώ από αέρος
μαχητικά Rafale και F-16 θα εμπλακούν στα
σενάρια με καθοριστικό ρόλο. 

Οι NAVTEX που εκδόθηκαν από την Αθήνα
και τη Λευκωσία για την περιοχή που εμπίπτει
δυνητικά στην ελληνική υφαλοκρηπίδα και
περιλαμβάνουν όλη την περιοχή από την

Κρήτη μέχρι και νότια του Καστελόριζου,
στέλνουν σαφές μήνυμα ισχύος και αποτρο-
πής στην Άγκυρα. 

Τα σενάρια 
Με τις εξελίξεις στη Μέση Ανατολή να είναι

δραματικές και το ενδεχόμενο αποκλιμάκω-
σης και εκεχειρίας να μην είναι καν ορατό, η
συμμαχική αρμάδα αναμένεται να ασκηθεί στο
σενάριο εκκένωσης περιοχής υπό κρίση, με
τους αμάχους να επιβιβάζονται σε πολεμικά
πλοία ή συμβατικά, με την παράλληλη κάλυψη
από θάλασσα και αέρα. 

Τα μαχητικά αεροσκάφη είναι προφανές

πως θα εντάξουν αντικείμενα κρούσης εχθρι-
κών μονάδων επιφανείας, αλλά και αντιμετώ-
πισης εναέριων απειλών.  

Επίσης, με την έρευνα και διάσωση να θεω-
ρείται κομβικό ζήτημα, Ελλάδα, Κύπρος, Γαλ-
λία και Ιταλία θα εκτελέσουν σενάρια, στέλνον-
τας μήνυμα πως δεν μπορεί να αμφισβητείται
το δικαίωμα και να τίθενται σε κίνδυνο ανθρώ-
πινες ζωές εξαιτίας του τουρκικού αναθεωρη-
τισμού. 

Με την Τουρκία να επιμένει σε μια εξωτερι-
κή πολιτική που βασίζεται στον αναθεωρητι-
σμό, επιδιώκοντας συνεχώς τη δημιουργία τε-
τελεσμένων στην Ανατολική Μεσόγειο, Ελλάδα
και Κύπρος δεν έχουν περιθώρια για αδράνεια.
Με διπλωματική κινητικότητα και ταυτόχρονη
επιχειρησιακή ετοιμότητα στέλνουν δυναμικά
μηνύματα παρουσίας και αποτροπής σε μια πε-
ριοχή όπου η Τουρκία δεν έχει κανένα απολύ-
τως δικαίωμα. 

Τετραμερής «ασπίδα» από 
Κρήτη μέχρι Καστελόριζο

Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος

skoularb@gmail.com

H αεροναυτική άσκηση Ελλάδας,
Γαλλίας, Κύπρου και Ιταλίας ξεκινά
σήμερα και θα ολοκληρωθεί 
στις 18 Σεπτεμβρίου - 
Σαφές μήνυμα ισχύος
και αποτροπής στην Άγκυρα

«EUNOMIA 2024» 
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Τ
ο ντιμπέιτ που πραγματοποιήθηκε μεταξύ
της Κάμαλα Χάρις και του Ντόναλντ Τραμπ
αποτέλεσε μια από τις πιο πολυσυζητημέ-

νες πολιτικές αναμετρήσεις των τελευταίων ετών.
Από τη μία είχαμε την ισχυρή και δυναμική πα-
ρουσία της Χάρις, η οποία κατάφερε να αναδείξει
την αποφασιστικότητά της και το ήθος της. Από
την άλλη, ο Ντόναλντ Τραμπ διατήρησε το επιθετι-
κό του ύφος, επιλέγοντας μια στρατηγική αντιπα-
ράθεσης, που για πολλούς υποβάθμισε τον διά-
λογο. Στο επίκεντρο της ανάλυσής μας βρίσκεται
η στάση της Κάμαλα Χάρις, που κατάφερε να εν-
τυπωσιάσει και να ξεχωρίσει.

Η ηγετική παρουσία της Κάμαλα Χάρις
Η Κάμαλα Χάρις από την αρχή της πολιτικής

της σταδιοδρομίας έχει δείξει ότι διαθέτει την
ικανότητα να ηγείται με αποφασιστικότητα και
ήθος. Στο ντιμπέιτ αυτή η ηγετική της πλευρά φά-
νηκε ξεκάθαρα, καθώς αντιμετώπισε τον Ντό-
ναλντ Τραμπ με ψυχραιμία και σοβαρότητα. Αντί
να μπει σε άμεση αντιπαράθεση με τις συχνές
διακοπές του Τραμπ, η Χάρις έδειξε υπομονή, αυ-
τοσυγκράτηση και επαγγελματισμό, στοιχεία που
συχνά λείπουν από την πολιτική σκηνή.

Οι απαντήσεις της Χάρις ήταν σαφείς, δομημέ-
νες και βασισμένες σε γεγονότα, προσφέροντας
μια εναλλακτική σε σχέση με τον πιο συναισθη-
ματικό και απρόβλεπτο τόνο του Τραμπ. Απέφυγε
τις υπερβολές και έμεινε σταθερή στην πολιτική
της ατζέντα, προβάλλοντας τις προτάσεις της για
την υγεία, την οικονομία και την κοινωνική δι-
καιοσύνη. Το κλειδί της επιτυχίας της ήταν η ικα-
νότητά της να μεταδίδει την πολιτική της φιλοσο-
φία με τρόπο που να ακούγεται λογικός και πει-
στικός, κάτι που προκάλεσε θετικά σχόλια από
τον Τύπο και τους πολίτες.

Η δέσμευσή της 
για κοινωνική δικαιοσύνη

Ένα από τα σημαντικότερα θέματα που ανέδειξε
η Κάμαλα Χάρις κατά τη διάρκεια του ντιμπέιτ ήταν

η ανάγκη για κοινωνική δικαιοσύνη και
ισότητα. Η Χάρις, ως γυναίκα με κατα-
γωγή από την Αφρική και την Ινδία, έχει
τη μοναδική ικανότητα να κατανοεί και
να αναδεικνύει τις ανάγκες διαφορετι-
κών κοινοτήτων. Στην αντιπαράθεσή
της με τον Τραμπ αναφέρθηκε με σα-
φήνεια στις ανισότητες που συνεχίζουν
να υφίστανται στις Ηνωμένες Πολιτεί-
ες, ειδικά σε ό,τι αφορά τη φυλετική
αδικία και την αστυνομική βία.

Αυτή η δέσμευση για δικαιοσύνη
δεν ήταν απλώς ένα κενό σύνθημα.
Η Χάρις επικεντρώθηκε σε συγκε-
κριμένες προτάσεις για την αντιμε-
τώπιση αυτών των ζητημάτων, όπως η αναμόρ-
φωση της αστυνομίας και η προώθηση προ-
γραμμάτων που ενισχύουν τις υποβαθμισμένες
κοινότητες. Σε αντίθεση με τη ρητορική του
Τραμπ, η Χάρις μίλησε με πραγματισμό, προ-

βάλλοντας λύσεις που μπορούν να
φέρουν ουσιαστική αλλαγή.

Σταθερότητα και πειθώ
Ένα από τα χαρακτηριστικά που ξε-

χώρισαν στο ντιμπέιτ ήταν η σταθερό-
τητα της Κάμαλα Χάρις. Παρά τις επιθέ-
σεις και τις διακοπές του Τραμπ, η Χά-
ρις δεν έχασε την ψυχραιμία της. Αντί-
θετα, χρησιμοποιούσε τις επιθέσεις
του αντιπάλου της ως ευκαιρίες για να
ενισχύσει τις θέσεις της, αποδεικνύον-
τας ότι είναι ικανή να αντεπεξέλθει σε
πιεστικές καταστάσεις.

Η πειθώ της Χάρις προήλθε από
την ικανότητά της να συνδέει τις προσωπικές
της εμπειρίες με την πολιτική της ατζέντα. Ανα-
φέρθηκε στις δυσκολίες που αντιμετώπισε στη
ζωή της και στο πώς αυτές τη διαμόρφωσαν ως
πολιτικό πρόσωπο. Με αυτό τον τρόπο κατάφε-

ρε να επικοινωνήσει άμεσα με τους ψηφοφό-
ρους, παρουσιάζοντας τον εαυτό της ως έναν
άνθρωπο που κατανοεί τις ανάγκες του απλού
πολίτη και είναι έτοιμη να παλέψει γι’ αυτές.

Αντίθεση με το ύφος του Ντόναλντ Τραμπ
Σε αντίθεση με την προσέγγιση του Ντόναλντ

Τραμπ, η Κάμαλα Χάρις απέφυγε τις προκλητικές
δηλώσεις και τις προσωπικές επιθέσεις. Ο Τραμπ,
ο οποίος έχει υιοθετήσει μια πιο επιθετική ρητο-
ρική, προσπάθησε να δημιουργήσει ένταση και
να αποσπάσει την προσοχή από τα βασικά ζητή-
ματα. Ωστόσο, η στρατηγική αυτή δεν φάνηκε να
λειτουργεί αποτελεσματικά απέναντι στη σταθερή
και καλά προετοιμασμένη Χάρις.

Η Χάρις διατήρησε τον διάλογο σε υψηλό επί-
πεδο, αποδεικνύοντας ότι μπορεί να επικοινωνή-
σει με ευγένεια και σεβασμό, χωρίς να υποβιβά-
σει την αντιπαράθεση σε προσωπικές συγκρού-
σεις. Αυτή η προσέγγιση ενίσχυσε την εικόνα της
ως μιας ηγέτιδας που μπορεί να ενώσει τη χώρα
και να προωθήσει τη συνεργασία, παρά τις πολιτι-
κές διαφορές.

Συμπέρασμα
Το ντιμπέιτ μεταξύ της Κάμαλα Χάρις και του

Ντόναλντ Τραμπ ανέδειξε τις διαφορές στον τρό-
πο προσέγγισης της πολιτικής. Η Χάρις, με την
ήρεμη και σταθερή της παρουσία, κατάφερε να
παρουσιάσει μια ξεκάθαρη πολιτική ατζέντα,
εστιασμένη στην κοινωνική δικαιοσύνη, την υγεία
και την οικονομική ανάπτυξη. Ο αντίθετος τρόπος
προσέγγισης του Τραμπ, με τη διακοπτική και επι-
θετική του ρητορική, δεν κατάφερε να υποβαθμί-
σει την εικόνα της.

Η Κάμαλα Χάρις απέδειξε ότι είναι μια υποψή-
φια που διαθέτει το ήθος και την αποφασιστικό-
τητα να οδηγήσει τη χώρα σε ένα καλύτερο μέλ-
λον. Το ντιμπέιτ αυτό την ανέδειξε ως μια ισχυρή
ηγετική προσωπικότητα, έτοιμη να αντιμετωπίσει
τις προκλήσεις και να ενώσει την αμερικανική
κοινωνία.

της

Βασιλικής 
Τσίντζου

Πολιτεύτρια 
Αν. Αττικής ΝΔ

Κάμαλα Χάρις ενάντια 
στον Ντόναλντ Τραμπ

Τ
ο τελευταίο Σαββατοκύριακο απεικονίστηκε
πολύ χαρακτηριστικά η κατάσταση στο πολι-
τικό σκηνικό. Από τη μια υπήρξε μια προσπά-

θεια του πρωθυπουργού να παρουσιάσει ένα πρό-
γραμμα τριετίας, που όμως έλειπε ο κεντρικός στό-
χος, απουσίαζαν οι σοβαρές μεταρρυθμίσεις που
έχει ανάγκη η χώρα στην Υγεία, τη Δημόσια Διοίκη-
ση, την Παιδεία κά και κυριαρχούσε  μια απαρίθμη-
ση αποσπασματικών και ελλειμματικών μέτρων που
είχαν προαναγγελθεί και που δεν δίνουν λύσεις στα
προβλήματα της κοινωνίας. Ουσιαστικά ήταν μια αγ-
χωτική συρραφή μέτρων που δεν αποτελούσαν κα-
νένα συγκροτημένο σχέδιο. Από την άλλη παρακο-
λουθήσαμε μια ακόμα περιπέτεια στην περιδίνηση
του ΣΥΡΙΖΑ, στη βαθιά κρίση που περνάει ιδιαίτερα
μετά τις περσινές βουλευτικές εκλογές και τον οδη-

γούν σε πλήρη αδυναμία να μπορεί να ασκήσει τα
καθήκοντά του ως Αξιωματική Αντιπολίτευση.

Είναι φανερό ότι υπάρχει πολιτικό πρόβλημα και
αυτό το αντιλαμβάνονται οι πολίτες, που στρέφουν
στο τελευταίο διάστημα το βλέμμα τους προς το ΠΑ-
ΣΟΚ, αναζητώντας εναλλακτική πρόταση διακυβέρ-
νησης. Η ακρίβεια σε συνδυασμό με τα χαμηλά εισο-
δήματα, τα προβλήματα της καθημερινότητας, την
απαράδεκτη κατάσταση του ΕΣΥ, το κράτος που δεν
αλλάζει, τροφοδοτούν απαισιοδοξία για το αύριο και
αναδεικνύουν τα διαχειριστικά και μεταρρυθμιστικά
όρια της ΝΔ. Το μήνυμα που εκπέμπουν οι πολίτες
σε κάθε γωνιά της χώρας είναι ένα: Δεν πάει άλλο με
αυτή την κατάσταση! Δεν πάει άλλο με τη διακυβέρ-
νηση Μητσοτάκη!

Αυτό είναι το χρέος μας ως ΠΑΣΟΚ. Να τολμήσου-

με να αλλάξουμε για να αλλάξουμε τη χώρα. Να βρε-
θούμε πιο κοντά στην κοινωνία, να παρουσιάσουμε
ένα συνεκτικό, προοδευτικό πρόγραμμα για την ανά-
ταξη της χώρας, να πείσουμε ότι μπορούμε αφήνον-
τας τον συμβιβασμό με τις μικρές επιδόσεις, τους
ετεροκαθορισμούς, την ασάφεια, να ξαναγίνουμε
και πάλι κόμμα με κυβερνητικά χαρακτηριστικά.

Γι’ αυτό οι εκλογές για την εκλογή του νέου προ-
έδρου του ΠΑΣΟΚ είναι κρίσιμες. Γιατί τα πρόσωπα
γράφουν την ιστορία, γιατί ο επικεφαλής πρέπει να
εκπέμψει στίγμα αυτόνομης πορείας, ανασύνταξης,
διεύρυνσης, νέας ορμής για να ανέβει το ΠΑΣΟΚ. Γι’
αυτό κατέθεσα και την υποψηφιότητά μου. Γιατί πι-
στεύω ότι μπορώ να εκφράσω αυτές τις προσδο-
κίες, ότι μαζί με όλους μπορώ να οδηγήσω το ΠΑ-
ΣΟΚ στη νίκη!

της

Νάντιας
Γιαννακοπούλου

Υποψήφια 

Προέδρος 

του ΠΑΣΟΚ, 

Βουλευτής 

Β2' Δυτικού Τομέα

Αθηνών

Κατέθεσα την υποψηφιότητά μου, γιατί πιστεύω ότι μαζί
με όλους μπορώ να οδηγήσω το ΠΑΣΟΚ στη νίκη!
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Π
ριν από ακριβώς μισό αιώνα, η νε-
οπαγής και τυπικά ακόμη ανομι-
μοποίητη δημοκρατία μας, προχω-

ρώντας προς τις πρώτες μεταπολιτευτικές
εκλογές, αναζητούσε το βήμα της. Σήμερα,
με δεδομένες τις αρρυθμίες που παρου-
σιάζουν οι βασικοί πολιτικοί φορείς της
χώρας, κυρίως δε τα συστημικά κόμματα
(αυτά που χωρίς να αμφισβητούν -για δύο
εξ αυτών θα λέγαμε: «πλέον»- τους πυλώ-
νες της μεταδικτατορικής συναίνεσης,
προβάλλουν εξουσιαστικές βλέψεις), θα
λέγαμε πως χρειάζεται και ψάχνει… βημα-
τοδότη!

Το δεσπόζον τα τελευταία χρόνια κόμμα
της ΝΔ, ασφαλώς μη ον τόσο ανεπαρκές ή
τόσο διεφθαρμένο όσο παρουσιάζουν οι
επικριτές του, θα είχε την αναπόφευκτη
φθορά από τις κυβερνητικές ευθύνες,
ακόμη και αν ήταν -που προφανώς δεν εί-
ναι- τόσο αποτελεσματικό και ανεπίληπτο
όσο υποστηρίζουν οι οπαδοί του.

Ο ΣΥΡΙΖΑ που έκανε το μέγα πείραμα της
υπέρβασης, επιλέγοντας εκτός κομματι-
κής επετηρίδας έναν αρχηγό λαμπερό,
υπερταλαντούχο, υπερφιλόδοξο (ο οποίος
όμως σύντομα απεδείχθη υπεραυτοκατα-
στροφικός, με έσχατες εκδηλώσεις της αυ-
τοκαταστροφικότητάς του, αφενός μεν την
ανεπανάληπτη «επαιτεία», δηλαδή την
αναζήτηση εγχρήματων δώρων για το
«ονειρεμένο» ταξίδι μέλιτος, αφετέρου δε
την απομάκρυνση του ποιοτικότερου και
πλέον συγκροτημένου κοινοβουλευτικού
εκπροσώπου που μπορούσε να έχει αυτό
το κόμμα, του Σωκράτη Φάμελ-
λου), φαίνεται πως βρίσκεται στον
δρόμο της πολιτικής κονιορτοποί-
ησης. Με μόνη διαφαινόμενη ελ-
πίδα για την αποτροπή της την
επιστροφή στον πρώην αρχηγό
του, παράκλητο πλέον, μολονότι
πολλαπλώς φθαρμένο. Και χωρίς
να είναι γνωστές καν οι προθέσεις
του, καθώς και η δυνατότητα συγ-
κέντρωσης των προϋποθέσεων,
υπό τις οποίες αυτός -επιπλέον
του καθολικού ωσαννά- θα συζη-
τούσε την επιστροφή του.

Το ΠΑΣΟΚ, τώρα, κόμμα που έχει απο-
δείξει και τις αντοχές και τον πραγματισμό
του, αυτό πραγματικά πάσχει από τις αδυ-
ναμίες των υποψήφιων αρχηγών του: 

Ο Ανδρουλάκης, που κράτησε το κόμμα
όρθιο σε δύσκολες συνθήκες, έχει αντο-
χές, επιμονές, πείρα της ενδοκομματικής
ζωής, είναι δε αδιαφιλονίκητα πολιτικό
ζώο, «πέτυχε» το «δυσεπίτευκτο», όχι
απλώς να μην κεφαλαιοποιήσει συμπάθει-
ες από το γεγονός πως υπήρξε θύμα θε-
σμικής εκτροπής, αλλά και να λέει πράγμα-
τα σωστά, συγκροτημένα, κοστολογημένα,
προοδευτικά συνήθως, τα οποία η κοινω-

νία… δεν ακούει. Θεωρώντας πως αυτός
που τα λέει δεν έχει πολιτική οντότητα και
gravitas. Κάτι χειρότερο, δηλαδή, από την
εποχή του μεγάλου Ευάγγελου Βενιζέλου,
οπότε ο λαός απλώς απέρριπτε όσα έκανε ο

μαρτυρικός αρχηγός. Σε τελική
ανάλυση όχι απλώς πιστεύεται
αλλά και έχει αποδειχθεί πως υπό
τον συγκεκριμένο ηγέτη το κόμμα
έχει πολύ χαμηλό ταβάνι: Με τους
όμορους πολιτικούς χώρους να
χάνουν δεκάδες ποσοστιαίες μο-
νάδες, αυτό δεν μπορεί να απο-
σπάσει κέρδη υπερβαίνονται τη…
μία μονάδα.

Ο Δούκας, πέραν του να διεκδι-
κεί νόμπελ πολιτικού καιροσκο-

πισμού και αμοραλισμού, καθώς και του να
εκλαμβάνει ως πολιτικό ανάστημα το μέγε-
θος της σκιάς που του προσέφερε η απόρ-
ριψη του «μπακογιάννειου» μεγάλου περι-
πάτου, έχει εμφανίσει μόνο το ταλέντο του
ψυκτικού ή του επιδέξιου πωλητή ατμο-
σφαιρικών κλιματιστικών (αν συνεκτιμηθεί
πόση μείωση της θερμοκρασίας της πρω-
τεύουσας υποσχέθηκε σε χρόνο dt.) Ωστό-
σο το νέο και το «άφθαρτο» ασκεί πάντα τό-
ση έλξη, ώστε είναι το αδιαφιλονίκητο φα-
βορί. Και ας προειδοποιούσε ο Γεώργιος
Σουρής: «σαν έρχεται κάθε σκατάς θαρ-
ρούμε πως σωθήκαμε, μα σα φεύγει βλέ-
πουμε πως αποσκατωθήκαμε…».

Ο ευπρεπέστατος Παύλος Γερουλάνος -

εκτός από έλλειψη κυβερνητικής πείρας,
όπως οι προαναφερόμενοι: έχει διοικήσει
επί βραχύ διάστημα ένα μόνο υπουργείο
με ελάχιστη σχέση προς τους κεντρικούς
αρμούς του κράτους- καταφανώς στερείται
ζωτικής ορμής. Ενώ η εμμονή του στην
αποκέντρωση της εξουσίας δείχνει να
αγνοεί πως αυτή συμβαδίζει με αποκέν-
τρωση της διαφθοράς, αφού σε τοπικό επί-
πεδο αυτή περνάει κάτω από τα ραντάρ, ευ-
κολότερα δε συμπλέκονται και οι τοπικοί
καναλάρχες. 

Μένει η Διαμαντοπούλου: Αδιαμφισβή-
τητα ικανή, πραγματοποιός, αποτελεσματι-
κή, με διεθνή απήχηση, δεν έχει ωστόσο
ως μόνο κακό αυτό που της προσάπτει το
βαθύ ΠΑΣΟΚ, πως ήταν απούσα στα δύ-
σκολα. Ως αντίδραση σε αυτό (και στον φό-
βο μήπως θεωρηθεί πως η κοινωνία δεν
αντέχει «δύο Μητσοτάκηδες», δηλαδή πε-
ρίπου «δύο Σημίτηδες»), προχωράει σε μια
πλειοδοσία κομματικού πατριωτισμού και
σε μια μετωπική επιθετικότητα προς τον
νυν πρωθυπουργό, που υπονομεύει τα
συγκριτικά της πλεονεκτήματα (εκλογικά
και δυνάμει κυβερνητικά), ουσιαστικά δε
τον λόγο πολιτικής ύπαρξής της…

Ανακεφαλαιώνοντας… Πάντων των προ-
αναφερόμενων συνεκτιμωμένων, η σημε-
ρινή Ελλάδα βιώνει το μεγάλο πάρτι του
αντισυστημισμού. Μόνο, δε, πλεονέκτημά
της, σε σχέση με τη Γαλλία που ζει κάτι
ανάλογο, είναι πως εδώ δεξιός και αριστε-

ρός αντισυστημισμός δεν έχουν τόσο συγ-
κεντρωτική -έως ενιαία- κομματική έκ-
φραση.

ΑΣΧΕΤΟ ΥΣΤΕΡΟΓΡΑΦΟ: Και τα τελευταία
ευρήματα για την ποιότητα της παιδείας
μας -δηλαδή η «καλύτερη» αριθμητική
σχέση στον κόσμο διδασκόντων-διδασκο-
μένων, οι χειρότερα αμειβόμενοι εκπαι-
δευτικοί, από τα χαμηλότερα επίπεδα μα-
θητών- νομίζω πως επιβεβαιώνει αυτό που
εδώ και χρόνια υποστηρίζω: Χωρίς δημο-
σιονομική επιβάρυνση θα είχαμε τεράστια
βελτίωση του εκπαιδευτικού αποτελέσμα-
τος, αν υπήρχε διπλασιασμός των απολα-
βών των εκπαιδευτικών, πολύ αυστηρότε-
ρη επιλογή τους και διπλασιασμός και των
μαθητών που αναλογούν στον καθένα, από
15-16 που είναι σήμερα κατά μέσο όρο ανά
τάξη, γύρω στους 30-32. Θα έπρεπε, όμως,
να κατίσχυε η αντίληψη πως η εκπαιδευτι-
κή διαδικασία στόχο έχει τη μεταφορά
γνώσεων και όχι την περιστολή της ανερ-
γίας αγράμματων απόφοιτων εκπαιδευτι-
κών σχολών…

* Ο καθηγητής Θανάσης
Διαμαντόπουλος είναι συγγραφέας
του έργου «Ελευθέριος Βενιζέλος,
Πλαστουργός Ιστορίας, ο άνθρωπος,
ο θρύλος, το πολιτικό αποτύπωμα»,
που κυκλοφορεί τις επόμενες
ημέρες από τις εκδόσεις Πατάκη

του
Θανάση 

Διαμαντόπουλου*

Των αρχηγών 
το… κιγκλίδωμα



Η έκθεση Ντράγκι για την Ευρωπαϊκή  Ένωση

H
δημοσιοποίηση της εκτενούς έκθεσης του Μάριο Ντράγκι, πρώην προέδρου
της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας για την ανταγωνιστικότητα της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης, ταρακουνάει τις Βρυξέλλες και το υφιστάμενο οικοδόμημα της

Ευρωπαϊκής Ένωσης. Σε μια πολυαναμενόμενη έκθεση πέραν των 400 σελίδων, ο
Ντράγκι αναφέρεται στο όραμά του για την Ευρώπη, καταθέτοντας τις βασικές παραμέ-
τρους προς την ανάπτυξή της και αποδομώντας το υφιστάμενο μοντέλο ανάπτυξης, κα-
λώντας σε ένα νέου τύπου Σχέδιο Μάρσαλ για την Ευρωπαϊκή Ένωση. 

ΟΟ Ιταλός οικονομολόγος, συνδέοντας τις βασικές αρχές και αξίες της Ευρωπαϊκής
Ένωσης όπως είναι η ευημερία, η ισότητα, η ελευθερία, η ειρήνη και η δημοκρατία υπό
το πρίσμα της βιώσιμης ανάπτυξης, αναφέρει ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση χρειάζεται άμεσα
ριζικές αλλαγές ούτως ώστε να μπορέσει να είναι ανταγωνιστική απέναντι στις Ηνωμέ-
νες Πολιτείες της Αμερικής και την Κίνα, που οδηγούν σήμερα την ανάπτυξη, τις τεχνο-
λογίες και την καινοτομία, με την Ευρωπαϊκή Ένωση να ακολουθεί ασθμαίνοντας. Χαρα-

κτηριστικό τούτου είναι το ότι μόνο 4 από τις 50 μεγαλύτερες εται-
ρείες τεχνολογίας παγκοσμίως είναι ευρωπαϊκές. 

Σύμφωνα με την πολυσέλιδη έκθεση, η Ευρωπαϊκή Ένωση αντι-
μετωπίζει μια σημαντική υπαρξιακή πρόκληση, η οποία θα πρέπει
να αντιμετωπιστεί με κοινό δανεισμό για χρηματοδότηση  νέων
επενδύσεων της τάξης των 800 δισεκατομμυρίων ευρώ ετησίως.
Μια τέτοια δαπάνη θα αντιστοιχεί περίπου στο 5% του Ακαθάριστου
Εθνικού Προϊόντος σε σύγκριση με το 1-2% του ΑΕΠ που προβλεπό-
ταν στο Σχέδιο Μάρσαλ μετά τον Δεύτερο Παγκόσμιο Πόλεμο, την
περίοδο 1948 - 1951. Άλλες ουσιώδους σημασίας προτάσεις για την
ανάπτυξη της ανταγωνιστικότητας της Ευρωπαϊκής Ένωσης είναι η
κατάργηση του βέτο, η ανάπτυξη συντονισμένης κοινής πολιτικής
ενέργειας και αμυντικής βιομηχανίας, η απεξάρτηση από τα ορυκτά
καύσιμα μέσω της Πράσινης Συμφωνίας και ο περιορισμός των πολ-
λών και σχεδόν εξαντλητικών ρυθμιστικών κανόνων που επιβάλλει η
Ένωση. 

Οι βασικοί λόγοι που συνέτειναν στην απώλεια της ανταγωνιστικής
θέσης της Ευρωπαϊκής Ένωσης περιλαμβάνουν τη μείωση της τα-
χείας ανάπτυξης του παγκόσμιου εμπορίου, τον ανταγωνισμό που
αντιμετωπίζουν οι ευρωπαϊκές εταιρείες από εταιρείες τρίτων κρα-
τών, η απώλεια του μεγαλύτερου προμηθευτή ενέργειας της Ευρώ-
πης (Ρωσία), η αποδυνάμωση της γεωπολιτικής σταθερότητας και οι
εξαρτήσεις της Ένωσης. Επιπρόσθετα, η Ευρωπαϊκή Ένωση δεν εκ-

μεταλλεύτηκε σωστά τις αναδυόμενες τεχνολογίες, ενώ η υπογεννητικότητα που παρα-
τηρείται στη Γηραιά Ήπειρο θα σημαίνει ότι μέχρι το 2040 το εργατικό δυναμικό θα συρ-
ρικνώνεται κατά σχεδόν 2 εκατομμύρια εργαζόμενους ετησίως. 

Σύμφωνα με την Έκθεση Ντράγκι η Ευρώπη θα πρέπει να αλλάξει ριζικά ούτως ώστε
να μπορεί να ανταποκριθεί στις νέες προκλήσεις που αντιμετωπίζει και να διατηρήσει
τις βασικές και θεμελιώδεις αξίες στις οποίες εδράζεται. Η αλλαγή αυτή στη βάση των
δεδομένων που υπάρχουν σήμερα πρέπει να βασίζεται στην ανάπτυξη και στην παρα-
γωγικότητα μέσω τριών κύριων τομέων δράσεων: πρώτον, να γεφυρωθεί το χάσμα και-
νοτομίας με τις ΗΠΑ και την Κίνα, ειδικά στις προηγμένες τεχνολογίες• δεύτερον, να
υπάρξει ένα κοινό σχέδιο για την απαλλαγή από τις εκπομπές άνθρακα και για την αντα-
γωνιστικότητα• και, τρίτον, η αύξηση της ασφάλειας και η μείωση των εξαρτήσεων που
αποτελούν προϋποθέσεις για τη βιώσιμη ανάπτυξη. 

Η Έκθεση Ντράγκι που παραδόθηκε στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή θα αποτελέσει ένα
σημαντικό εργαλείο για την αναθεώρηση πολιτικών και φιλοσοφιών που ακολουθεί σή-
μερα η Ευρωπαϊκή Ένωση και οι οποίες, προφανώς, στη βάση των δεδομένων που κα-
ταγράφονται σε αυτήν, εμποδίζουν και περιορίζουν την ανάπτυξη και την ανταγωνιστι-
κότητα της Ένωσης, η οποία αν συνεχίσει με τα υφιστάμενα δεδομένα, θα αντιμετωπί-
σει, σύμφωνα με τον Μάριο Ντράγκι, υπαρξιακά, πλέον, προβλήματα και όχι μόνο ζητή-
ματα ανάπτυξης. Απομένει να δούμε πώς οι θεσμοί της Ευρωπαϊκής Ένωσης θα αντιλη-
φθούν το περιεχόμενο της Έκθεσης, ενόψει μάλιστα και της ανάληψης των χαρτοφυλα-
κίων των νέων Ευρωπαίων Επιτροπών και του ρευστού γεωπολιτικού περιβάλλοντος
που αναμένεται να γίνει ακόμη πιο ρευστό μεσοπρόθεσμα. 

Ειρήνη και Δικαιοσύνη. Ανθρώπινα 
Δικαιώματα, Ελλάδα 
και Διεθνής Κοινωνία Κρατών

Τ
α ανθρώπινα δικαιώματα αποτελούν τις ηθικές αρχές εκείνες που θέτουν τα συγκεκρι-
μένα πρότυπα της ανθρώπινης συμπεριφοράς και συνήθως προστατεύονται ως νόμιμα
δικαιώματα, κατά το εθνικό δίκαιο και το διεθνές δίκαιο.[1] Χαρακτηρίζονται ως κοινά

αντιλαμβανόμενα αναπαλλοτρίωτα θεμελιώδη δικαιώματα που κάθε άτομο δικαιούται απ’ τη
στιγμή της γέννησής του «επειδή είναι ανθρώπινο ον». Συμπεριλαμβάνουν αστικά και πολιτικά
δικαιώματα όπως το δικαίωμα στη ζωή και την ελευθερία, ελευθερία σκέψης και έκφρασης
και ισότητα ενώπιον του νόμου.

Στα ανθρώπινα δικαιώματα συμπεριλαμβάνονται τα οικονομικά, τα κοινωνικά και τα πολιτι-
στικά δικαιώματα. Το δικαίωμα για την εργασία, την υγεία, την τροφή, την κατοικία, την ιατρική
περίθαλψη, την εκπαίδευση, τη μόρφωση και τον πολιτισμό. Θεωρούνται διεθνή, καθότι εφαρ-
μόζονται και ισχύουν παντού, ενόσω διαφυλάσσουν την ισότητα, στο να ισχύουν για όλους με

βάση την ισότητα. Τα ανθρώπινα δικαιώματα έχουν επηρεάσει και το
διεθνές δίκαιο, καθώς και τα εθνικά δίκαια των επί μέρους συνταγμά-
των των κρατών. Τις πολιτειολογικές και πολιτικές των κρατών και τη
δράση μη κυβερνητικών οργανισμών, ενώ συναποτελούν τον βασικό
λίθο της δημόσιας τάξης για όλο το κόσμο.

Εάν υποθέσουμε ότι ο δημόσιος διάλογος σε καιρό ειρήνης για δι-
καιοσύνη κι αν μέσα στη παγκόσμια κοινότητα διαθέτει μια κοινή ηθική
γλώσσα, αυτή είναι η των ανθρωπίνων δικαιωμάτων. Οι νομικές αξιώ-
σεις του δόγματος των ανθρωπίνων δικαιωμάτων εξακολουθούν να δη-
μιουργούν σκεπτικισμό και διαφωνίες για το περιεχόμενο, τη φύση και
το σκεπτικό των ανθρωπίνων δικαιωμάτων. Το ερώτημα για το τι συνιστά
το δικαίωμα είναι από μόνο του αμφιλεγόμενο ερώτημα και ένα αντικεί-
μενο επιστημονικού διαλόγου. Οι βασικές ιδέες και το όχημα που δημι-
ούργησαν το κίνημα των ανθρωπίνων δικαιωμάτων διαμορφώθηκαν ως
επόμενο δεδομένο μετά την καταστροφή εκ του Β’ Παγκοσμίου Πολέ-
μου και των διαφόρων θηριωδιών μέσα στον πόλεμο. Μεταξύ αυτών οι
φρικτοί και βασανιστικοί θάνατοι και τα γνωστά ολοκαυτώματα, όπως
πχ και στο φρικιαστικό στρατόπεδο συγκέντρωσης Ορθοδόξων Σέρβων
στο Γιασένοβατς της π. Γιουγκοσλαβίας το 1943. Αλλά και το κίτρινο σπίτι
απ’ το 1991, για πώληση οργάνων των αιχμαλώτων.

Με την υιοθέτηση της Παγκόσμιας Διακήρυξης των Ανθρωπίνων Δι-
καιωμάτων στο Παρίσι ιδρύεται, απ’ τη Γενική Συνέλευση των Ηνωμέ-
νων Εθνών, το έτος 1948, έτσι ώστε από 10/12/1950 να θεσπιστεί κι ο
εορτασμός της Παγκόσμιας Ημέρας των Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων.
Τονίζουμε ότι ο αρχαίος κόσμος δεν συμπεριελάμβανε την έννοια των

διεθνών ανθρωπίνων δικαιωμάτων, πλην όμως ενθαρρυντικά στοιχεία αυτών βρίσκουμε κυ-
ρίως εις τον αρχαιοελληνικό κόσμο, όπου το αρχαίο ελληνικό δίκαιο είχε μέσα του τα στοιχεία
του φιλάνθρωπου δικαίου για τον κάθε κατατρεγμένο, σε κάθε πόλη κράτος και ιδιαίτερα απ’
τους νομοθέτες στη Μεγάλη Ελλάδα. Η έννοια των νεότερων φυσικών δικαιωμάτων συνιστού-
σε ένα μέρος ενασχόλησης εκ της δυτικής μεσαιωνικής παράδοσης της εσπερίας εκ του Φυσι-
κού Δικαίου. Διανοούμενοι όπως ο Τζον Λοκ, ο Φράνσις Χάτσεσον, ο Ζαν Ζακ Μπουρλαμακί,
κά διέδιδαν τέτοιες ιδέες, ενώ παράλληλα και στο Αγγλικό Νομοσχέδιο περί Δικαιωμάτων κυ-
ριαρχούσαν τέτοιες ιδέες και πολιτικά ιδεώδη όπως και στην Αμερικανική και Γαλλική Επανά-
σταση, που βασίστηκε σε αρχαιοελληνικές ιδέες και σε Έλληνες λόγιους. Τα θεμέλια αυτά δη-
μιούργησαν τα σύγχρονα επιχειρήματα για τα ανθρώπινα δικαιώματα, δραστικά απ’ το δεύτερο
μισό του 20ού αιώνα. Με την εκ νέου αναγνώριση -περισσότερο στη Δύση- της ανθρώπινης
αξιοπρέπειας, που είναι παράλληλη και σύμφυτη για όλα τα μέλη της ανθρώπινης οικογένειας
και των ίσων δικαιωμάτων ως θεμέλιο ελευθερίας, δικαιοσύνης και ειρήνης στον κόσμο του
σήμερα και του αύριο. Οι λαοί δεν θέλουν πολέμους και αδικίες, μόνο ειρήνη και δικαιοσύνη.

[1] Πρβλ.«Member States of the United Nations». United Nations. Πρβλ. «Code of Hammurabi
- Portions only». Legal History and Philosophy. Πρβλ. Henry Mayer (2000). All on Fire: William L-
loyd Garrison and the Abolition of Slavery. New York: St Martin's Press. Πρβλ. «Τα Θεμελιώδη
Δικαιώματα» (PDF). Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών. Πρβλ. Αριστόβουλος Μάνεσης (1982). Συν-
ταγματικά Δικαιώματα: Α΄ Ατομικές Ελευθερίες, (4η). Θεσσαλονίκη, Σάκκουλα. Πρβλ. Andrew
Fagan (2003–2005). «Human Rights: 5. Philosophical criticisms of human rights». Internet En-
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Κ
άμαλα Χάρις και Ντόναλντ Τραμπ
αντιπαρατέθηκαν για πρώτη φορά
για το debate ενώπιον εκατομμυ-

ρίων τηλεθεατών, αλλά χωρίς κοινό. Το de-
bate ξεκίνησε με τους δύο υποψηφίους να
ανταλλάσσουν χειραψία, ωστόσο συνεχί-
στηκε με αρκετούς χαρακτηρισμούς και
την Κάμαλα Χάρις συχνά να κάνει μορφα-
σμούς και να γελάει με τα λεγόμενα του αν-
τιπάλου της. Η Χάρις δήλωσε ότι η κυβέρ-
νηση Μπάιντεν έπρεπε να «καθαρίσει το
χάλι που άφησε πίσω του ο Τραμπ» μετά
την τετραετή θητεία του στον Λευκό Οίκο.
Κατηγόρησε τον Τραμπ ότι άφησε στις ΗΠΑ
«τη χειρότερη ανεργία από τη Μεγάλη
Ύφεση», «τη χειρότερη επίθεση στη δημο-
κρατία μας από τον Εμφύλιο Πόλεμο» και
«τη χειρότερη επιδημία δημόσιας υγείας».
Ο Τραμπ κατηγόρησε τη Χάρις ότι «αντέ-
γραψε το σχέδιο του Μπάιντεν» για την οι-
κονομία. «Είναι περίπου τέσσερις προτά-
σεις που είναι απλά, “Ω, θα προσπαθήσου-
με να μειώσουμε τους φόρους”. Δεν έχει
σχέδιο», είπε χαρακτηριστικά ο Ρεπουμ-
πλικανός υποψήφιος. Μάλιστα τη χαρα-
κτήρισε «μαρξίστρια», καθώς προσπάθησε
να συνδέσει την αντιπρόεδρο με τον καθη-
γητή πατέρα της, συνταξιούχο οικονομολό-
γο. «Αν εκλεγεί ποτέ, θα το αλλάξει. 

Και αυτό θα είναι το τέλος της χώρας μας.
Όλοι γνωρίζουν ότι είναι μαρξίστρια. Ο πα-
τέρας της είναι μαρξιστής καθηγητής Οικο-
νομικών και τη δίδαξε καλά», είπε.

«Τρώνε γάτες και σκυλιά»
Η Χάρις επέκρινε αυτό που αποκάλεσε

«απαγορεύσεις αμβλώσεων του Τραμπ».
«Δεν χρειάζεται κανείς να εγκαταλείψει
την πίστη του ή τις βαθιές πεποιθήσεις του
για να συμφωνήσει με την κυβέρνηση και ο
Τραμπ σίγουρα δεν θα έπρεπε να λέει σε
μια γυναίκα τι να κάνει με το σώμα της», εί-
πε, κατηγορώντας τον για «ψέματα, κάτι
που δεν προκαλεί εντύπωση σε κανέναν».

Ακόμα δήλωσε πως η πολιτική του για τις
αμβλώσεις «προσβάλλει τις γυναίκες των
ΗΠΑ». Απαντώντας ο πρώην πρόεδρος δή-
λωσε ότι δεν θα υπέγραφε και δεν θα προ-
ωθούσε μια εθνική απαγόρευση των αμ-
βλώσεων. «Να το πάλι, είναι ψέμα. Δεν θα
υπογράψω απαγόρευση, διότι πήραμε αυτό
που όλοι ήθελαν», τόνισε αναφερόμενος
στην ανατροπή της απόφασης από το Ανώ-
τατο Δικαστήριο. Ο Τραμπ επανέλαβε απα-
ξιωτικούς ισχυρισμούς για τους μετανά-
στες ότι βλάπτουν τα ζώα υποστηρίζοντας
ένα fake news ότι «τρώνε γάτες». «Στο
Σπρίνγκφιλντ, τρώνε τα σκυλιά -οι άνθρω-
ποι που ήρθαν-, τρώνε τις γάτες, τρώνε τα
κατοικίδια των ανθρώπων που ζουν εκεί.
Και αυτό συμβαίνει στη χώρα μας», είπε

διαψεύδοντας τον δημοτικό σύμβουλο του
Σπρίνγκφιλντ που δήλωσε ότι αυτά δεν
έχουν βάση.

Σε γενικές γραμμές η Χάρις φαίνεται να
κέρδισε στα σημεία στο debate τον Τραμπ. 

Μάλιστα, μετά το τέλος της τηλεμαχίας η
Αμερικανίδα σταρ της ποπ Τέιλορ Σουίφτ
ανακοίνωσε μέσω Instagram πως θα ψη-
φίσει τη Δημοκρατική υποψήφια στις
εκλογές της 5ης Νοεμβρίου, διότι «αγωνί-
ζεται για υποθέσεις και δικαιώματα που πι-
στεύω». 

Η ανάρτηση της τραγουδίστριας, με τους
280 εκατ. ακολούθους, συγκέντρωσε πάνω
από ένα εκατομμύριο likes μέσα σε δεκα-
πέντε λεπτά και χθες το βράδυ άγγιζαν τα
10 εκατομμύρια. 

ΕΕΛΒΕΤΙΑ
Σάλος με μουσουλμάνα
δημοτική σύμβουλο που
έκανε… σκοποβολή 
σε αφίσα της Παναγίας
Μια δημοτική σύμβουλος στην Ελ-
βετία πυροβόλησε εικόνα της Πα-
ναγίας και του Χριστού. Ζήτησε
συγγνώμη και φέρεται να επιθυμεί
αστυνομική προστασία έναντι
απειλών. Η 32χρονη πυροβόλησε
με αθλητικό πιστόλι σε μια αφίσα
δημοπρασίας ενός πίνακα ζωγρα-
φικής της Παναγίας και του Χρι-
στού του 14ου αιώνα και δημοσί-
ευσε στα μέσα κοινωνικής δι-
κτύωσης εικόνες με τις σφαίρες
στα πρόσωπά τους. Η Σανίγια Αμέ-
τι, 32 ετών, ανέβασε τις εικόνες
στο Instagram το Σαββατοκύρια-
κο, πριν τις κατεβάσει γρήγορα.
Αργότερα δήλωσε ότι έκανε εξά-
σκηση σε βολές από απόσταση πε-
ρίπου 10 μέτρων και βρήκε την
αφίσα «αρκετά μεγάλη» για κα-
τάλληλο στόχο. «Ζητώ συγγνώμη
από τους ανθρώπους που πληγώ-
θηκαν από την ανάρτησή μου. Τη
διέγραψα αμέσως όταν συνειδη-
τοποίησα το θρησκευτικό της πε-
ριεχόμενο. Δεν το σκέφτηκα»,
έγραψε η Αμέτι στο διαδίκτυο.
«Λυπάμαι απίστευτα». Η Σανίγια
Αμέτι γεννήθηκε το 1992 στη Βοσ-
νία σε μια μουσουλμανική οικογέ-
νεια, τώρα όμως περιγράφει τον
εαυτό της ως αγνωστικίστρια.
Σπούδασε νομικά στο Πανεπιστή-
μιο της Ζυρίχης.
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H άρνηση του Μπενιαμίν Νετανιάχου να αποσυρθεί από τον
διάδρομο Φιλαδέλφειας ώθησε τη Χαμάς να σκληρύνει τη θέ-
ση της για τη συμφωνία, σύμφωνα με την ισραηλινή εφημερί-
δα «Haaretz». 

Το αδιέξοδο στις συνομιλίες ανησυχεί τις ΗΠΑ που φο-
βούνται κλιμάκωση στον πόλεμο με τον Λίβανο. Σύμφωνα με
τον αξιωματούχο που μίλησε στη «Haaretz», η κυβέρνηση των
ΗΠΑ προειδοποίησε το Ισραήλ να μην ξεκινήσει εκτεταμένη
σύγκρουση με τον Λίβανο. Η Ουάσιγκτον φοβάται ότι η αποτυ-

χία σύναψης συμφωνίας με τη Χαμάς θα ωθούσε το Ισραήλ να
ξεκινήσει πόλεμο με τη Χεζμπολάχ. Η «Haaretz» ανέφερε
επίσης ότι ένας Αμερικανός αξιωματούχος επιβεβαίωσε:
«Υποστηρίζουμε τα μέτρα του Ισραήλ κατά της Χεζμπολάχ, αλ-
λά πρέπει να ληφθούν υπόψη οι συνέπειες ενός πολέμου με-
γάλης κλίμακας». 

Ο αξιωματούχος εξήγησε: «Αισθανθήκαμε τον περασμένο
Αύγουστο ότι ο κίνδυνος πολέμου ήταν πολύ υψηλός και προ-
σπαθήσαμε να προωθήσουμε τη συμφωνία αιχμαλώτων για

να τον αποτρέψουμε. Το να εξαπολύσει το Ισραήλ έναν γενι-
κευμένο πόλεμο εναντίον της Χεζμπολάχ χωρίς να σκέφτεται
τις συνέπειες είναι λάθος».

H ζώνη πλάτους 5 χλμ κατά μήκος των συνόρων μεταξύ Λι-
βάνου και Ισραήλ είναι πλέον νεκρή λόγω των βομβαρδισμών
του ισραηλινού στρατού. Ελάχιστοι Λιβανέζοι πολίτες ζουν
πια στην περιοχή, με περισσότερα από 3.000 κτίσματα να
έχουν καταστεί ακατοίκητα και 12.000 να έχουν υποστεί ση-
μαντικές ζημιές.

Οι ΗΠΑ προειδοποιούν το Ισραήλ να μην ξεκινήσει πόλεμο με τον Λίβανο
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Όλα όσα έγιναν στο debate των δυο υποψηφίων για την προεδρία
των ΗΠΑ - Η Τέιλορ Σουίφτ ανακοίνωσε ότι θα ψηφίσει

Κάμαλα και τα likes έπεφταν κατά εκατομμύρια

Πώς η Χάρις έριξε στο… 
κανναβάτσο τον Τραμπ
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Ελέγχους σε όλη τη χώρα στα σχολικά λεωφορεία που μεταφέ-
ρουν μαθητές πραγματοποίησε η Ελληνική Αστυνομία. Από τους
αστυνομικούς ελέγχθηκαν 1.621 σχολικά λεωφορεία και βεβαι-
ώθηκαν 214 παραβάσεις. Κάποιες από αυτές σοκάρουν και πλέον
γίνεται επιτακτική ανάγκη να πραγματοποιούνται καθημερινά
έλεγχοι στα σχολικά. Συγκεκριμένα, οι παραβάσεις που βεβαιώθη-
καν είναι 76 για ταχογράφο, 57 για παραβίαση ορίου ταχύτητας, 24
για μη τήρηση ωραρίου εργασίας, 11 για μη χρήση ζωνών ασφαλεί-
ας, 9 για έλλειψη πυροσβεστήρα, 4 για έλλειψη φαρμακείου, 3 για
στέρηση πιστοποιητικού επαγγελματικής ικανότητας, 3 για στέρη-
ση ασφαλιστήριου συμβολαίου, 2 για στέρηση προβλεπόμενης

άδειας οδήγησης, 1 για στέρηση δελτίου τεχνικού ελέγχου, 1 για
φθαρμένα ελαστικά και 23 λοιπές παραβάσεις. Επιπλέον, με
αφορμή την έναρξη της νέας σχολικής χρονιάς, αστυνομικοί σε
όλη τη χώρα διένειμαν σε γονείς και μικρούς μαθητές, κατά την
προσέλευσή τους στα διάφορα σχολικά συγκροτήματα για την κα-
θιερωμένη τελετή αγιασμού, ενημερωτικά φυλλάδια με συμβου-
λές οδικής ασφάλειας και κυκλοφοριακής αγωγής. Πρόκειται για
μια πρωτοβουλία του Αρχηγείου της Ελληνικής Αστυνομίας που
έχει ως στόχο να ενημερώσει και να ευαισθητοποιήσει γονείς και
μαθητές σε θέματα οδικής ασφάλειας, ιδίως κατά τις μετακινήσεις
τους από και προς τα σχολικά συγκροτήματα.                                  Ν. Τσιλ. 

Τι έδειξαν οι έλεγχοι της ΕΛΑΣ στα σχολικά λεωφορεία - Οι παραβάσεις που σοκάρουν…

E
νας… γόης και ένας άνδρας άσος στις
πολεμικές τέχνες συνελήφθησαν από
τους αστυνομικούς της Μυκόνου, μετά

από εκτεταμένη έρευνα της ΕΛΑΣ στο «νησί
των ανέμων» και κατηγορήθηκαν για διακίνη-

ση ναρκωτικών με πελατολό-
γιο ακόμη και από την εγχώ-
ρια… σόουμπιζ! Συνολικά
έχουν γίνει τέσσερις συλλή-
ψεις, μαζί με τις δύο τελευταί-
ες, και ο «γόης» είναι ο τρίτος
που προφυλακίστηκε, καθώς
ο μαχητής των πολεμικών τε-

χνών αφέθηκε ελεύθερος. Μετά την κατάσχε-
ση των κινητών τηλεφώνων των κατηγορούμε-
νων, οι αστυνομικές Αρχές έβγαλαν… λαγούς.

Στα χέρια τους φαίνεται πως έχουν τους ντί-
λερ των… επωνύμων που διακινούσαν τη γνω-
στή και εξαιρετικά επικίνδυνη ροζ κοκαΐνη. Οι
δε διάσημοι μετά τις συλλήψεις των ναρκέμπο-
ρων έχουν χάσει τον ύπνο τους και στις τάξεις
τους επικρατεί πλέον τρόμος! Ο «γόης» φαίνε-
ται πως ήταν πάντοτε στα καλύτερα μαγαζιά
στη Μύκονο, ενώ συνήθιζε να διαφημίζει τη
χλιδάτη ζωή που έκανε μαζί με τις παρέες του.
Όταν συνελήφθη, οι αστυνομικοί διαπίστωσαν
γρήγορα πως είχε εμπλοκή στο παρελθόν και
σε κύκλωμα διακίνησης ναρκωτικών αλλά και
καλλίγραμμων γυναικών σε ξένους με «βαριά»
πορτοφόλια. Εκείνη την εποχή οι συλληφθέν-

τες έσπρωχναν στα στενά της Μυκόνου τη διά-
σημη «λευκή κυρία», μια ιδιαίτερα επικίνδυνη
κοκαΐνη, αποκομίζοντας τεράστια κέρδη. Σύμ-
φωνα με αστυνομικές πηγές, ο «γόης» και ο
μαχητής πολεμικών τεχνών είναι αχώριστοι
φίλοι και με πολλούς διάσημους πελάτες.

«Μιλάνε» τα κινητά
Συνελήφθησαν μετά τη συντονισμένη επι-

χείρηση των ανδρών του Εκβιαστών σε επιχεί-
ρηση υγειονομικού ενδιαφέροντος και πλέον
περιμένουν το ξεκλείδωμα των κινητών τους.

Μια πρώτη ιδέα πάντως την έχουν, καθώς στον
έναν από τους κατηγορούμενους βρέθηκαν
βίντεο και μηνύματα που θα αποδειχτούν πο-
λύτιμα στοιχεία για την έρευνα.

Στο στόχαστρο των ερευνών έχουν μπει και
οι επαγγελματικές ασχολίες τους στο νησί.
Πληροφορίες έκαναν λόγο πως οι τρεις Έλλη-
νες που έχουν συλληφθεί «δούλευαν» για κά-
ποια μαγαζιά χωρίς να έχει ακόμα προσδιορι-
στεί το είδος της εργασίας. Για τον 33χρονο
«γόη», οι αστυνομικοί γράφουν στο διαβιβα-
στικό πως «προέβαινε σε αγοραπωλησίες ναρ-
κωτικών ουσιών που λάμβαναν χώρα σε εκδη-
λώσεις εντός νυχτερινών καταστημάτων». Μά-
λιστα όπως λένε καλά πληροφορημένες πηγές
στα ευρήματα των αστυνομικών βρέθηκαν και
υπολείμματα ροζ κοκαΐνης σε σακούλα στο
σπίτι ενός από τους συλληφθέντες και οι Αρχές
ανοίγουν περισσότερο την έρευνα για αυτό το
επικίνδυνο ναρκωτικό.

Σύμφωνα με αστυνομικές πηγές, το κύκλω-
μα εξαρθρώθηκε μετά από μία «δυνατή» καρ-
φωτή που έγινε στην ΕΛΑΣ, με την πληροφορία
να κάνει λόγο για έναν πολύ γνωστό 33χρονο
και τους τρεις άνδρες που ήταν μαζί του,

«σπρώχνοντας» ναρκωτικά μέσα στα διάσημα
κλαμπ του νησιού. Οι άνδρες της Υποδιεύθυν-
σης Μυκόνου και του Εκβιαστών που έχουν
μεταφερθεί στη Μύκονο στην κυριολεξία προ-
καλούν πλέον… πόνο τόσο στα κυκλώματα εκ-
βιαστών και μπράβων όσο και στους διακινη-
τές ναρκωτικών.

Τον έπιασαν στα… πράσα 
Για αυτή τη νέα υπόθεση διακίνησης ναρκω-

τικών ουσιών, πραγματοποιήθηκαν από τους
αστυνομικούς στοχευμένοι έλεγχοι και έρευ-
νες σε δύο συγκεκριμένες επιχειρήσεις και σε
δύο σπίτια όπου βρέθηκαν στην κατοχή των
δραστών και κατασχέθηκαν 26 φαρμακευτικά-
ναρκωτικά δισκία, 7,5ml υγρό φαρμακευτικό-
ναρκωτικό διάλυμα, 6 γραμμάρια κοκαΐνης, 2
γραμμάρια κάνναβης και τρία κινητά τηλέφωνα
από τα οποία -όπως προαναφέραμε- οι αστυ-
νομικοί θα αντλήσουν σημαντικά στοιχεία.

Σύμφωνα με το διαβιβαστικό, όπως διαπί-
στωσαν οι αστυνομικοί μετά από παρακολου-
θήσεις, ο 33χρονος δράστης που πιάστηκε στα
πράσα προέβαινε σε αγοραπωλησίες ναρκωτι-
κών ουσιών εντός των καταστημάτων νυχτερι-
νής διασκέδασης. Οι έρευνες των ανδρών της
Υποδιεύθυνσης Μυκόνου συνεχίζονται, καθώς
πιστεύουν ότι δεν έχουν τελειώσει με το κύ-
κλωμα που διακινούσε τη ροζ κοκαΐνη.

Από… καρφωτή η τελευταία σύλληψη, ενώ συνεχίζονται 
οι έρευνες και για άλλα μέλη του κυκλώματος 

ΣΤΑ ΧΕΡΙΑ ΤΗΣ ΕΛΑΣ ΚΑΙ Ο «ΓΟΗΣ»

«Ξεδοντιάζουν» 
έναν έναν τους ντίλερ
της ροζ κοκαΐνης 
των διασήμων της Μυκόνου

Ο «γόης» της Μυκόνου

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη
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Σ
τον αγιασμό του 1ου Δημοτικού Σχολείου Νέας Ερυ-
θραίας βρέθηκε το πρωί της Τετάρτης ο Νίκος Χαρδα-
λιάς, με αφορμή την έναρξη της νέας σχολικής χρο-

νιάς, που σηματοδοτεί την έναρξη και μιας νέας εποχής για το
ιστορικό αυτό σχολικό κτήριο. Και αυτό γιατί από φέτος το
σχολείο επιστρέφει στην έδρα του ύστερα από αρκετά χρόνια

χάρη στη χρηματοδότηση της αποκατάστα-
σης των δύο διατηρητέων κτηρίων του από
την Περιφέρεια Αττικής με 2 εκατ. ευρώ.

«Η επένδυση στις εκπαιδευτικές υποδο-
μές είναι επένδυση στο μέλλον της κοινω-
νίας μας, καθώς τα σχολεία δεν είναι
απλώς κτήρια, αλλά οι θεμέλιοι λίθοι της
ανάπτυξης και της προόδου» δήλωσε μετά
τον αγιασμό ο Νίκος Χαρδαλιάς, με προ-

σωπική εντολή του οποίου οι αρμόδιες υπηρεσίες της Πε-
ριφέρειας «πάτησαν γκάζι» ώστε η νέα σχολική χρονιά να
βρει το σχολείο σε πλήρη λειτουργία. «Καλορίζικο αυτό
ιστορικό σχολείο, που νομίζω ότι δεν αναβαθμίζει μονάχα
την περιοχή, αλλά δίνει και ένα ξεχωριστό συναίσθημα της
ιστορικής μας διαδρομής. Ένα μήνυμα ότι σεβόμαστε την
παράδοση και μεταλαμπαδεύουμε στα παιδιά μας αρχές
και αξίες που πήραμε από τους προγόνους μας» τόνισε με
νόημα ο περιφερειάρχης.

Το ιστορικό σχολείο χτίστηκε το 1931, στο πλαίσιο της
εκπαιδευτικής πολιτικής που εκπόνησε η κυβέρνηση Βε-
νιζέλου και ο τότε υπουργός Παιδείας Γεώργιος Παπαν-
δρέου, με τη δημιουργία 3.000 σχολικών κτηρίων σε όλη
την Ελλάδα. Με την υπογραφή του διάσημου αρχιτέκτονα
Σπύρου Λέγγερη, το 1ο Δημοτικό αποτέλεσε για χρόνια
ένα τοπόσημο για τη Ν. Ερυθραία, αλλά και ένα από τα πιο
σημαντικά τεκμήρια της μοντέρνας αρχιτεκτονικής. Το
2015 κρίθηκε ακατάλληλο για χρήση λόγω σοβαρών προ-
βλημάτων στατικότητας, με αποτέλεσμα να στηθούν αρχι-
κά λυόμενες αίθουσες στον προαύλιο χώρο, ενώ αργότε-
ρα οι μαθητές «διασκορπίστηκαν» σε γειτονικά σχολεία.

Πάνω από 52 εκατ. για ανέγερση 
και αναβάθμιση 20 σχολικών μονάδων

Πλέον, οι μαθητές του 1ου Δημοτικού Ν. Ερυθραίας επέ-
στρεψαν σε ένα σχολείο πλήρως λειτουργικό, με αναβαθμι-

σμένες αίθουσες διδασκαλίας και βοηθητικούς χώρους, φι-
λικό στο περιβάλλον και απολύτως προσβάσιμο, με παρεμ-
βάσεις που σέβονται την αισθητική των δύο αρχικών κτηρίων
και της επέκτασης που έγινε στη δεκαετία του ’70.

«Τα παιδιά μας και οι δάσκαλοι που στοιβάζονται επί
χρόνια σε κοντέινερ είναι μια εικόνα προσβλητική που δεν
αρμόζει σε καμία περίπτωση στη σύγχρονη Ελλάδα» τόνι-
σε ο Νίκος Χαρδαλιάς, ο οποίος πριν από τη Ν. Ερυθραία
είχε επισκεφθεί το Μενίδι για τα εγκαίνια του νέου 21ου
Δημοτικού Αχαρνών -μια μονάδα που είχε καταστραφεί
από τον σεισμό του 1999, με τους μαθητές να κάνουν επί 25

χρόνια μάθημα σε containers κάτω από άθλιες συνθήκες.
Για τον Νίκο Χαρδαλιά αποτελεί προσωπικό στοίχημα η

στήριξη της εκπαιδευτικής κοινότητας, «μακριά από φανφά-
ρες και επικοινωνιακές καταιγίδες», όπως ο ίδιος υπογράμ-
μισε, μέσα από ένα ολοκληρωμένο πρόγραμμα με την αξιο-
ποίηση σημαντικών πόρων από το νέο ΕΣΠΑ. Σε αυτό το πλαί-
σιο, από το ΠΕΠ «Αττική 2021-2027» θα διατεθούν πάνω από
52 εκατ. ευρώ για την ανέγερση και αναβάθμιση 20 σχολικών
μονάδων, ενώ ακόμα 20 εκατ. ευρώ θα διατεθούν για την
αγορά εκπαιδευτικού εξοπλισμού και εκπόνηση μελετών για
νέα σχολεία σε όλη την Αττική.

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Βαραίνει το κατηγορητήριο για τους
πέντε νεαρούς που χτύπησαν με καρέκλα
στο κεφάλι τον πατέρα μιας από τις κοπέ-
λες με τις οποίες είχαν διαπληκτιστεί στην
Τρίπολη τα ξημερώματα της Κυριακής,
καθώς αποκαλύφθηκε ότι αποτελούσαν
οργανωμένη συμμορία με κουκούλες, μα-
χαίρια και ναρκωτικά.

Όλα ξεκίνησαν όταν οι «νταήδες» άρχι-
σαν να ενοχλούν μια παρέα κοριτσιών.
Όταν μια από τις κοπέλες τηλεφώνησε
στον 46χρονο πατέρα για να του το πει,
εκείνος έφτασε στο σημείο και τον χτύπη-
σαν με καρέκλα, με αποτέλεσμα να νοση-

λεύεται στο Παναρκαδικό Νοσοκομείο. Οι
αστυνομικοί της Ασφάλειας συνέλαβαν
στο σημείο έναν 17χρονο αλλοδαπό και
έναν 16χρονο Έλληνα, ενώ άλλοι δυο
19χρονοι αλλοδαποί και ένας 19χρονος

Έλληνας έπεσαν στα χέρια τους τη Δευτέ-
ρα. Σε έρευνα που ακολούθησε στο σπίτι
του ενός 19χρονου αλλοδαπού βρέθηκαν
τέσσερα μαχαίρια, 30 ναρκωτικά χάπια και
τρεις κουκούλες τύπου «full face» και
πλέον η δικογραφία που σχηματίστηκε σε
βάρος τους περιλαμβάνει κατηγορίες για
σύσταση συμμορίας, σωματική βλάβη,
απειλή και παραβάσεις των νόμων για τα
ναρκωτικά και τα όπλα κατά περίπτωση.

Εκτός από τους νεαρούς συνελήφθη-
σαν για παραμέληση εποπτείας ανηλίκων
ένας 54χρονος αλλοδαπός, ένας 49χρο-
νος Έλληνας και 45χρονη Ελληνίδα.

Κουκούλες και ναρκωτικά στο σπίτι ενός εκ των πέντε 
που  χτύπησαν τον πατέρα κοπέλας την οποία παρενόχλησαν

Η ποινή του ιερέα που  
απείλησε την πρεσβυτέρα 
Σε φυλάκιση έξι μηνών, με τριετή αναστολή, κα-
ταδικάστηκε ο 60χρονος ιερέας που παραπέμ-
φθηκε να δικαστεί για ενδοοικογενειακή απει-
λή εις βάρος της 48χρονης πρεσβυτέρας. 
Το δικαστήριο τον έκρινε ένοχο για τη συγκε-
κριμένη πράξη, ενώ με την ίδια απόφαση επέ-
βαλε στον κατηγορούμενο τον όρο της απαγό-
ρευσης προσέγγισης της συζύγου του σε από-
σταση μικρότερη των 50 μέτρων.
Σύμφωνα με τη δικογραφία, ο ιερέας σε έξαλλη
κατάσταση «πέταξε τον κιμά από το μπαλκόνι»
και κινήθηκε απειλητικά εναντίον της καταγ-
γέλλουσας, επειδή έκανε φασαρία μαγειρεύον-
τας το βράδυ. Κατά την ίδια καταγγελία, ο 60χρο-
νος σήκωσε τη γροθιά του απαιτώντας να σταμα-
τήσει να μαγειρεύει.

ΝΙΚΟΣ ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ ΓΙΑ ΤΙΣ ΕΚΠΑΙΔΕΥΤΙΚΕΣ ΥΠΟΔΟΜΕΣ

«Επένδυση στο μέλλον 
της κοινωνίας μας…»

Ο περιφερειάρχης Αττικής βρέθηκε στις τελετές 
εγκαινίων και αγιασμού δύο νέων δημοτικών 
σχολείων, σε Νέα Ερυθραία και Μενίδι, τα οποία
χρηματοδοτήθηκαν από την Περιφέρεια Αττικής



Σ
ε κρίσιμη κατάσταση και διασω-
ληνωμένοι συνεχίζουν να νοση-
λεύονται οι δύο γονείς που παρα-

σύρθηκαν χθες το πρωί μαζί με το ανή-
λικο παιδάκι τους από διερχόμενο όχη-
μα. Σύμφωνα με πληροφορίες, ο
37χρονος μεταφέρθηκε με ασθενοφό-
ρο του ΕΚΑΒ στο νοσοκομείο «Παπαγε-
ωργίου» διασωληνωμένος, ενώ οι για-
τροί προχώρησαν στη διασωλήνωση
της 34χρονης μητέρας, η οποία βρίσκεται στον 5ο μήνα της εγκυ-
μοσύνης, όταν έφτασε στο νοσοκομείο.

Οι γονείς όπως και το 2 ετών παιδάκι υποβάλλονται σε απεικονι-
στικές και άλλες εξετάσεις, με την κατάσταση του ζευγαριού να εί-

ναι σοβαρή και περισσότερο του άνδρα,
ενώ το παιδί είναι σε καλή κατάσταση
και νοσηλεύεται στην παιδοχειρουργι-
κή κλινική. Οι ενήλικες αναμένεται να
υποβληθούν σε χειρουργικές επεμβά-
σεις, καθώς μεταξύ άλλων φέρουν
τραύματα, κατάγματα και θλάσεις.

Υπενθυμίζεται ότι ο εισαγγελέας
Πρωτοδικών που ενημερώθηκε για το
περιστατικό έδωσε εντολή για κράτηση

του 46χρονου οδηγού του αυτοκινήτου που παρέσυρε για αδιευ-
κρίνιστες μέχρι στιγμής συνθήκες την οικογένεια, ενώ η αστυνομία
που διενεργεί την προανάκριση εξετάζει αν ο οδηγός ήταν υπό την
επήρεια μέθης.
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Στενή συνεργασία Βρούτση 
με το γραφείο πρωθυπουργού

Ένα σημαντικό πρόγραμμα πλήρους αναβάθμι-
σης των ΕΑΚ τρέχουν αυτή την περίοδο η κυβέρνη-
ση και ο αναπληρωτής υπουργός Αθλητισμού, Γιάν-
νης Βρούτσης. Κομβικό ρόλο όμως όπως μάθαμε
έπαιξε και το γραφείο πρωθυπουργού στη Θεσσα-
λονίκη, καθώς ο επικεφαλής Μιχάλης Μπεκίρης και
ο συντονιστής Γιάννης Παπαγεωργίου είχαν σειρά
επαφών και συσκέψεων με τα στελέχη των ΕΑΚ,
έτσι ώστε να καταγράψουν όλα τα «καυτά» θέματα
ώστε να ενημερωθεί ο υπουργός. 

Ευχαρίστησε τους πυροσβέστες 

Από τα περίπτερα όλων των ομάδων της Θεσ-
σαλονίκης πέρασε στη βόλτα του στη ΔΕΘ ο Νί-
κος Ανδρουλάκης. Συναντήθηκε με το προεδρείο
της Ένωσης Στρατιωτικών, τίμησε ΜΜΕ της Θεσ-
σαλονίκης και της Περιφέρειας, ενώ τα βλέμμα-
τα έπεσαν στο μήνυμά του στους πυροσβέ-
στες. «Σας ευχαριστούμε πολύ για τις προσπά-
θειές σας για τον άνθρωπο και τον φυσικό πλού-
το. Θα είμαι πάντα στο πλευρό σας».  

Θέμα στα πηγαδάκια 
το σνομπάρισμα 

Βασικό θέμα συζήτησης στα πηγαδάκια κατά την

επίσκεψη Ανδρουλάκη στη ΔΕΘ ήταν όσα έγραψε η

στήλη περί σνομπαρίσματος της ομιλίας του προ-

έδρου του ΠΑΣΟΚ στο Βελλίδειο. Άπαντες τόνιζαν

πως ορισμένοι είναι πολύ φανατικοί για να ξεχωρί-

σουν μια θεσμική ομιλία από τις προεκλογικές.

Πάντως φαίνεται πως υπήρξαν δεύτερες σκέψεις

τελικά και συνυποψήφιοί του βρέθηκαν στο Βελλί-

δειο. Και έτσι «στιγματίστηκαν» 

Δίπλα δίπλα και unfair 

Ίδιες ώρες σε διπλανές αίθουσες οι συνεντεύξεις

Τύπου της Ζωής Κωνσταντοπούλου και του Γιάνη

Βαρουφάκη στη ΔΕΘ και στο κτήριο «Νικόλαος Γερ-

μανός». Μπορεί τα επιτελεία της Πλεύσης Ελευθε-

ρίας και του ΜέΡΑ25 να μη νοιάζονται, αλλά για τους

δημοσιογράφους ήταν πολύ unfair, καθώς τα δύο

κόμματα καλύπτουν οι ίδιοι άνθρωποι συνήθως. 

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ
Στον αγιασμό δημοτικών 
σχολείων ο Αγγελούδης  

Στον αγιασμό των 17ου και 3ου δημοτικών σχο-
λείων που βρίσκονται επί της οδού Δελφών έδωσε
το «παρών» ο δήμαρχος Θεσσαλονίκης, Στέλιος
Αγγελούδης, στέλνοντας «τριπλό» μήνυμα για τη
νέα σχολική χρονιά προς τους μαθητές και τις μα-
θήτριες, τους εκπαιδευτικούς και τους γονείς.
«Θέλω να χαμογελάτε όταν έρχεστε, να παίζετε, να
διαβάζετε, να προσέχετε ο ένας τον άλλον και να
θυμάστε ότι οι φιλίες που θα κάνετε εδώ θα είναι
ό,τι καλύτερο για την υπόλοιπη ζωή σας», είπε αρ-
χικά ο δήμαρχος προς τα παιδιά για τα οποία χτύ-
πησε το πρώτο κουδούνι. Τέλος, απευθυνόμενος
προς τους γονείς που βρέθηκαν στην αυλή για τον
αγιασμό, τους είπε πως «τα προβλήματα δεν στα-
ματούν και ιδιαίτερα στη σχολική στέγη είναι αρ-
κετά. Το μόνο που μπορώ να σας πω είναι καλή δύ-
ναμη για να στηρίζετε τα παιδιά μας και να ξέρετε
ότι είμαστε μαζί, δεν θα τα λύσουμε όλα απο την
πρώτη στιγμή, αλλά οι πόρτες μας είναι ανοικτές».

Τα … πρωτάκια
του βουλευτή
Λάκη Βασιλειάδη 

Κρατώντας τες από το χερι ο βου-
λευτής Πέλλας της ΝΔ Λάκης Βασιλει-
άδης συνόδεψε  τις κόρες του πρώτη
μέρα στο σχολείο. «Συγκινημένος ως
γονιός να συνοδεύω και τις δύο μου
κόρες στον Αγιασμό του σχολείου
τους, στο 5ο δημοτικό, από το οποίο εί-
χα αποφοιτήσει και εγώ πριν από χρό-
νια και το 12ο νηπιαγωγείο, με τη συμ-
μετοχή του 10ου δημοτικού, του Ειδι-
κού Δημοτικού και του Ειδικού Νηπια-
γωγείου Γιαννιτσών. Και για τις δύο
ήταν μια νέα εμπειρία, καθώς η πρώτη
ξεκινάει πλέον το δημοτικό, ενώ η
δεύτερη το νηπιαγωγείο» έγραψε ο
βουλευτής στη λεζάντα της φωτογρα-
φίας που ανάρτησε στον προσωπικό
λογαριασμό του στο Facebook. 

Το βράδυ του Σαββάτου και μετά την ομιλία του πρωθυπουργού
Κυριάκου Μητσοτάκη διοργανώθηκε ένα πάρτι ακριβώς δίπλα από το
συνεδριακό κέντρο «Ιωάννης Βελλίδης», στον θερινό κινηματογρά-
φο «Ελληνίς». Διοργανωτής ήταν ο γνωστός επιχειρηματίας και τρα-
γουδιστής Δημήτρης Φίστας, μαζί με την ομάδα του «Partytoura». Τα
τραπέζια για διασκέδαση ήταν γεμάτα και εκεί είδαμε αρκετούς βου-

λευτές της ΝΔ από την Α’ και Β’ Θεσσαλονίκης, αυτοδιοικητικούς,
επιχειρηματίες. Κάποιοι έκαναν ένα πέρασμα και έφυγαν νωρίς, κά-
ποιοι άλλοι το ξενύχτησαν. Από τα αξιοσημείωτα ήταν όταν η αντιπε-
ριφερειάρχης Τουρισμού, Βίκυ Χατζηβασιλείου, έπιασε το μικρόφω-
νο και τραγούδησε από το τραπέζι της, ενθουσιάζοντας τους παρευ-
ρισκόμενους.

Το τραγούδι της Χατζηβασιλείου στο πάρτι του Φίστα 

Σε σοβαρή κατάσταση το ζευγάρι που παρασύρθηκε
μαζί με το παιδί τους από όχημα – Έγκυος η γυναίκα

Το πρώτο σχολικό
κουδούνι για 

την οικογένεια Κούβελα
Με ευχές για καλή σχολική χρονιά σε

όλα τα παιδιά ξεκίνησε τη μέρα του ο Δη-
μήτρης Κούβελας. Μάλιστα ο βουλευτής
της ΝΔ στην Α’ Θεσσαλονίκης λίγο πριν
από την αναχώρηση της οικογένειας για το
σχολείο έβγαλε και την καθιερωμένη φω-
τογραφία παρέα με τον Σωτήρη, τον Θάνο
και τη Νίκη. Και μπορεί ο Σωτήρης να είναι
πλέον μαθητής της Β’ Λυκείου, όμως ο Θά-
νος και η Νίκη πηγαίνουν ακόμα στο δη-
μοτικό, οπότε ο Δημήτρης Κούβελας έχει
μπροστά του ακόμα πολλούς αγιασμούς…
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Ο νομικός αγώνας 
για τις παραλίες 
του Σαρωνικού ξεκίνησε!

Οι πρώτες κινήσεις νομικού - διοικητικού χα-
ρακτήρα από τον Δήμο Σαρωνικού για την υπε-
ράσπιση των δυο παραλιών ώστε να μείνουν
ελεύθερες ξεκίνησαν. Με τη σύσταση της Υπη-
ρεσίας Δόμησης (ΥΔΟΜ) Σα-
ρωνικού και την αποδέ-
σμευση από την ΥΔΟΜ
Μαρκόπουλου εκδό-
θηκαν οι δυο πρώτες
αποφάσεις για την
ακύρωση των δυο
πράξεων κατεδάφισης
της ΕΤΑΔ ΑΕ στην παραλία
Λαγονησίου. Πρόκειται για τις δημοτι-
κές εγκαταστάσεις στην παραλία «Ευκαλ́υπτα»
και «Γλίστρα», που κατεδαφίστηκαν μετά την
έγκριση που είχε δώσει τον Αύγουστο η ΥΔΟΜ
Μαρκοπούλου υπέρ της ΕΤΑΔ χωρίς να έχει
ενημερώσει τον Δήμο Σαρωνικού, που εκείνη
την περίοδο δεν διέθετε σε λειτουργία τη δική
της ΥΔΟΜ.  «Άλλη μια ημέρα διάψευσης όσων
πίστευαν ότι είμαστε εύκολο θύμα, άλλη μια
ημέρα νίκης των πολιτών», σχολιάζει ο δήμαρ-
χος Σαρωνικού, Δημήτρης Παπαχρήστου (φω-
τό). Στο μεταξύ, ο δήμαρχος αναφερόμενος στο
παράνομον της κατεδάφισης από την ΕΤΑΔ
υποστηρίζει ότι «η επίδικη έκταση εμπίπτει εν-
τός κηρυγμένου και οριοθετημένου αρχαιολο-
γικού χώρου, ο οποίος μάλιστα εκτείνεται μέχρι
τον αιγιαλό και στερείται προαπαιτούμενη έγ-
κριση από το υπουργείο Πολιτισμού και Αθλητι-
σμού, ενώ απαιτείται και η υποβολή σχετικής
γνωμοδότησης του οικείου Συμβουλίου Αρχιτε-
κτονικής, η οποία επίσης δεν υπάρχει».

Δίπλα στους δήμους χωρίς
τεχνική υπηρεσία η ΕΕΤΑΑ

Για ένα κομβικής σημασίας έργο για τον Δήμο
Σερίφου η ΕΕΤΑΑ ΑΕ εκπόνησε μελέτη και πλέ-
ον μπορεί να δρομολογηθεί η ένταξή του σε πρό-
γραμμα χρηματοδότησης και να προχωρήσει η
υλοποίησή του. Πρόκειται για 1 έργο αγροτικής
οδοποιίας μεταξύ πλατύ Γιαλού – Τριανταφύλ-
λου. Σημειωτέον ότι η Σέριφος έχει πλούσια για
το μέγεθός της αγροτική παραγωγή, αλλά δυ-
στυχώς ο δήμος δεν διαθέτει τεχνική υπηρεσία,
όπως οι περισσότεροι μικροί νησιωτικοί δήμοι.
Η εκπόνηση της μελέτης αυτής αποτελεί την
υλοποίηση μίας από έξι, μέχρι σήμερα, προ-
γραμματικών συμβάσεων μεταξύ του Δήμου Σε-
ρίφου και της ΕΕΤΑΑ ΑΕ, που παρέχει τεχνική
υποστήριξη προς τους νησιωτικούς ή και ημιο-
ρεινούς δήμους, με ανεπαρκή ή ανύπαρκτη στε-
λέχωση των Τεχνικών Υπηρεσιών τους. 

Ίλιον: Ανακαίνιση των σχολικών
γηπέδων

Έτοιμα για να αθληθούν οι μαθητές με

ασφάλεια είναι τα δέκα γήπεδα σε ισάριθ-

μους αύλειους χώρους σχολείων του Δήμου

Ιλίου, καθώς ολοκληρώθηκε η ανακατα-

σκευή και πλήρης ανάπλασή τους με αντιο-

λισθηρό τάπητα. Πρόκειται για γήπεδα μπά-

σκετ, βόλεϊ, 5x5 και χάντμπολ.

«Η κίνησή μας αυτή αποτελεί ένα ακόμη σημαντικό βήμα για τη βελτίωση

των σχολικών υποδομών. Πιστεύουμε ακράδαντα στην παιδεία και στη νέα

γενιά. Επενδύοντας στους χώρους όπου τα παιδιά μας μαθαίνουν και ανα-

πτύσσονται, δημιουργούμε τις κατάλληλες προϋποθέσεις για το μέλλον της

πόλης. Τα σχολεία μπροστά!», είναι το σχόλιο της δημάρχου Ιλίου, Ανδριά-

νας Αλεβίζου – Κουκουβίνου (φωτό).

Σ
τα 600 εκατ. ευρώ ανέρχεται
και για την τρέχουσα προ-
γραμματική περίοδο του

ΕΣΠΑ η ευρωπαϊκή χρηματοδότηση
για την κατασκευή μονάδων ανά-
κτησης και ανακύκλωσης. Με αυτό
το δεδομένο η κοινοτική ενίσχυση
για τη διαχείριση απορριμμάτων
μπορεί να φθάσει στο 85% και το
υπόλοιπο να καλυφθεί από άλλες
πηγές χρηματοδότησης. Σημειωτέ-
ον ότι το ποσόν των 600 εκατ. ευρώ
παραμένει σταθερό σε σχέση με την προηγούμενη προγραμματική περίοδο. 

Έτσι, «μέσα στο επόμενο εξάμηνο θα υπογραφούν οι συμβάσεις για την κατασκευή των μεγά-
λων μονάδων του Ανατολικού και του Δυτικού τομέα της Θεσσαλονίκης, της Πάτρας, της Λάρι-
σας, της Καβάλας, αλλά και μικρότερων όπως η Άνδρος, η Τήνος κά», δεσμεύτηκε ο γενικός
γραμματέας διαχείρισης αποβλήτων, Μανώλης Γραφάκος (φωτό αριστερά), ενώπιον δημάρχων
στο πλαίσιο της ΔΕΘ. Από την πλευρά του ο υπουργός Περιβάλλοντος Θεόδωρος Σκυλακάκης
(φωτό δεξιά) ενημέρωσε ότι: «Από εκεί που η συντριπτική πλειοψηφία των αποβλήτων ήταν σε
παράνομη διαχείριση, περνάμε σε μια ‘‘state of the art’’ διαχείριση με καινοτόμες μονάδες, που
δεν έχουν να ζηλέψουν τίποτα από αυτές προηγμένων ευρωπαϊκών χωρών». Ο υπουργός Περι-
βάλλοντος υπογραμμίζει ότι με τη συνεργασία της Αυτοδιοίκησης πρέπει να επιτευχθεί η ορθο-
λογική διαχείριση των αποβλήτων, που θα συνδυαστεί με τη μείωση των τελών αποκομιδής και
άρα χαμηλότερα τέλη καθαριότητας για τους δημότες και τους επιχειρηματίες. 

Μέγαρα: Υπεγράφη σύμβαση 500.000 ευρώ
για την επισκευή σχολείων
Στην υπογραφή σύμβασης με τον μειοδότη ανά-

δοχο ύψους 500.000 ευρώ προχώρησε ο δήμαρ-

χος  Μεγαρέων, Παναγιώτης Μαργέτης (φωτό),

για να υλοποιηθούν εργασίες επισκευών και

βελτίωσης των κτηρίων σχολικών μονάδων. «Ο

εργολάβος που σύντομα θα αναλάβει το έργο

ύψους 500.000 ευρώ θα υλοποιήσει εργασίες

αποκατάστασης των ζημιών και φθορών από τη χρήση τόσων ετών, κα-

θώς και εργασίες βελτίωσης των σχολικών αιθουσών σε σχολεία του

δήμου μας που χρήζουν ανάγκης τέτοιων παρεμβάσεων και επι-

σκευών», υπογράμμισε ο δήμαρχος  Μεγαρέων, Παναγιώτης Μαργέτης.

Ευρωπαϊκή χρηματοδότηση ύψους 600 εκατ.
ευρώ για τη διαχείριση απορριμμάτων

Σχολικά εφόδια
προσφέρει 
ο Δήμος Αιγάλεω

Στήριξη στις ευάλωτες οικογένειες ενόψει
της νέας σχολικής χρονιάς προσφέρει ο Δή-
μος Αιγάλεω, διανέμοντας σε όλους τους
ωφελούμενους της Δομής του Κοινωνικού
Παντοπωλείου, δωρεάν πακέτα με σχολικά εί-
δη, τα οποία καλύπτουν τις ανάγκες κάθε μι-
κρού και μεγάλου μαθητή. 

Σχολικά είδη 
στους μαθητές ευάλωτων
νοικοκυριών από 
τον Δήμο Ελληνικού -
Αργυρούπολης

Τη διανομή σχο-
λικών ειδών στους
μαθητές των ευά-
λωτων νοικοκυ-
ριών ξεκίνησε ο
Δήμος Ελληνικού
- Αργυρούπολης.
Πρόκειται για είδη
που είχαν συλλεχ-
θεί στις κοινωνι-
κές δομές του δή-

μου από πολίτες, φορείς και επιχειρήσεις που
ανταποκρίθηκαν στο κάλεσμα του δημάρχου
Γιάννη Κωνσταντάτου (φωτό). «Η στήριξή σας
είναι ανεκτίμητη και αποδεικνύει για ακόμα
μία φορά ότι, ως κοινωνία, έχουμε τη δύναμη
να σταθούμε δίπλα στους συμπολίτες μας σε
δύσκολες στιγμές», σχολίασε ο δήμαρχος ευ-
χαριστώντας όλους όσοι ανταποκρίθηκαν στο
κάλεσμά του. «Η πρωτοβουλία αυτή δίνει την
ευκαιρία στα παιδιά των οικογενειών που δυ-
σκολεύονται οικονομικά να ξεκινήσουν τη
σχολική χρονιά με χαμόγελα και αξιοπρέπεια,
αποδεικνύοντας ότι η αλληλεγγύη και η προ-
σφορά μπορούν να φέρουν θετικά αποτελέ-
σματα στην τοπική μας κοινωνία» δήλωσε ο
αντιδήμαρχος, Κωνσταντίνος Μηνόπουλος,
που ήταν αρμόδιος για τη δράση.

Προχωρούν τα έργα διαχείρισης υδάτων
Οικονομικό απολογισμό για κρατικές παρεμβάσεις στον εκσυγχρο-

νισμό και την αποτελεσματική διαχείριση των υδάτων, μια που το φετι-
νό καλοκαίρι χαρακτηρίστηκε από έντονα φαινόμενα λειψυδρίας, έκα-
νε ο υφυπουργός Εσωτερικών, Βασίλης Σπανάκης (φωτό) στο πλαίσιο
της συνεδρίασης της Επιτροπής Περιβάλλοντος της Βουλής.  Με τα μέ-
χρι στιγμής δεδομένα έχουν αποδοθεί στους δήμους 1,55 δισ. ευρώ
για τη βελτίωση διαχείρισης υδάτων, ποσόν που επιμερίζεται στο 1,17
δισ. ευρώ από το πρόγραμμα «Αντώνης Τρίτσης» και 601,5 εκατ. ευρώ
από το πρόγραμμα «Φιλόδημος Ι».  Τα αποτελέσματα της εξοικονόμη-
σης πόσιμου ύδατος από μείωση διαρροών είναι απτά. «Τα περίπου
58.000.000 κυβικά μέτρα εξοικονόμησης πόσιμου ύδατος ανά έτος, από τη μείωση διαρροών,
αντιστοιχούν στην ετήσια ζήτηση νερού μιας πόλης 600.000 κατοίκων», σχολίασε ο υφυπουρ-
γός Εσωτερικών, Β. Σπανάκης. Ο ίδιος δεσμεύτηκε ότι βρίσκονται σε εξέλιξη πολλά έργα σε όλη
τη χώρα και το υπουργείο Εσωτερικών προχωρά με στοχευμένες παρεμβάσεις, χρηματοδο-
τώντας τους δήμους να υλοποιήσουν έργα.
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Π
ιο... πλούσιοι από 41% έως και
65% έγιναν οι ιδιοκτήτες δια-
μερισμάτων σε ολόκληρη τη

χώρα κατά τα τελευταία πέντε χρόνια
διακυβέρνησης της χώρας από τη Νέα
Δημοκρατία. Αυτό προκύπτει από τη
σύγκριση των τιμών του β΄ τριμήνου του
2024 σε σχέση με το αντίστοιχο χρονικό
διάστημα του 2019, το τέλος του οποίου
συμπίπτει με την αφετηρία της πρωθυ-

πουργίας Μητσοτάκη. Η μείωση
του ΕΝΦΙΑ, η ισχυρή ζήτηση για
διαμερίσματα με σκοπό τη βραχυ-
χρόνια μίσθωση, οι υψηλές απο-
δόσεις των ακινήτων έναντι των
καταθέσεων, τα έργα υποδομής
και η ανάπτυξη της οικονομίας
αποτελούν μερικούς από τους βα-
σικούς λόγους για την εκτίναξη

των τιμών των διαμερισμάτων, η οποία
έχει συμπαρασύρει αναλόγως και τις
άλλες κατηγορίες ακινήτων. 

Με βάση τα στοιχεία της Τραπέζης Ελ-

λάδος, το β΄ τρίμηνο του 2019 οι τιμές των

διαμερισμάτων είχαν διαμορφωθεί στις

64,4 μονάδες, με σημείο αναφοράς τις 100

μονάδες, που αποτελούν τη βάση σύγκρι-

σης του 2007, όταν καταγράφηκε το ιστο-

ρικό υψηλό των τιμών. Το β΄ τρίμηνο του

2024, ο δείκτης τιμών διαμορφώθηκε στις

99,7 μονάδες, καταγράφοντας άνοδο 55%

κατά την τελευταία πενταετία. Η αύξηση

των τιμών των νεόδμητων διαμερισμάτων

από τις 66,3 μονάδες το β΄ τρίμηνο του

2019 έφτασε κατά το φετινό τρίμηνο τις

105,3 μονάδες, ξεπερνώντας το ιστορικό

υψηλό του 2007 και σημειώνοντας άνοδο

κατά 59% σε μια πενταετία. Από την άλλη

πλευρά, τα παλαιά ακίνητα με ηλικία άνω

των 5 ετών, από τις 63,2 μονάδες το 2019

εκτινάχθηκαν στις 96,2 μονάδες φέτος

(αύξηση 52%). Αυτό σημαίνει ότι οι τιμές

των παλαιών διαμερισμάτων υπολείπονται

κατά 3,8% σε σχέση με το ιστορικό υψηλό

του 2007. 

Η Αθήνα αποτελεί τη λοκομοτίβα της

ανόδου των τιμών των διαμερισμάτων, κα-

θώς ο δείκτης από τις 63,7 μονάδες το

2019 ανήλθε στις 105,4 μονάδες το β΄ τρί-

μηνο του 2024, με άνοδο 65%. Το ίδιο πο-

σοστό αύξησης καταγράφουν οι τιμές και

στη Θεσσαλονίκη, καθώς ο δείκτης δια-

μορφώθηκε στις 96,7 μονάδες έναντι 58,7

μονάδων το β΄ τρίμηνο του 2019 (υπολεί-

πονται κατά 3,3% σε σχέση με το ιστορικό

υψηλό του 2007). Στις άλλες μεγάλες πό-

λεις της χώρας καταγράφεται άνοδος των

τιμών κατά 44% (από τις 64,7 μονάδες το β΄

τρίμηνο του 2019 στις 93 μονάδες το αντί-

στοιχο διάστημα του 2024), ενώ στις υπό-

λοιπες πόλεις της χώρας η άνοδος δια-

μορφώνεται στο 41% (από τις 67,8 στις 95,8

μονάδες). 
Ενδεικτικό της εκρηκτικής ανόδου των

τιμών των διαμερισμάτων κατά την τελευ-
ταία πενταετία είναι το συγκριτικό τεστ σε
σχέση με το 1997. Από τη σύγκριση των
στοιχείων της Τραπέζης Ελλάδος προκύ-
πτει ότι το β΄ τρίμηνο του 2019, σε σχέση
με το 1997, οι τιμές εμφανίζονται αυξημέ-
νες κατά 63,7%, ενώ αν συγκριθεί το β΄
τρίμηνο του 2024 με το 1997, η άνοδος των
τιμών στο σύνολο της χώρας διαμορφώ-
νεται στις 255 μονάδες, δηλαδή υψηλότε-
ρα κατά 155%! 

Ποσά από 648,75 έως και 1.297,50 ευρώ θα λάβουν αρκε-

τές χιλιάδες δικαιούχοι του ειδικού εποχικού βοηθήματος

της Δημόσιας Υπηρεσίας Απασχόλησης. 

Οι αιτήσεις γίνονται ηλεκτρονικά μέσω της διεύθυνσης

https://www.gov.gr/ipiresies/ergasia-kai-asphalise/aner-

gia/eidiko-epokhiko-boethema-dypa, ενώ η διαδικασία

υποβολής μέσω των Κέντρων Εξυπηρέτησης Πολιτών ξεκινά

τη μεθεπόμενη Δευτέρα 23 Σεπτεμβρίου. Ο ελάχιστος αριθ-

μός ενσήμων που απαιτείται για τη θεμελίωση λήψης του

βοηθήματος είναι τα 50, για τους οικοδόμους τα 95 και για

τους εργαζόμενους σε τουρισμό και επισιτισμό τα 75. Τα πο-

σά που θα λάβουν οι ωφελούμενοι είναι τα εξής: Οικοδόμοι,

Λατόμοι, Ασβεστοποιοί 960,15 ευρώ, Κεραμοποιοί, Πλινθο-

ποιοί, Αγγειοπλάστες 908,25 ευρώ, Δασεργάτες - Ρητινοσυλ-

λέκτες 908,25 ευρώ, Καπνεργάτες 908,25 ευρώ, Μουσικοί -

μέλη του οικείου επαγγελματικού σωματείου 648,75 ευρώ,

Υποδηματεργάτες 648,75 ευρώ, Μισθωτοί ναυπηγοεπι-

σκευαστικής ζώνης 908,25 ευρώ, Χειριστές εκσκαπτικών,

ανυψωτικών, οδοποιητικών, γεωτρητικών μηχανημάτων

648,75 ευρώ, Ηθοποιοί 648,75 ευρώ, Τεχνικοί κινηματογρά-

φου & τηλεόρασης 648,75 ευρώ, Χειριστές και βοηθοί χειρι-

στών κινηματογράφου 648,75 ευρώ, Ελεγκτές κινηματογρά-

φου & θεάτρου 648,75 ευρώ, Ταμίες κινηματογράφου & θεά-

τρου 648,75 ευρώ, Εργαζόμενοι τουριστικού & επισιτιστικού

κλάδου 648,75 ευρώ, Σμυριδεργάτες 1.297,50 ευρώ, Ταξιθέ-

τες θεάτρου & κινηματογράφου 648,75 ευρώ, Χορευτές - μέ-

λη των οικείων κλαδικών ή ομοιοεπαγγελματικών σωματεί-

ων 648,75 ευρώ και Τεχνικοί απασχολούμενοι σε ζωντανές

οπτικοακουστικές εκδηλώσεις - μέλη των οικείων κλαδικών

ή ομοιοεπαγγελματικών σωματείων 648,75 ευρώ.

Ποιοι θα λάβουν έκτακτο βοήθημα 648,75-1.297,50 ευρώ 

Εκτίναξη της αξίας τα χρόνια διακυβέρνησης
της Νέας Δημοκρατίας 

«Πλουσιότεροι»
κατά 41%-65% 

έγιναν οι ιδιοκτήτες 
διαμερισμάτων 

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com
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Θ
ετικό ήταν το πρόσημο στα οικονο-
μικά αποτελέσματα του Διεθνούς
Αερολιμένα Αθηνών (ΔΑΑ) κατά τη

διάρκεια του πρώτου εξαμήνου του έτους,
καθώς τα συνολικά έσοδα από αεροπορι-
κές δραστηριότητες αυξήθηκαν κατά 42,3

εκατ. ευρώ, σε 293,6
εκατ. ευρώ (σε ποσοστό
+16,8%). 

Κατά την περίοδο Ια-
νουαρίου - Ιουνίου η
επιβατική κίνηση του

αερολιμένα ανήλθε σε
14,01 εκατομμύρια, αυξη-
μένη κατά 16,0% σε σχέση

με τα επίπεδα της αντίστοιχης περιόδου
του 2023, καθώς οι επιβάτες εσωτερικού
και εξωτερικού ξεπέρασαν τα επίπεδα του
2023 κατά 8,6% και 19,5% αντίστοιχα. 

Τα επίπεδα επιβατικής κίνησης που κα-
ταγράφηκαν είναι ενδεικτικά της σταθερά
ισχυρής ζήτησης για αεροπορικά ταξίδια,
με τη δυναμική των τριών πρώτων μηνών
του έτους να συνεχίζεται και κατά τη θερι-

νή περίοδο. Η ισχυρή τάση της επιβατικής
κίνησης επιβεβαιώνει την επιτυχημένη
στρατηγική του ΔΑΑ για την ανάπτυξη του
δικτύου εξυπηρετούμενων προορισμών
και της επιβατικής κίνησης, την ελκυστι-
κότητα της Αθήνας ως προορισμού, κα-
θώς και την υγιή δυναμική των ταξιδιών
αναψυχής.

Σε ό,τι αφορά τα έσοδα από μη αεροπο-
ρικές δραστηριότητες, έφτασαν στα €70,2
εκατ., υψηλότερα κατά 19,2% σε σύγκριση
με το αντίστοιχο διάστημα του ’23 (από τα
59 εκατ.), γεγονός που οφείλεται στη ση-
μαντική ενίσχυση των εσόδων από τις εμ-
πορικές δραστηριότητες που αυξήθηκαν
με ταχύτερο ρυθμό από την αύξηση της

επιβατικής κίνησης, ως αποτέλεσμα της
μεγαλύτερης ποικιλίας σε επίπεδο εμπο-
ρικών brands και νέων concept, σε συν-
δυασμό με την επίτευξη επιτυχημένων
εμπορικών συμβάσεων. 

Πόσα ήταν τα λειτουργικά έξοδα
Όσον αφορά τις υπηρεσίες στάθμευσης

οχημάτων, η αύξηση των εσόδων ήταν,
επίσης, μεγαλύτερη της αύξησης της κί-
νησης, κυρίως λόγω της αυξημένης κίνη-
σης των επιβατών με τελικό προορισμό
την Αθήνα, της στοχευμένης προσαρμο-
γής των τιμών σε συνδυασμό με την απο-
τελεσματική διαχείριση των χώρων στάθ-
μευσης.

Αναφορικά με τα λειτουργικά έξοδα της
εξεταζόμενης περιόδου, ανήλθαν σε
€102,7 εκατ., αυξημένα κατά €16,1 εκατ. ή
18,6% σε σχέση με το προηγούμενο έτος.
Οι αποσβέσεις για τους πρώτους έξι μήνες
του έτους ανήλθαν σε €39,6 εκατ. αυξη-
μένες κατά €1,7 εκατ. σε σχέση με τα
€37,9 εκατ. της αντίστοιχης περιόδου του
προηγούμενου έτους. Τα καθαρά χρημα-
τοοικονομικά έξοδα ανήλθαν σε €24,4
εκατ., υψηλότερα κατά €4,8 εκατ., ή 24,6%
σε σχέση με το 1ο εξάμηνο 2023.

Τα κέρδη προ φόρων ανήλθαν σε
€126,9 εκατ. έναντι €107,3 εκατ. το 1ο
εξάμηνο του 2023. Οι φόροι εισοδήμα-
τος αυξήθηκαν κατά €6,9 εκατ. ή 29,9%
σε €29,9 εκατ. το 1ο εξάμηνο του 2024
από €23,0 εκατ. το 1ο εξάμηνο του 2023.
Ως εκ τούτου, τα Κέρδη Μετά από Φό-
ρους του 1ου εξαμήνου 2024 ανήλθαν σε
€97,1 εκατ.,  ήτοι €12,8 εκατ. υψηλότερα
από την αντίστοιχη περίοδο του προ-
ηγούμενου έτους.

Το ποσό αφορά τις αεροπορικές δραστηριότητες, 
ενώ περισσότερα κατά 11 εκατ. ήταν τα έσοδα 

από τις μη αεροπορικές δραστηριότητες 

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου

Διευρύνεται η συνεργασία της ΔΥΠΑ με τη Huawei, η
οποία αφορά σε έναν δεύτερο κύκλο της δράσης
«Women in Tech», δράση που αποσκοπεί στην αναβάθ-
μιση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού και ειδι-
κά των άνεργων γυναικών, αλλά και στη μείωση του ψη-
φιακού χάσματος στη χώρα μας. 

Η ΔΥΠΑ αναλαμβάνει πρωτοβουλίες για την ενδυνά-
μωση της ψηφιακής ωριμότητας των πολιτών, ώστε να
στηρίξει την ένταξή τους σε θέσεις με ποιοτικά χαρα-
κτηριστικά και να διευρύνει τη δεξαμενή ταλέντων για
τις επιχειρήσεις που δηλώνουν δυσκολία εύρεσης κα-
τάλληλα καταρτισμένου εργατικού δυναμικού. 

«Δύο στους τρεις ανέργους είναι γυναίκες και η ΔΥΠΑ
επενδύει συνεχώς σε νέες, στοχευμένες δράσεις για
την εργασιακή επανένταξή τους. Σε αυτό το πλαίσιο εν-

τάσσεται και ο νέος κύκλος του προγράμματος “Women
in Tech” με τη Huawei. 

Στόχος μας, να υλοποιούμε προγράμματα που ενδυ-
ναμώνουν τις άνεργες γυναίκες με νέες δεξιότητες και

τις προετοιμάζουν για επαγγελματικές ευκαιρίες σε ει-
δικότητες με μεγάλη ζήτηση στην αγορά εργασίας. Το
πρόγραμμα θα ανοίξει καινούργιες προοπτικές απα-
σχόλησης για γυναίκες, οι οποίες θα έχουν την ευκαιρία
να αναβαθμίσουν τις ψηφιακές δεξιότητές τους και να
εμπλουτίσουν το βιογραφικό τους με γνώσεις που είναι
περιζήτητες από τις επιχειρήσεις του κλάδου Τεχνολο-
γιών Πληροφορικής και Επικοινωνιών. Η ΔΥΠΑ συνεχί-
ζει να συνεργάζεται με κολοσσούς της τεχνολογίας για
τη μείωση του ψηφιακού χάσματος και την κάλυψη των
αναγκών των επιχειρήσεων για κατάλληλα καταρτισμέ-
νο προσωπικό», τόνισε ο Διοικητής της ΔΥΠΑ, Σπύρος
Πρωτοψάλτης. Το πρόγραμμα απευθύνεται σε 500
άνεργες γυναίκες.

Ρ. Σαβ. 

ΔΥΠΑ και HUAWEI ενώνουν ξανά τις δυνάμεις τους στον 2ο κύκλο της δράσης «Women in Tech»

ΔΙΕΘΝΗΣ ΑΕΡΟΛΙΜΕΝΑΣ ΑΘΗΝΩΝ

Τα έσοδά του 
αυξήθηκαν 
στο εξάμηνο 
κατά 42,3 εκατ.
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Η
αναζήτηση εργαζομένων έχει γίνει
πλέον ο μόνιμος βραχνάς των εται-
ρειών. Έξι στις δέκα επιχειρήσεις

αυτήν τη στιγμή έχουν κάποια αγγελία
αναρτημένη και αναζητούν εργαζόμενους.
Μοιραία λοιπόν κάποιος αναρωτιέται «γιατί
έχουμε ανεργία 9,9%, αφού υπάρχουν τό-
σες κενές θέσεις εργασίας;» Το πρόβλημα
επομένως δεν είναι τόσο απλό και απαντή-

σεις προσπαθεί να δώσει έρευνα του
Εθνικού Κέντρου Τεκμηρίωσης και
του Συνδέσμου Εξαγωγέων που
απευθύνθηκαν σε 1.600 επιχειρήσεις
σε όλη τη χώρα. 

Το πρώτο συμπέρασμα είναι ότι το
63% των επιχειρήσεων ψάχνει εργα-
ζόμενους είτε για να καλύψει υπάρ-
χουσες ανάγκες είτε για να ενισχύσει

την ανάπτυξη της εταιρείας. Το 52,4% ανα-
ζητάει προσωπικό λόγω αύξησης των πω-
λήσεων (33%), αλλά και λόγω της έγκρισης
μίας χρηματοδότησης (19,4%). 

Ως δεύτερο αίτιο αναζήτησης αναδει-
κνύεται η αναπλήρωση προσωπικού λόγω
αποχωρήσεων (36,2%), ενώ μόνο το 11,3%
των επιχειρήσεων αναζητάει προσωπικό
για την κάλυψη προσωρινών ή εποχικών
αναγκών. 

Τα χαρακτηριστικά των εργαζομένων
Το μεγαλύτερο τμήμα των επιχειρήσεων

-το 43,4%- αναζητεί επαγγελματίες υψη-
λής εξειδίκευσης, δηλαδή επιστήμονες
πληροφορικής, οικονομολόγους, μηχανι-
κούς και εργαζόμενους σε ανάλογους άλ-
λους ειδικούς τομείς, ενώ το 29,6% αναζη-

τεί ανειδίκευτους εργάτες. Παράλληλα η
πλειονότητα των επιχειρήσεων αναζητά
προσωπικό με προϋπηρεσία έως 5 έτη και
δίνει μισθό έως 1.500 ευρώ μεικτά, ενώ οι
θέσεις εργασίας που προσφέρουν 3 στις 4
επιχειρήσεις απευθύνονται εξίσου σε γυ-
ναίκες και άντρες. 

Τι προσφέρουν οι εταιρείες
Το 52% των επιχειρήσεων στην αγγελία

που καταχωρεί αναφέρει την απόκτηση
εμπειρίας και το χτίσιμο του βιογραφικού
ως το βασικότερο προσφερόμενο κίνητρο
για να γίνει ελκυστική η δική τους θέση ερ-
γασίας, ενώ το δεύτερο πιο βασικό κίνητρο

είναι οι απολαβές, οι οποίες καταγράφον-
ται ως αυξημένες από το 44,5% των επιχει-
ρήσεων. Επίσης το 75,9% των επιχειρήσε-
ων δηλώνει ότι προσφέρει εκπαίδευση
στους εργαζόμενους, ένα μέγεθος που
αυξάνει όσο μεγαλώνει και ο αριθμός των
εργαζομένων. 

Συγκεκριμένα, 99,3% των μεγάλων επι-
χειρήσεων προσφέρει εκπαίδευση, όπως
κάνει και το 81,3% των ΜμΕ, καθώς επίσης
και 66,5% των πολύ μικρών επιχειρήσεων.
Αξίζει να σημειωθεί ότι και το είδος της εκ-
παίδευσης αλλάζει ανάλογα με το μέγεθος
της επιχείρησης. 

Οι μεγάλες επιχειρήσεις προσφέρουν

ποικίλες μορφές εκπαίδευσης που προέρ-
χεται από τα υφιστάμενα στελέχη αλλά και
από εξωτερικούς συνεργάτες, ενώ οι πολύ
μικρές επιχειρήσεις προσφέρουν κυρίως
εμπειρική εκπαίδευση από το υφιστάμενο
προσωπικό.

Δυσκολίες εύρεσης 
προσωπικού και οι αιτίες τους

Το 76,7% των επιχειρήσεων, ανεξαρτή-
τως μεγέθους, δηλώνει ότι αντιμετωπίζει
δυσκολία στην εύρεση προσωπικού. Κύριοι
παράγοντες θεωρούνται η απουσία κατάλ-
ληλων δεξιοτήτων ή η έλλειψη προϋπηρε-
σίας και η απουσία ενδιαφέροντος από με-
ριάς των υποψηφίων. Τα αποτελέσματα αυ-
τά ακολουθούν εν γένει τα αποτελέσματα
άλλων ερευνών σε Ελλάδα και εξωτερικό.
Το 56,7% των επιχειρήσεων εκτιμά ότι χρει-
άζεται καλύτερη και αποτελεσματικότερη
σύνδεση εκπαιδευτικών φορέων και επι-
χειρήσεων, ενώ συνολικά εκτιμούν πως
παρεμβάσεις τόσο στον τομέα της εκπαί-
δευσης (πχ ενίσχυση τεχνικής εκπαίδευ-
σης ανώτερου επιπέδου, αποτελεσματική
σύνδεση ΑΕΙ με επιχειρήσεις, αλλαγή πλαι-
σίου πρακτικής άσκησης) όσο και οικονο-
μικής φύσεως (πχ μείωση εργοδοτικών ει-
σφορών, γρηγορότερη έγκριση χρηματο-
δότησης) αναμένεται να βελτιώσουν το
πλαίσιο απασχόλησης. 

Σε γενικές γραμμές, οι μικρές επιχειρή-
σεις επιθυμούν κυρίως παρεμβάσεις οικο-
νομικής φύσης, ενώ οι μεγάλες εταιρείες
προτάσσουν παρεμβάσεις στον τομέα της
εκπαίδευσης.

του Κωνσταντίνου
Δαυλού
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Έξι στις δέκα εταιρείες 
βάζουν αγγελίες 
και δεν βρίσκουν 

εργαζόμενους

Οι ΜμΕ θεωρούν ότι με παρεμβάσεις στο μη μισθολογικό 
κόστος θα μπορέσουν να κάνουν περισσότερες 

προσλήψεις, ενώ οι μεγάλες επιχειρήσεις θέλουν σύνδεση 
της αγοράς με την εκπαίδευση
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Δ
εν είναι η πρώτη φορά που η

ΑΑΔΕ στρέφει την προσοχή της

προς τους influencers και γενι-

κώς στους ανθρώπους που έχουν υπερ-

προβολή στα κοινωνικά δίκτυα, καθώς η

παρουσία τους αυτή τους αποφέρει ση-

μαντικά κέρδη. Ειδικά μέσα από το Tik-

Tok του οποίου οι χρήστες όλο και αυξά-

νονται, τα κέρδη που αποκομίζει ένας δημιουρ-

γός περιεχομένου μπορεί να φτάσουν ακόμη και

τις 34.000 τον μήνα, χωρίς να υπολογίζονται όλοι

οι τρόποι με τους οποίους η πλατφόρμα επιβρα-

βεύει τους καλούς TikTokers. Άλλωστε οι πωλή-

σεις προϊόντων μέσω του διαδικτύου που γίνεται

παράλληλα με την προβολή του είναι ένας άλλος

τρόπος εσόδων, που όμως πρέπει να περνά μέσα

από τη φορολογική έναρξη εργασιών, η οποία θα

πρέπει να τηρεί όλες τις

προβλεπόμενες διαδικα-

σίες (ΦΠΑ, myData, φόρος

εισοδήματος κλπ). 

Μόλις πρόσφατα -κατά

το δεύτερο δεκαήμερο του

Αυγούστου- η ΑΑΔΕ κατέ-

γραψε σημαντικό αριθμό

φυσικών προσώπων που

έκαναν πωλήσεις μέσω ίν-

τερνετ, χωρίς να έχουν κα-

μία φορολογική παρουσία, τα δε ποσά ήταν ιλιγ-

γιώδη και ξεπερνούσαν για δύο μόνο περιπτώ-

σεις τις 350.000 ευρώ, με τον ΦΠΑ που δεν είχε

αποδοθεί να αγγίζει τις 90.000 ευρώ. 

Έτσι οι TikTokers και γενικώς οι influencers γί-

νονται όλο και συχνότερα στόχος ελέγχων, με την

ΑΑΔΕ να έχει συστήσει μια ειδική ολιγομελή ομά-

δα, που ανήκει στη Διεύθυνση Επιχειρησιακού

Σχεδιασμού Ελέγχων (ΔΙΕΣΕΛ) και ονομάζεται

Τμήμα Προτεραιοποίησης Υποθέσεων Ελέγχου

και Ανίχνευσης Τάσεων Παραβατικότητας. Στο μι-

κροσκόπιο αυτών των ειδικών ελεγκτών βρίσκον-

ται οι διαφημιστικές συνεργασίες, οι χορη-

γίες και οι πωλήσεις προϊόντων, καθώς επί-

σης και τα «δώρα» που δίνει με διάφορες

ονομασίες η κάθε πλατφόρμα. Για παρά-

δειγμα, το TikTok διαθέτει πολλά ενσωμα-

τωμένα εργαλεία μέσω των οποίων γίνονται

πληρωμές και εικονικά «δώρα», ενώ έχει

και ένα πρόγραμμα -το Creator Fund- το

οποίο απευθύνεται σε χρήστες με τουλάχιστον

10.000 ακόλουθους και 100.000 προβολές σε διά-

στημα 30 ημερών. Μέσα από αυτές τις λειτουργίες

υπολογίζονται τα έσοδα της πλατφόρμας και με-

τατρέπονται σε μετρητά τα οποία αποδίδονται

στον δημιουργό του περιεχομένου. Κάπως έτσι,

τα δώρα μπορούν να ξεκινούν από χαμηλά και να

κυμαίνονται από 20 έως 300 δολάρια, όμως όσο

αυξάνονται οι ακόλουθοι, τα live και εκείνοι που

παρακολουθούν, τα ποσά

μπορούν να ξεπεράσουν τις

30.000 ευρώ σε έναν μήνα.

Άλλα «κρυφά» έσοδα
Η ΑΑΔΕ, εκτός από τις

απλές φορολογικές παρα-

βάσεις, παρακολουθεί και

άλλους τρόπους έμμεσων

κερδών όπως είναι οι αγορές

προϊόντων, τα ταξίδια και τα

ακίνητα, αλλά και ο γενικότερος τρόπος ζωής τον

οποίο προβάλλουν στα προφίλ τους οι influencers,

προκειμένου να αποκρυσταλλωθεί ποια είναι τα

αληθινά έσοδα, οι συναλλαγές και οι πωλήσεις

προϊόντων και υπηρεσιών. Έτσι, ελέγχονται φωτο-

γραφίες, αναρτήσεις στα social media, ταξίδια και

οχήματα που χρησιμοποιούνται στις διάφορες φω-

τογραφίσεις και τα βίντεο, τα οποία μπορεί να απο-

καλύψουν κρυφές αγορές ή και κρυφές συνεργα-

σίες και χορηγίες. Επιπλέον, με τη χρήση σύγχρο-

νων εργαλείων, στο μικροσκόπιο μπαίνουν και οι

τραπεζικές κινήσεις και καταθέσεις.

του Κωνσταντίνου
Δαυλού

Η μεταποίηση σημαντικός παράγοντας ανάπτυξης
Πρόβλεψη για συνέχιση της αυξητικής πορείας του ΑΕΠ και για το

τρίτο τρίμηνο κάνει η ανάλυση που δημοσιοποίησε η Εθνική Τράπεζα,

στηριζόμενη στους πρόδρομους δείκτες. Είναι σημαντικό ότι κατά το

δεύτερο τρίμηνο η μελέτη διακρίνει τη νέα σημαντική αύξηση των

αποθεμάτων των επιχειρήσεων, η οποία συνεισέφερε κατά 3,8 ποσο-

στιαίες μονάδες στην ετήσια αύξηση του ΑΕΠ, από 2,7 ποσοστιαίες

μονάδες το α’ τρίμηνο. Τα στοιχεία από την πλευρά της παραγωγής

αποκαλύπτουν τον σημαντικό ρόλο της βιομηχανίας στην αύξηση της

Ακαθάριστης Προστιθέμενης Αξίας (ΑΠΑ). Τη μεγαλύτερη συνεισφο-

ρά σε αυτό το μέγεθος είχαν η μεταποίηση καθώς και οι κλάδοι εξο-

ρύξεων και παροχής ενέργειας, ενώ το μερίδιο της βιομηχανίας στο

συνολικό επίπεδο της ΑΠΑ αυξήθηκε στο ιστορικό υψηλό του 16,3%. 

Κάτι τρέχει με τα τσιγάρα
Δεν είμαι ειδικός στο θέμα, όμως μου φαίνεται ότι κάποια στιγμή χρειάζε-

ται παρέμβαση στο εμπόριο τσιγάρων. Και θα σας πω γιατί. Από τη μία οι

περιπτεράδες αρνούνται να πουλήσουν τσιγάρα σε όσους θέλουν να πλη-

ρώσουν με κάρτα. Γιατί; Διότι η φορολογία έχει τέτοια διάρθρωση που κα-

ταλήγουν να έχουν κέρδος μερικά λεπτά, τα οποία τους παίρνει η συνδρο-

μή της κάρτας. Από την άλλη, η χώρα μας κάθε χρόνο έχει όλο και μεγαλύ-

τερο ποσοστό παράνομων τσιγάρων. Έκθεση της KPMG δείχνει ότι το 2023

καπνίσατε (εγώ όχι) 23,7% παράνομα τσιγάρα, δηλαδή τρεις μονάδες υψη-

λότερα από το 2022. Σε απόλυτους αριθμούς καπνίσατε (είπαμε, εγώ όχι)

3,5 δισ. παράνομα τσιγάρα όταν σε όλη την Ευρώπη ήταν 35 δισ. Δηλαδή το

8% και των 27 χωρών της ΕΕ. Τα χαμένα χρήματα για το κράτος υπολογίζον-

ται σε 624 εκατομμύρια.

Ήταν κλειστό; Απόδειξη!
«Σαφάρι» ξενικά η ΑΑΔΕ για να δει τι γίνεται με τα κλειστά διαμερί-

σματα και σπίτια σε όλη τη χώρα, που υπολογίζονται στις 600.000. Μέ-

χρι τώρα αυτό δεν ήταν προτεραιότητα της Αρχής, όμως τώρα που θα

υπάρξει απαλλαγή από φόρους για τρία χρόνια, το κράτος δεν θέλει

να το πιάσουν κότσο αυτοί που νοίκιαζαν κρυφά τα σπίτια τους. Δηλα-

δή, άμε τα δήλωναν κλειστά και άρα δεν πλήρωναν δημοτικά τέλη και

το ακίνητο εξαιρούνταν από τον σχηματισμό τεκμηρίου, άμε τώρα θα

διεκδικήσουν φοροαπαλλαγή για το ενοίκιο από το συγκεκριμένο

ακίνητο και θα το τσεπώσουν αφορολόγητο. Έτσι, το επόμενο διάστη-

μα ξεκινά μια πολύ απλή διασταύρωση: Τα κενά (ή «κενά») ακίνητα θα

ελεγχθούν με βάση τα στοιχεία του ΔΕΔΔΗΕ και έτσι θα φανεί αν

υπήρχε ηλεκτρική κατανάλωση στο ακίνητο. Επίσης θα διασταυρω-

θούν και οι καταναλώσεις νερού. 

Μη με ρωτήσετε τι θα γίνει στη συνέχεια, καθώς αυτό δεν το ξέρω. 

Η λειψυδρία φέρνει αλλαγές
Αλλαγές στη διαχείριση του νερού ετοιμάζει η κυβέρνηση, καθώς θα προ-

χωρήσει σε συγχωνεύσεις των διάσπαρτων δημοτικών εταιρειών ύδρευ-

σης, οι οποίες σε μερικές περιπτώσεις είναι τόσο μικρές που δεν μπορούν

να αντιμετωπίσουν τις ανάγκες που έχουν δημιουργηθεί. Ούτε για την

ύδρευση και την αντιμετώπιση της λειψυδρίας, αλλά ούτε και για την προ-

στασία του νερού, το οποίο στην περιφέρεια χάνεται λες και περνάει μέσα

από σουρωτήρι. Βασική αιτία σε πολλές περιπτώσεις είναι τα χρέη τους,

για αυτό και θα υπάρξει διακανονισμός για το 75% των οφειλών προς τη

ΔΕΗ. Από εκεί και πέρα οι πάροχοι θα μειωθούν στο ένα τέταρτο των σημε-

ρινών, η ΕΥΔΑΠ θα αναλάβει όλη την Αττική, την Κορινθία, τη Βοιωτία και

τη Φωκίδα, η ΕΥΔΑΘ θα επεκταθεί και στη Χαλκιδική, ενώ στην υπόλοιπη

χώρα θα υπάρξει ένας πάροχος ανά περιφερειακή ενότητα.

Στο μικροσκόπιο ειδικής ομάδας
βρίσκονται οι influencers που

μπορεί να κερδίζουν ιλιγγιώδη
ποσά μέσα από «δώρα» ή για 

την προβολή και πώληση
καταναλωτικών προϊόντων

Η ΑΑΔΕ καλεί
τους TikTokers
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Η
εταιρεία Eurobank
Ergasias Υπηρε-
σιών και Συμμετο-

χών Ανώνυμη Εταιρεία
ανακοίνωσε ότι την Πέμπτη
12 Σεπτεμβρίου 2024 αρχί-
ζει η διαπραγμάτευση στο
Χρηματιστήριο Αθηνών
των 12.337.225 νέων κοι-
νών ονομαστικών άυλων
μετοχών της εταιρείας, που
προέκυψαν από την πρό-
σφατη αύξηση του μετοχι-
κού κεφαλαίου της κατά το
ποσό των 2.714.189,50 ευ-
ρώ συνεπεία άσκησης δι-
καιωμάτων προαίρεσης
αγοράς μετοχών από 221
δικαιούχους, μέλη της διοίκησης και του προσωπικού της
εταιρείας και των συνδεδεμένων με αυτήν εταιρειών κατά
την έννοια του άρθρου 32 του ν. 4308/2014, σε τιμή διάθε-
σης 0,23 ευρώ ανά μετοχή, σύμφωνα με την από 28/7/2020

απόφαση της Τακτικής Γενικής Συνέλευσης των μετόχων
της εταιρείας και τις σχετικές από 25/6/2021, 23/7/2021,
15-16/12/2022, 31/5/2023, 27/6/2023, 31/7/2023 και
28/6/2024 αποφάσεις του Διοικητικού Συμβουλίου της.

Συμφωνία Genesis Pharma
με Santhera
Pharmaceuticals

Η Genesis Pharma ανακοίνωσε αποκλει-
στική εμπορική συμφωνία με τη Santhera
Pharmaceuticals για το vamorolone (βαμο-
ρολόνη), που ενδείκνυται για τη θεραπεία
της μυϊκής δυστροφίας Duchenne (DMD),
σε 20 αγορές στην Κεντρική και Ανατολική
Ευρώπη. Πρόκειται για μια στρατηγική συ-
νεργασία που αποσκοπεί να καλύψει ανεκ-
πλήρωτες θεραπευτικές ανάγκες, επιτρέ-
ποντας στην Genesis Pharma να διαθέσει
τη βαμορολόνη σε Ελλάδα, Κύπρο, Μάλτα,
Ρουμανία, Βουλγαρία, Σλοβενία, Κροατία,
Πολωνία, Τσεχία, Ουγγαρία, Σλοβακία, Λι-
θουανία, Λετονία, Εσθονία, Σερβία, Βόρεια
Μακεδονία, Βοσνία/Ερζεγοβίνη, Μαυρο-
βούνιο, Αλβανία και Κόσοβο.

Autohellas: Αύξηση 18,6%
στα καθαρά κέρδη 
στο α’ 6μηνο 

Ο Όμιλος Autohellas ανακοίνωσε τα απο-
τελέσματα του πρώτου εξαμήνου του 2024,
με τον ενοποιημένο κύκλο εργασιών να
ανέρχεται σε 473,2 εκατ. ευρώ έναντι 476,8
εκατ. ευρώ το πρώτο εξάμηνο του 2023. Τα
ενοποιημένα κέρδη προ φόρων (ΕBT) για το
πρώτο εξάμηνο του 2024 ανήλθαν σε 42,3
εκατ. ευρώ έναντι 40,1 εκατ. ευρώ την αντί-
στοιχη περσινή περίοδο, παρουσιάζοντας
αύξηση 5,4%, ενώ τα ενοποιημένα κέρδη
μετά φόρων διαμορφώθηκαν σε 37 εκατ.
ευρώ έναντι 31,2 εκατ. ευρώ την αντίστοιχη
περσινή περίοδο, παρουσιάζοντας αύξηση
18,6%. Αντίστοιχα τα ενοποιημένα κέρδη με-
τά από φόρους και δικαιώματα μειοψηφίας
ανήλθαν σε 34,3 εκατ. ευρώ έναντι 27,2
εκατ. ευρώ την αντίστοιχη περσινή περίοδο
παρουσιάζοντας αύξηση 26%.

Eurobank: Στις 12/9 η διαπραγμάτευση των μετοχών
από άσκηση δικαιωμάτων προαίρεσης

Σε μια περίοδο που οι ελληνικές επιχειρήσεις
στοχεύουν να ενισχύσουν την εξωστρέφειά
τους, η Attica Bank παρουσιάζει το νέο χρημα-
τοδοτικό προϊόν Attica Export σε συνεργασία
με τον ΣΕΒΕ και την Export Credit Greece, το
οποίο καλύπτει τις αυξανόμενες ανάγκες ρευ-
στότητας των επιχειρήσεων που δραστηριο-
ποιούνται στις διεθνείς αγορές, με ευνοϊκούς
όρους και fast track διαδικασίες αξιολόγησης,
έγκρισης και εκταμίευσης. Το Attica Export
απευθύνεται σε επιχειρήσεις με κύκλο εργα-
σιών άνω των 2.500.000 ευρώ και εξαγωγική

δραστηριότητα άνω του 10% του κύκλου εργασιών κατά την προηγούμενη διετία. Το ύψος της χρηματοδότησης φτά-
νει έως 1.000.000 ευρώ με εξαιρετικά ανταγωνιστικό κυμαινόμενο επιτόκιο και ταχείες διαδικασίες έγκρισης.

Αύξηση πωλήσεων από όλες τις δραστηριότητες, υποστηρι-
ζόμενη από όγκο πωλήσεων, σημείωσε ο Όμιλος Fourlis κατά
το α’ εξάμηνο του 2024, με τις ενοποιημένες πωλήσεις να πα-
ρουσιάζουν αύξηση 4,2%, φτάνοντας τα 257 εκατ. ευρώ και τις
πωλήσεις από τη λιανική να αυξάνονται κατά 2,2%, φτάνοντας
τα 245,1 εκατ. ευρώ. Η αύξηση των πωλήσεων υποστηρίχθηκε
κυρίως από τον κλάδο αθλητικών ειδών (καταστήματα Inter-
sport), τη θετική δυναμική στις πωλήσεις του κλάδου ειδών οι-
κιακού εξοπλισμού και επίπλων (καταστήματα ΙΚΕΑ), ενώ ση-
μαντική επίδοση παρουσίασε η νέα λιανική δραστηριότητα του
ομίλου στον τομέα Υγείας και Ευεξίας, Holland & Barrett. Τα
ενοποιημένα έσοδα υποστηρίχθηκαν επίσης από τη σημαντική
αύξηση των εσόδων από τρίτους της Trade Estates.

Προχρηματοδότηση των εξαγωγικών επιχειρήσεων από την Attica Bank

Όμιλος Fourlis: Σημαντική αύξηση κερδοφορίας 
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Ελληνική Τράπεζα: Σημαντικό
ενδιαφέρον στην έκδοση
ομολόγου €100 εκατ.

Η Ελληνική Τράπεζα Δημόσια Εταιρεία Λίμιτεδ
ανακοίνωσε ότι ολοκλήρωσε επιτυχώς την τιμο-
λόγηση έκδοσης ομολόγου Υψηλής Εξοφλητικής
Προτεραιότητας (Senior Preferred) ύψους 100
εκατ. ευρώ στο πλαίσιο του Προγράμματος Έκ-
δοσης Μεσοπρόθεσμων Ομολόγων (EMTN) της
τράπεζας ύψους 1,5 δισ. ευρώ, υπό την προϋπό-
θεση εκπλήρωσης προαπαιτούμενων συνήθων
όρων. 

Το ομόλογο θα εκδοθεί στην ονομαστική του
αξία και θα φέρει σταθερό ετήσιο επιτόκιο ύψους
4%, το οποίο θα καταβάλλεται ετησίως αναδρομι-
κά, αναφέρει η τράπεζα σε σχετική ανακοίνωση
και προσθέτει: «Το σταθερό επιτόκιο θα επανα-
καθορισθεί στις 17 Σεπτεμβρίου 2025. Η ημερο-
μηνία λήξης του ομολόγου θα είναι η 17η Σεπτεμ-
βρίου 2026 με δυνατότητα ανάκλησης στην ονο-
μαστική του αξία στις 17 Σεπτεμβρίου 2025
(2NC1), υπό την προϋπόθεση εκπλήρωσης συγ-
κεκριμένων όρων και τήρησης ισχυόντων κανό-
νων προληπτικής εποπτείας. Ο διακανονισμός θα
πραγματοποιηθεί στις 17 Σεπτεμβρίου 2024 και
το ομόλογο θα εισαχθεί προς διαπραγμάτευση
στην αγορά Euro MTF του Χρηματιστήριου του
Λουξεμβούργου».

Η έκδοση προσέλκυσε σημαντικό ενδιαφέρον
από την επενδυτική κοινότητα, με το συνολικό βι-
βλίο προσφορών να ξεπερνά τα 370 εκατ. ευρώ,
με υπερκάλυψη 3,7 φορές. Η μεγάλη επενδυτική
ζήτηση επέτρεψε τη μείωση της αρχικής ενδει-
κτικής τιμολόγησης ύψους 4,5% κατά 50 μονάδες
βάσης.

Το ομόλογο αναμένεται να πληροί τα κριτήρια
για την ελάχιστη απαίτηση ιδίων κεφαλαίων και
επιλέξιμων υποχρεώσεων (MREL) της τράπεζας
μέχρι τις 17 Σεπτεμβρίου 2025, ημερομηνία ανά-
κλησης, και συνάδει με τη στρατηγική χρηματο-
δότησης της τράπεζας.

Το ομόλογο αναμένεται να αξιολογηθεί σε Ba2
από τους Moody’s Ratings και σε BBB- από τους
Fitch Ratings.

Επιμέλεια: Αμαλία Κάτζου

Νέο ρεκόρ παραγωγής 
για την Energean τον Ιούνιο

Νέο ρεκόρ στην παραγωγή πέτυχε η Energean
plc τον Ιούνιο, φτάνοντας τις 177 χιλιάδες βαρέλια
ισοδυνάμου πετρελαίου την ημέρα, εκ των οποίων
το 84% ήταν σε φυσικό αέριο. Όπως γνωστοποίησε
η διοίκηση της εταιρείας στο πλαίσιο της ανακοίνω-
σης των αποτελεσμάτων του πρώτου εξαμήνου
προς τα χρηματιστήρια του Λονδίνου και του Τελ
Αβίβ, η εξέλιξη αντανακλά κυρίως τη σημαντική
αύξηση της ζήτησης σε φυσικό αέριο κατά τη διάρ-
κεια του θέρους στο Ισραήλ. Συνολικά στο πρώτο
εξάμηνο, η ημερήσια παραγωγή διαμορφώθηκε
στις 146 χιλιάδες βαρέλια ισοδυνάμου πετρελαίου
(82% σε φυσικό αέριο), αυξημένη κατά 38% σε ετή-
σια βάση. 

Τη μη διανομή μερίσματος αποφάσισε
η ΓΣ της EpsilonNet

Τη μη διανομή μερίσματος από το αποτέλεσμα
της χρήσης του 2023 αποφάσισε η Τακτική Γενική
Συνέλευση των μετόχων της EpsilonNet. Επίσης
εξέλεξε τον Γεώργιο Μαρίνο του Διονυσίου και τον
Δημήτριο Γκίνογλου του Εμμανουήλ ως νέα ανε-
ξάρτητα μη εκτελεστικά μέλη του Διοικητικού Συμ-
βουλίου με θητεία μέχρι τις 30/6/2025.

Άμβυξ: Βελτίωση μεγεθών το 2023
Μία ακόμη θετική χρονιά για την Άμβυξ, με αύξηση
των οικονομικών μεγεθών και περαιτέρω βελτίωση
του ισολογισμού της. Ο καθαρός τζίρος αυξήθηκε
κατά +4,7%, τα μεικτά κέρδη κατά +1,5% και η κερ-
δοφορία προ φόρων κατά +7,6%, με σημαντικά τα-
μειακά διαθέσιμα, καθιστώντας την ως την πιο επι-
τυχημένη χρονιά στην ιστορία των 106 ετών λει-
τουργίας της εταιρείας. Ο εμπλουτισμός του χαρτο-
φυλακίου συνεχίστηκε και το 2023 με το Chateau
Minuty, μία ακόμη premium ετικέτα του Οίκου
Moët Hennessy, με τον οποίο διατηρεί συνεργασία
για 106 και πλέον χρόνια, με την προσθήκη του
Fever-Tree, που αποτελεί το No1 brand παγκο-
σμίως στην κατηγορία των premium mixers, με το
brand 400 Conejos του Οίκου Proximo, που αποτε-
λεί το Νο1 100% χειροποίητο mezcal του Μεξικού
και το δημοφιλές schnapps φρούτων Archers, του
Οίκου DeKuyper.

Η Data4 επενδύει 300 εκατ. 
για νέο data center campus
στην Παιανία
Η Data4, κορυφαίος πάροχος data centers στην
Ευρώπη, ανακοίνωσε στο πλαίσιο της εκδήλωσης
Platform Global 2024 την πρώτη μεγάλη επένδυση,
ύψους άνω των 300 εκατομμυρίων ευρώ, για την
ανάπτυξη ενός νέου data center campus στην Παι-
ανία, στην Ανατολική Αττική. Αυτή η επένδυση απο-
τελεί μέρος του επενδυτικού προγράμματος επέ-
κτασης ύψους 7 δισεκατομμυρίων ευρώ στην Ευ-
ρώπη μέχρι το 2030, που στοχεύει να καταστήσει
την Data4 τον κορυφαίο πάροχο data centers στην
Ευρώπη. Η Data4 έχει πανευρωπαϊκή παρουσία και
δραστηριοποιείται σε διάφορες αγορές, όπως Γαλ-
λία, Ιταλία, Ισπανία, Πολωνία, Γερμανία, και πλέον
εισέρχεται στην ελληνική αγορά, η οποία αποτελεί
έναν πολλά υποσχόμενο κόμβο συνδεσιμότητας
στη Μεσόγειο.



Υ
πό ασφυκτικό κλοιό έχουν θέ-
σει οι ελεγκτικές υπηρεσίες
του υπουργείου Ανάπτυξης 26

μεγάλες εταιρείες που συνδέονται με
τη διακίνηση 2.600 προϊόντων, ενώ
την ίδια στιγμή καταγράφονται εν-
θαρρυντικές εξελίξεις στο μέτωπο
των τιμών των τροφίμων και των βα-
σικών ειδών που αφορούν τη διαβίω-

ση των πολιτών. 
Σύμφωνα με όσα

δήλωσε χθες σε τηλε-
οπτική συνέντευξη
στον ΣΚΑΪ ο υπουργός
Ανάπτυξης Τάκης Θε-
οδωρικάκος, οι 26 με-
γάλες εταιρείες που
βρίσκονται υπό έλεγ-

χοι είναι από τον χώρο των σουπερ-
μάρκετ και των προμηθευτών, προ-
κειμένου να διαπιστωθεί αν εφαρμό-
ζουν τα περιοριστικά μέτρα που προ-
βλέπει η νομοθεσία για την αντιμετώ-
πιση της ακρίβειας. Σημείωσε δε ότι
για τέταρτο συνεχόμενο μήνα οι τιμές
έχουν μειωθεί στα τρόφιμα και τα βα-
σικά είδη διαβίωσης κατά 1% με 2% μέ-

σο όρο, παρότι δεν έχουν μειωθεί η
κατανάλωση και ο τζίρος στην αγορά. 

Σχετικά με την τιμή του ελαιόλα-
δου, που αποτελεί το μεγαλύτερο βα-
ρίδι για τον πληθωρισμό των τροφί-
μων, ο κ. Θεοδωρικάκος επισήμανε
ότι η τιμή του αυξήθηκε, καθώς πέρσι
καταστράφηκε η παραγωγή στην
Ισπανία λόγω της κλιματικής κρίσης,
ενώ σε ό,τι αφορά συνολικά τον πλη-
θωρισμό, αναφέρθηκε στην πίεση
που ασκούν οι τιμές του φυσικού αε-
ρίου και της ηλεκτρικής ενέργειας. 

Ειδικότερα για τον ΦΠΑ απάντησε
πως είναι το έσοδο που διασφαλίζει
τη δημοσιονομική σταθερότητα στη
χώρα και πως το οικονομικό επιτε-
λείο κρίνει ότι η μείωσή του θα

oδηγούσε σε απώλεια εσόδων με αμ-
φίβολο αποτέλεσμα στις τιμές. 

Ο κ. Θεοδωρικάκος διαβεβαίωσε
για ακόμη μία φορά ότι η κυβέρνηση
θα συνεχίσει με αμείωτο ρυθμό την
προσπάθεια μείωσης και συγκράτη-
σης των τιμών των αγαθών που περι-
λαμβάνονται στο «καλάθι της καθη-
μερινότητας», παράλληλα με τη δημι-
ουργία ευνοϊκών συνθηκών για την
αύξηση των μισθών και τη δημιουρ-
γία περισσότερων θέσεων εργασίας.
Πρόσθεσε, δε, ότι το στοίχημα στο
υπουργείο Ανάπτυξης είναι η συμβο-
λή σε ένα νέο παραγωγικό μοντέλο
για την Ελλάδα, για βιώσιμη και ισόρ-
ροπη ανάπτυξη σε όλες τις περιφέ-
ρειες της χώρας. Τέλος, προανήγγει-
λε αναδιάρθρωση της βιομηχανικής
πολιτικής μέσω του νέου αναπτυξια-
κού νόμου που σχεδιάζεται και θα
προβλέπει ενίσχυση των παραγωγι-
κών επενδύσεων στον δευτερογενή
τομέα της οικονομίας, με παράλληλο
εκσυγχρονισμό των 20 βιομηχανι-
κών πάρκων, ώστε να δημιουργη-
θούν 20.000 θέσεις εργασίας. 
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μεγάλες εταιρείες- 
«Big Brother» επί 24ώρου
βάσεως σε 2.500 κωδικούς

προϊόντων 

ΨΗΦΙΑΚΗ ΚΑΡΤΑ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Τα… στραβά μάτια 
μόνο για λίγες ημέρες
Σιωπηρή παράταση μερικών ημερών
στην εφαρμογή του μέτρου της Ψηφια-
κής Κάρτας Εργασίας στον τουρισμό και
την εστίαση δίνει το υπουργείο Εργα-
σίας, προκειμένου να προσαρμοστούν οι
υπόχρεες επιχειρήσεις στη νέα πραγμα-
τικότητα. 
Από χθες έγινε υποχρεωτική η επέκταση
της ΨΚΕ στους δύο κλάδους και όπως δή-
λωσε σε τηλεοπτική συνέντευξή της στον
ΣΚΑΪ η υπουργός Εργασίας και Κοινωνι-
κής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως, διευ-
κρίνισε ότι ξεκίνησε η πιλοτική εφαρμο-
γή του μέτρου σε ξενοδοχεία, καταλύμα-
τα, κάμπινγκ, χώρους εστίασης, καφε-
νεία, εστιατόρια και άλλες συναφείς επι-
χειρήσεις των δύο κλάδων. Σημείωσε δε
ότι θα δοθεί «εύλογο χρονικό διάστημα»
στην πιλοτική εφαρμογή του μέτρου προ-
κειμένου να καταγραφούν ζητήματα που
μπορεί να υπάρχουν, αλλά και για να μπο-
ρέσουν να εξοικειωθούν με το μέτρο τόσο
οι επιχειρήσεις όσο και οι εργαζόμενοι. 

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΥΤΙΛΗΝΑΙΟΣ:

«Μεγάλη ευκαιρία 
η έκθεση Ντράγκι»
Ως μεγάλη ευ-
καιρία για την
ενίσχυση της
ανταγωνιστι-
κότητας της
ευρωπαϊκής
οικονομίας και
ιδίως της βιο-
μηχανίας χα-
ρακτηρίζει ο
μεγαλοεπιχειρηματίας Ευάγγελος Μυτι-
ληναίος την έκθεση του Μάριο Ντράγκι
που δημοσιεύτηκε προ 3 ημερών. Σε
ανάρτησή του στον προσωπικό του λογα-
ριασμό στο LinkedIn ο κ. Μυτιληναίος
υπογραμμίζει ότι πολλές από τις προτά-
σεις στην έκθεση του κ. Ντράγκι θα βρουν
θετική ανταπόκριση στη δοκιμαζόμενη
βιομηχανία της Ευρώπης, κυρίως γιατί
αγγίζουν το ζήτημα τoυ κόστους. Ζήτησε
δε από τις κυβερνήσεις της Ευρώπης να
μη δουν την έκθεση ως «πυροτέχνημα»,
ενώ ασκεί αυστηρή κριτική στις Βρυξέλ-
λες, αναφέροντας ότι οι θεωρητικοί οικο-
νομολόγοι έχουν απομακρυνθεί από την
πραγματικότητα και τα οικονομικά της
βιομηχανικής παραγωγής, καλώντας
όλους να διαβάσουν προσεκτικά την έκ-
θεση Ντράγκι.

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Μείωση τιμών 
έως 2% στα τρόφιμα
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Μ
ε εντυπωσιακό τρόπο ξεκίνησε η Εθνική ομάδα
τις υποχρεώσεις της στη νέα εποχή. Το 2/2 απέ-
ναντι σε Φινλανδία, στο «Γεώργιος Καραϊσκά-

κης», και Ιρλανδία στο Δουβλίνο, με 5-0 τέρματα, ήταν η
καλύτερη δυνατή εκκίνηση που θα μπορούσε να φανταστεί
ο Ιβάν Γιοβάνοβιτς για το ξεκίνημά του στον «γαλανόλευ-
κο» πάγκο. Μπροστάρηδες σε αυτό το ιδανικό ξεκίνημα στο
Nations League για την Ελλάδα είναι τα παιδιά… του 2000.
Η «Next Generation» του ελληνικού ποδοσφαίρου είχε ήδη
καταθέσει διαπιστευτήρια σε συλλογικό επίπεδο, ωστόσο

τώρα αναμένεται να κάνουν ένα ακόμα άλ-
μα στην καριέρα τους, αφού πάντα η κατα-
ξίωση μέσω Εθνικής ομάδας δίνει περαιτέ-
ρω «πόντους» στους ποδοσφαιριστές.

Πρώτος και καλύτερος της «γενιάς του
2000», ο Φώτης Ιωαννίδης. Ο επιθετικός
του Παναθηναϊκού (γεννηθείς 10 Ιανουαρί-
ου 2000) για τον οποίο στήθηκε… χορός
εκατομμυρίων αυτό το καλοκαίρι αλλά

φαίνεται να παραμένει στο «τριφύλλι», ηγήθηκε της επιθε-
τικής γραμμής του αντιπροσωπευτικού συγκροτήματος.
Σκοράροντας τρία από τα πέντε τέρματα της Ελλάδας
στους δύο αγώνες, έδειξε ότι είναι ο καλύτερος Έλληνας
ποδοσφαιριστής αυτήν τη στιγμή, δεδομένα άλλωστε πρό-
κειται για τον καλύτερο Έλληνα επιθετικό των τελευταίων
πολλών χρόνων, και η χρηματιστηριακή του αξία εκτινάσ-
σεται κάθε φορά ολοένα και ψηλότερα.

Καταπληκτική ήταν και η παρουσία του Κωνσταντίνου
Κουλιεράκη στις δύο αναμετρήσεις της «γαλανόλευκης»

σε αυτήν τη νέα σεζόν του Nations League. Ο γεννημένος
στις 28 Νοεμβρίου 2000 στόπερ, που ήδη είχε φτάσει σε
υψηλό επίπεδο με τη φανέλα του ΠΑΟΚ, συνεχίζει την κα-
ριέρα του στη Βόλφσμπουργκ και ήδη οι Γερμανοί… τρί-
βουν τα χέρια τους για το απόκτημά τους. Με γκολ στο
πρώτο ματς με τη Φινλανδία και κυριαρχική παρουσία στα
μετόπισθεν και στις δύο αναμετρήσεις, ο «Κούλιε» δείχνει
ότι έχει όλα τα φόντα για να αποτελέσει έναν ελίτ αμυντικό,
όπως αυτοί που διαχρονικά παράγει το ελληνικό ποδό-
σφαιρο, τα επόμενα χρόνια.

Σπουδαία ματς έκανε και ο γεννημένος στις 30 Ιανουα-
ρίου 2002, Χρήστος Τζόλης. Ο ακραίος επιθετικός της
Κλαμπ Μπριζ είχε ήδη κάνει «όργια» την περσινή σεζόν
στη Γερμανία, ενώ και με τη «γαλανόλευκη» δείχνει έτοι-
μος για μεγάλα πράγματα. Το γκολ που πέτυχε στο Δουβλί-
νο δείχνει τη μεγάλη του κλάση και τις ικανότητές του, με
τον Γιοβάνοβιτς προφανώς να… τρίβει τα χέρια του που
τον έχει σε αυτή την κατάσταση διαθέσιμο.

Σημαντική και η παρουσία του Γιάννη Κωνσταντέλια,

γεννημένος στις 5 Μαρτίου 2003, του πιο τεχνίτη Έλληνα
παίκτη της γενιάς του, αν όχι συνολικά αυτήν τη στιγμή. Αν
και δεν ήταν στην αρχική ενδεκάδα του Γιοβάνοβιτς, ο
«Ντέλιας» ήρθε από τον πάγκο για να «γλυκάνει» το παι-
χνίδι της «γαλανόλευκης» και να δώσει το κάτι διαφορετι-
κό στη μεσοεπιθετική γραμμή. Είναι, άλλωστε, ένα από τα
«next big things» του ελληνικού ποδοσφαίρου και για αυ-
τόν επίσης αρκετοί Ευρωπαίοι έχουν αρχίσει να στρώ-
νουν… εκατομμύρια έτσι ώστε να πείσουν τον ΠΑΟΚ να
τον παραχωρήσει.

Θετική εικόνα και υποσχέσεις ότι στο μέλλον θα βοηθή-
σει περισσότερο άφησε και ο Χρήστος Ζαφείρης. Γεννημέ-
νος στις 23 Φεβρουαρίου 2003, ο μέσος της Σλάβια Πρά-
γας που πείστηκε να αγωνιστεί με την Ελλάδα και όχι με τη
Νορβηγία -στης οποίας τις «μικρές» εθνικές ομάδες είχε
ήδη παίξει- αποτελεί ένα πολύ χρήσιμο «εργαλείο» για τη
μεσαία γραμμή. Ικανός να παίξει και στο «8» και στο «6»,
είναι το στιλ ποδοσφαιριστή που ο Γιοβάνοβιτς θέλει να
έχει στις ομάδες του έτσι ώστε να αποτελούν… μετρονόμο
και να ελέγχουν τον ρυθμό.

Η «γαλανόλευκη» έχει την τύχη να διαθέτει κι άλλους
ποδοσφαιριστές της γενιάς του 2000 που «έρχονται» για
να την ενισχύσουν μελλοντικά. Ο μεσοαμυντικός Αντρέας
Ντόη του 2003, o μέσος Σωτήρης Αλεξανδρόπουλος του
2001, ο τερματοφύλακας Χρήστος Μανδάς του 2001 και ο
δεξιός μπακ Γιώργος Βαγιαννίδης του 2001 είναι προφα-
νώς ποδοσφαιριστές που μπορούν μαζί με τους προανα-
φερόμενους να αποτελέσουν το μέλλον του ελληνικού πο-
δοσφαίρου και της Εθνικής ομάδας.

Με ποδοσφαιριστές γεννημένους από
αρχές του 21ο αιώνα και μετά να κάνουν 

τη διαφορά, η Εθνική ομάδα ξεκίνησε 
εντυπωσιακά  το Nations League 

κάνοντας το 2/2 με Γιοβάνοβιτς στον πάγκο

Γράφει 
o Χρήστος
Γιαννούλης

Η Ελλάς του 2000!



Στην Πόλη ο Μπιρτς
Στη Φενέρμπαχτσε θα συνεχίσει την καριέρα

του ο Κεμ Μπιρτς. Ο Καναδός σέντερ, που στο
παρελθόν αγωνίστηκε στον Ολυμπιακό αλλά και
στο ΝΒΑ και την Ισπανία, αποφάσισε να πει το
«ναι» στην τουρκική ομάδα και πλέον θα είναι
κάτοικος Κωνσταντινούπολης. 

Μπαίνει και ο Όσμαν

Ο Παναθηναϊκός Aktor μετά το «μπαμ» με την
απόκτηση του Τσεντί Όσμαν, έχει «κλείσει» το
ρόστερ του. Ένα από τα καλύτερα ρόστερ που εί-
χε στην ιστορία του, κατά γενική ομολογία. Ο
Τούρκος σούπερ σταρ, μαζί με τους Ναν και Λε-
σόρ, είναι οι τελευταίοι που πέρασαν τα εργομε-
τρικά και ενσωματώνονται στην προετοιμασία
των πρωταθλητών Ευρώπης του Αταμάν. 

Ξανά για Φοφανά
Συνεχίζεται το σίριαλ Φοφανά για την ΑΕΚ.

Νέα δημοσιεύματα φέρνουν τον 21χρονο φορ
μια ανάσα από τους «κιτρινόμαυρους». Συγκε-
κριμένα, ρεπόρτερ του Independent αναφέρει
ότι μεταξύ της Ένωσης και της Τσέλσι έχει επι-
τευχθεί συμφωνία για τον δανεισμό του ποδο-
σφαιριστή, αλλά και για πιθανή αγορά του έναντι
20 εκατ. ευρώ μελλοντικά. 

Αγωνία για Μιλουτίνοφ
Έντονη είναι η ανησυχία στις τάξεις του Ολυμ-

πιακού για τη σοβαρότητα του τραυματισμού του
Νίκολα Μιλουτίνοφ. Ο Σέρβος σέντερ μετά τις
πρώτες εκτιμήσεις φέρεται να έχει υποστεί διά-
στρεμμα, υπάρχουν όμως και φόβοι ότι μπορεί
να έχει πειραχτεί ο τένοντας. Αν οι φόβοι επιβε-
βαιωθούν, ο «Μιλού» θα μείνει εκτός για περισ-
σότερο από 1,5 μήνα. 

Σλοβένος ρέφερι στην Τούμπα
Την Κυριακή θα διεξαχθεί το πρώτο ντέρμπι της χρονιάς,

στην Τούμπα, ανάμεσα σε ΠΑΟΚ και Παναθηναϊκό. Η ΚΕΔ

όρισε elite διαιτητή, συγκεκριμένα τον 44χρονο Σλοβένο

Σλάβκο Βίντσιτς. Βοηθοί του οι συμπατριώτες του Κόβα-

σιτς και Κλάντσικ, ενώ τέταρτος θα είναι ο Τσακαλίδης με

VAR τον Φαν Μπόνκελ.
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«Μάγεψε» 
το «Ράλι 

των Θεών»

Υ
ποψήφιος για την προεδρία του
ΣΕΓΑΣ είναι ο Γιάννης Νικολάου,
ως επικεφαλής της πρωτοβουλίας

«Επανεκκίνηση στον ελληνικό στίβο». Ο
Γιάννη Νικολάου, μετά την πολυετή θη-
τεία στην Παγκόσμια Ομοσπονδία του
στίβου δίπλα στον Σεμπάστιαν Κόου αλλά
και το πολυσχιδές φιλανθρωπικό έργο
μέσω του διεθνούς οργανισμού No Fin-
ish Line International, πήρε την πρωτο-
βουλία για τη συγκρότηση μίας νέας ομά-
δας με στόχο να προχωρήσουν μαζί σε
μία επανεκκίνηση του ελληνικού στίβου.

Ήδη έχουν ανακοινωθεί οι πρώτοι 12
υποψήφιοι που συντάσσονται στο πλευρό
του, για να γίνει η επανεκκίνηση στον ελ-

ληνικό στίβο, όπως αναφέρει άλλωστε
και το όνομα του συνδυασμού. Στο πλευ-
ρό του Γιάννη Νικολάου βρίσκονται οι
Χριστίνα Γαλανοπούλου, Αθανασία Καμ-
πύλη, Ιωάννης Κατσάρας, Θεόδωρος Μα-

κρυνιώτης, Ανδρέας Μαυρίδης, Απόστο-
λος Μπεκιράκης, Άλκηστις Μπόζοβιτς,
Δημήτριος Σκαπέτης, Αναστάσιος Τερζό-
πουλος, Νικόλαος Τσώνης, Στέλιος Κο-
πάνου και Κυριάκος Μάγος.

Επιμέλεια:  Χρήστος Γιαννούλης 

«Επανεκκίνηση στον στίβο» θέλει ο Γιάννης Νικολάου

Εντυπωσιακές εικόνες χάρισε σε όλους και φέτος το ΕΚΟ Rally Acropolis.
Νικητής του «Ράλι των Θεών» αναδείχθηκε ο Βέλγος Τιερί Νεβίλ, ενώ με
επιτυχία στέφθηκε και η υπερειδική διαδρομή στην εθνική οδό, στον «Σείριο».
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Γράφει 
η Δήμητρα 

Δάρδα

Η
dream team του ελληνικού θεάματος θα πα-
ρελάσει στη μεγάλη φιλανθρωπική καλλιτε-
χνική βραδιά του «ΤΑΣΕΗ» αφιερωμένη στη

μουσική και τα τραγούδια του ελληνικού κινηματο-
γράφου, σε επιμέλεια και παρουσίαση του Μάκη Δε-
λαπόρτα.

Την Τρίτη 24 Σεπτεμβρίου η μεγαλειώδης παρά-
σταση «Το Ελληνικό Σινεμά τραγουδά…» με τη Φι-
λαρμονική Ορχήστρα Αθηνών και μαέστρο τον Γιώρ-
γο Παγιάτη θα ταξιδέψει το κοινό από τη σκηνή του
Ηρώδειου στη χρυσή εποχή του ελληνικού κινηματο-
γράφου, μέσα από διαχρονικά κομμάτια, υπέροχες
μελωδίες και εξαιρετικές ερμηνείες.

Ένα πρωτόγνωρο λαμπερό τιμητικό αφιέρωμα στο
δικό μας «Χόλιγουντ» και τα εγχώρια μυθικά «αστέ-
ρια», ηθοποιούς και τραγουδιστές που έλαμψαν στο
πανί της μεγάλης οθόνης και άφησαν ανεξίτηλο το
αποτύπωμά τους στις καρδιές όλων μας.

«Ταξίδι στ’ όνειρο»
Στο νοσταλγικό, λαμπερό «ταξίδι» στο παρελθόν,

στο όνειρο, την αγνότητα, στην αγαπημένη εποχή του
ελληνικού σινεμά και στην εγχώρια ιστορία της 7ης
Τέχνης, σαράντα αγαπημένοι καλλιτέχνες διαφορετι-
κής γενιάς θα καταπλήξουν τους θεατές με ερμηνείες
αγαπημένων διαχρονικών σουξέ.

Στη μαγική μελωδική βραδιά, κάτω από τον αθη-
ναϊκό έναστρο ουρανό με τον σολίστ του μπουζου-
κιού Μανώλη Καραντίνη θα τραγουδήσουν (αλφαβη-
τικά) οι Λένα Αλκαίου, Πηνελόπη Αναστασοπούλου,
Γεράσιμος Ανδρεάτος, Μπάμπης Βελισσάριος, Δημή-
τρης Γκοτσόπουλος, Στέλιος Διονυσίου, Λευτέρης
Ελευθερίου, Σόφη Ζαννίνου, Γιάννης Ζουγανέλης,

Θάνος Καληώρας, Χρήστος Κάλλοου, Ελένη Καρακά-
ση, Κρατερός Κατσούλης, Κωνσταντίνα, Βασίλης
Λέκκας, Νίνα Λοτσάρη, Ματθίλδη Μαγγίρα, Μπέσσυ
Μάλφα, Μιχάλης Μαρίνος, Γιάννης Μπέζος, Εβελίνα
Νικόλιζα, Κατερίνα Παπουτσάκη, Παναγιώτης Πε-

τράκης, Σταύρος Σαλαμπασόπουλος και Τάνια Τρύπη.
Special guest η «Βασίλισσα της νύχτας» Ζωζώ Σα-

πουντζάκη, ενώ τιμητική εμφάνιση θα κάνει η διε-
θνώς βραβευμένη τραγουδίστρια και συγγραφέας
Γιοβάννα. Η Ελένη Καστάνη και ο Απόστολος Γκλέ-
τσος θα έχουν φιλικές συμμετοχές, ενώ επί σκηνής θα
βρεθούν και τα μέλη του ΔΣ του ΤΑΣΕΗ, Σπύρος Μπιμ-
πίλας, Κώστας Βενετσάνος, Νικολέτα Βλαβιανού, Κα-
τερίνα Ζαχαριουδάκη, Μαρία Καρακίτσου, Ζαχαρίας
Ρόχας, Δέσποινα Τσολάκη. Συμμετέχουν ακόμη η
Ακαδημαϊκή Χορωδία Νέων Αθηνών και η Παιδική
χορωδία Ι.Ν. Αγίας Βαρβάρας Αργυρούπολης.

Ελληνικό Χόλιγουντ: 
Μυθικά αστέρια στο Ηρώδειο

Την Τρίτη 24 Σεπτεμβρίου 
η μεγαλειώδης παράσταση με dream

team του ελληνικού θεάματος 
στη μεγάλη φιλανθρωπική

καλλιτεχνική βραδιά του «ΤΑΣΕΗ»



ΠΕΜΠΤΗ 12 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL 38

Φεστιβάλ Χίου: 
Τιμές στους Νίκο

Βαφειά - 
Νίκο Σταμπολίδη

Δ
ύο φωτεινές προσωπικότητες της χώρας, ο
εφοπλιστής Νίκος Βαφειάς και ο διευθυντής
του Μουσείου Ακρόπολης Νίκος Σταμπολίδης,

βραβεύτηκαν στο Φεστιβάλ Χίου για την προσφορά τους
στον πολιτισμό. Τις τιμές απένειμε ο περιφερειάρχης
Βορείου Αιγαίου Κωνσταντίνος Μουτζούρης, παρουσία
εκλεκτών καλεσμένων.
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Κωνσταντίνος
Μουτζούρης,
Νίκος
Σηφουνάκης,
Νίκος
Σταμπολίδης,
Matthew Lodge

Ito Coichi, Μιμή Ντενίση, Νινέτα Βαφειά Αλέξανδρος Ζύμνης, Σοφία Βούλτεψη

Νινέτα Βαφειά, Μαρία Χατζηνάσιου, Αγάπη Πολίτη

Μαρία και Νότης Μηταράκης Νινέτα και Νίκος Βαφειάς Γωγώ Αυγερινοπούλου, Δέσποινα Πορτοκάλη Γιώργος και Μαρία Χατζηνάσιου

Σοφία Βούλτεψη, Μιχάλης Μόσχος, Σταμάτης Κριμιζής

Κωνσταντίνος και Δήμητρα Μουτζούρη, Αντώνης Σρόιτερ 

Δέσποινα Πορτοκάλη, Αλέξανδρος Σαρακάκης, Μαρίτα και Γιώργος Μαργαρώνης



Η
οπτική λειτουργία αποτελεί αναπόσπαστο
κομμάτι της υγείας και της ποιότητας
ζωής των παιδιών, ενώ παίζει σημαντικό

ρόλο στη σωματική, νοητική, κοινωνική και συ-
ναισθηματική ανάπτυξή τους. Η όραση επηρεάζει
σημαντικά τις σχολικές επιδόσεις των μαθητών,
καθώς σχεδόν το 80% της μάθησης είναι οπτικο-
ποιημένο. 

Τα παιδιά διαβάζουν, γράφουν, παίζουν και αλ-
ληλοεπιδρούν στο σχολείο, χρησιμοποιώντας τα
μάτια τους. Έτσι, τα αδιάγνωστα προβλήματα
όρασης μπορεί να αποτελέσουν σημαντικό εμπό-
διο στη μάθηση. 

Μελέτες έχουν δείξει ότι τα παιδιά με αδιάγνω-
στες οφθαλμικές παθήσεις δυσκολεύονται να πα-
ρακολουθήσουν και να κατανοήσουν τα μαθήμα-
τα στο σχολείο. Επίσης, είναι πιθανό να διαγνω-
στούν λανθασμένα με διαταραχή ελλειμματικής
προσοχής - υπερκινητικότητας, αφού τα ίδια συ-
χνά δεν γνωρίζουν τι τους συμβαίνει και έτσι
πλήττονται η αυτοεκτίμηση και η συμπεριφορά
τους. Για όλους εκείνους τους λόγους κρίνεται
απαραίτητος ο προληπτικός έλεγχος της όρασης
πριν από την έναρξη της νέας σχολικής χρονιάς.
« Ένας πλήρης παιδοοφθαλμολογικός έλεγχος
συνίσταται για την αξιολόγηση της οπτικής οξύτη-
τας και την αναζήτηση τυχών δυσλειτουργιών που
απειλούν την ανάπτυξη των οφθαλμών και του
οπτικού συστήματος των παιδιών. 

Δεδομένου ότι αρκετές οφθαλμικές καταστά-
σεις μπορεί να είναι ασυμπτωματικές, ο περιοδι-

κός προληπτικός έλεγχος παίζει πρωταρχικό ρό-
λο στην πρώιμη ανίχνευση και έγκαιρη αντιμετώ-
πιση των οφθαλμικών διαταραχών στα παιδιά που
δεν παρουσιάζουν συμπτώματα», αναφέρει ο
oφθαλμίατρος χειρουργός κ. Λάμπρος Λαμπρο-
γιάννης, ειδικός στην Παιδοοφθαλμολογία. 

Επιπλέον, εξίσου σημαντικός είναι ο προληπτι-
κός έλεγχος και για τα παιδιά που έχουν οφθαλ-
μολογικά συμπτώματα, αλλά συνήθως δεν τα αν-
τιλαμβάνονται, δεν τα αξιολογούν ως σημαντικά
ή/και δεν μπορούν να τα περιγράψουν. Τέτοιου εί-
δους συμπτώματα που δεν πρέπει σε καμία περί-

πτωση να αγνοήσουν οι γονείς των μαθητών και
είναι προτεραιότητα να αξιολογηθούν από εξειδι-
κευμένο παιδοοφθαλμίατρο, πριν αρχίσει το σχο-
λείο είναι όταν ένα παιδί: Παρουσιάζει στραβισμό
(αφύσικη - όχι σωστή ευθυγράμμιση των ματιών),
γράφει λοξά, τρίβει συχνά τα μάτια του και τα αι-
σθάνεται «κουρασμένα», παραπονιέται συχνά για
πονοκεφάλους, παρουσιάζει ενόχληση στο έντο-
νο φως (φωτοφοβία ή φωτοευαισθησία), γέρνει
το κεφάλι του όταν θέλει να εστιάσει σε κάτι, κλεί-
νει το ένα του μάτι για να διαβάσει, δεν κρατάει το
σώμα του όρθιο κατά τη διάρκεια της μελέτης, αλ-
λά σκύβει χαμηλά στο γραφείο, δεν κατανοεί εύ-
κολα ό,τι διαβάζει, κρατάει το βιβλίο ή την ψηφια-
κή οθόνη σε πολύ κοντινή απόσταση για να διαβά-
σει, χάνει εύκολα τις σειρές του κειμένου κατά
την ανάγνωση ή παραλείπει λέξεις και αναγκάζε-
ται να ακολουθεί τις γραμμές με το δάκτυλο, κά-
θεται πολύ κοντά στην τηλεόραση ή στον ηλε-
κτρονικό υπολογιστή ή κρατάει πολύ κοντά στο
πρόσωπό του το tablet και το κινητό του, η προσο-
χή του αποσπάται υπερβολικά εύκολα και παρου-
σιάζει δυσκολία συγκέντρωσης.
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Η έγκαιρη διάγνωση
«Η έγκαιρη διάγνωση και σύγχρονη θερα-
πευτική αντιμετώπιση είναι εφικτό να πε-
ριορίσουν τον αντίκτυπο των οφθαλμολο-
γικών διαταραχών στην αναπτυξιακή, εκ-
παιδευτική και κοινωνική πρόοδο των παι-
διών. Ας μην ξεχνάμε ότι τις τελευταίες
δεκαετίες έχει αυξηθεί σημαντικά η συ-
χνότητα των διαθλαστικών ανωμαλιών της
παιδικής ηλικίας (μυωπία, υπερμετρωπία,
αστιγματισμός). Μελέτες έχουν δείξει ότι
το 25% των παιδιών και των εφήβων ηλι-
κίας 6 έως 18 ετών χρειάζονται διορθωτι-
κά γυαλιά, δίχως τα οποία δυσκολεύονται
υπερβολικά στο σχολείο», τονίζει ο κ.
Λαμπρογιάννης.

Λάμπρος Λαμπρογιάννης,
οφθαλμίατρος χειρουργός

Ένας πλήρης παιδοοφθαλμολογικός
έλεγχος συνιστάται για την αξιολόγηση 
της οπτικής οξύτητας και την αναζήτηση
τυχών δυσλειτουργιών 

H σημασία 
του προληπτικού 
ελέγχου των ματιών
των μαθητών
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Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Σήμερα είναι μια πολύ καλή μέρα για

να συνεννοηθείτε, να κλείσετε συμφω-

νίες, να κάνετε μια καλή ομιλία ή να

παρακολουθήσετε ένα σεμινάριο.

Ταύρος
(21/4-20/5)
Για εσάς τους Ταύρους, οι συνθήκες εί-

ναι πολύ καλές αν υπάρξει μια οικονο-

μική συμφωνία. Ίσως βρεθείτε κοντά

στην ολοκλήρωση μιας επαγγελματικής

κατάστασης, που χρειάζεται αμεσότητα

και από εσάς.

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Ο Ερμής ενεργοποιείται με τον Άρη και

σας δίνει οικονομικές ευκαιρίες. Βρί-

σκεστε πλέον σε πολύ δυναμική περίο-

δο, που δεν πρέπει να την αφήσετε

ανεκμετάλλευτη.

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Για εσάς τους Καρκίνους, οι συνθήκες

σήμερα είναι πολύ καλές για να επικοι-

νωνήσετε, να συζητήσετε, να ταξιδέψε-

τε και να κάνετε μια νέα αρχή.

Λέων
(23/7-22/8)
Βρίσκεστε σε μια εσωτερική ανησυχία

εσείς των πρώτων ημερών. Χρειάζεστε

χρόνο για να συνειδητοποιήσετε όλα

εκείνα που σας έχουν συμβεί. Γενικό-

τερα είναι περίοδος περίεργων κατα-

στάσεων, που σας κουράζουν, αλλά και

ενεργοποιούν το πείσμα σας.

Παρθένος
(23/8-22/9)
Είστε αρκετά ευνοημένοι σήμερα,
βρίσκεστε μέσα σε καλές συνθήκες,
ώστε να επικοινωνήσετε, να βρείτε
λύσεις και να ανανεώσετε τις καθη-
μερινές σας συνθήκες.

Ζυγός
(23/9-23/10)
Είναι πολύ θετικό που βρίσκεται στο
δικό σας ζώδιο η Αφροδίτη, όπου λει-
τουργεί πολύ βοηθητικά σε προσωπικό
επίπεδο και όχι μόνο. Κάποια κρυφή
συνάντηση θα σας κάνει αρκετά χα-
ρούμενους και θα σας μεταφέρει λε-
κτικά κάτι που αγνοούσατε.

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Για εσάς τους Σκορπιούς είναι μια αρ-
κετά καλή μέρα να κάνετε κάποιες θε-
τικές σκέψεις και να προχωρήσετε σε
μια ανανέωση των συνθηκών που είχα-
τε έως τώρα.

Τοξότης
(22/11-21/12)
Για εσάς τους Τοξότες, τα πράγματα εί-
ναι αρκετά πολύπλοκα, αλλά είστε σί-
γουρα πιο καλά, με κάποιες υποχρεώ-
σεις που είχατε. Εσείς του πρώτου δε-
καημέρου έχετε μια ένταση και τάση
για σπατάλες.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Είναι πολύ καλή μέρα για εσάς, ιδίως
αν πρέπει να ταξιδέψετε και να βρεθεί-
τε κοντά σε πρόσωπα που σας γεμί-
ζουν θετικότητα. Για όσους ασχολείστε
με πνευματικές εργασίες θα υπάρξει
μια αναγνώριση.

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Για εσάς τους Υδροχόους, η μέρα σας
θα είναι αρκετά έντονη, με τάση υπερ-
βολών τόσο στα επαγγελματικά σας
όσο και στην προσωπική σας ζωή.

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Είναι η μελαγχολία του φθινοπώρου
ή έχετε μια μεγάλη αναστάτωση από
πρόσωπα που σας απογοήτευσαν.
Ίσως απομακρυνθείτε από κάποιο
άτομο και ηρεμήσετε με τη συντρο-
φιά ανθρώπων που βρίσκονται στο
περιβάλλον σας. 
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Η Σελήνη περνά στο ζώδιο του Αιγόκερου, μια θέση
αρκετά οργανωτική και κατάλληλη για την
ανάληψη καθηκόντων. Ο Ερμής συνεργάζεται

πολύ καλά με τον Άρη, οπότε πολλά πράγματα
παρουσιάζονται σαν ευκαιρία και καλές ειδήσεις που
αφορούν τους Καρκίνους, τους Παρθένους και τους Ιχθύς
του πρώτου δεκαημέρου.


